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Z lopato nadpatrio
»Patria« je pregazila slovenske težave in 

zagate v najbolj občutljivem trenutku. V 
trenutku predvolilne tekme, ko naj bi, ob
lasti željn, svojim ovcam predstavili uni
katne vizije in rešitve na precej luknjasti 
ter razrukani poti v prihodnost, tlakovani 
z zgodbo o uspehu.

Preprost slovenski državljan je zagre
njen, na robu dostojnega življenja, iz dneva 
v dan revnejši. Nove bolnišnice z njegovim 
denarjem gradijo desetletje in več, vmes 
pa z »lopato« razmetavajo njegove krvavo 
prislužene eurocente. Krivca ni!

Skozi njegov krepko preplačan predor se 
ne more zapeljati, ker po veliki otvoritveni 
ceremoniji z lopatami začnejo odstranje
vati odpadle omete, pošteno plačane, niko
li pa pošteno narejene. Odgovornega ni!

Vsak predalpski nesrečnež bo za nepo
trebno finsko osemkolesno šaro plačal 
povprečno 143 eurov. Za tajkunsko razpol
ožene (kar bi potihem pravzaprav vsi radi 
bili) je to zanemarljiv drobiž, za desetsto- 
tisoče pa polovica enomesečne eurske por
cije. Kaj lahko temu na svojih samoljubnih 
medijskih nastopih pridodajo levi, desni 
ali sredinski, naši ali vaši?

Nič! Šarijo po predalih svojih političnih 
»sosedov« in iščejo poniklo bogastvo, ki 
pa je (bilo) last nas vseh. In mi (povečini) 
navijamo in se pridušamo za ene ali za dru
ge. Kakšna farsa! Psi lajajo, karavana...

Pa potegnimo primerjavo med »čisto lo
pato« in »finko patrio«.

»Lopatarje« so vlekli po ekranih in poli
cijah zaradi »suma dajanja daril in pod
kupnin državnim uradnikom za pridobiva
nje poslov.«

»Patriote« navajajo zaradi sprejemanja 
podkupnin ob sklepanju poslov za nakupe 
orožja (z davkoplačevalskim denarjem).

V tej primerjavi so lopatarji pravi robin- 
hudi. Pridobivali so posle za svoja podjet
ja, posredno za zaposlene in seveda tudi 
za svoj dobro plačan menedžerski imidž. 
Trošili so »svoj« denar. Kar jih sicer ne 
opravičuje.

Patrioti delujejo kot prenažrte hiene, ki 
so izgubile voh in sluh in vid, v izobilju 
eurskega in političnega turbo kapitala. 
Dobili pa so!? naš denar, denar tistih, ki 
smo feni enega ali drugega. Naj so zgodbo 
zakuhali janževci, barbijevci, zarjavčevci, 
plemenitaševci, kresalovci, golobičniki ali 
kakšni podobni, vredni so, da dobijo, ma- 
gari z usrano lopato, čez hrbet. Ker nas za
megljujejo in nategujejo. Brez sramu. Kot 
del demokratičnih predvolilnih opravkov. 
Ajajajajaj!

Ivan Mermolja - Iče
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Poletje se 
poslavlja 
z morij.

bazenov
in
počitkov.

Izpod 
jesenskega 
neba pa:

Juhuhu, 
šola je..., 
ah, ne, 
volitve 
so tu!



gospodarstvo
Vzpostavljeni pogoji za pridobitev možnosti do črpanja sredstev

LEADER v Zgornji Vipavski dolini 
in na Komenskem Krasu
Zadnjo avgustovsko sredo so župani občin Ajdovščina, Komen in Vipava kot prvi trije izmed 58 partnerjev podpisali 
Pogodbo o ustanovitvi Lokalne akcijske skupine Zgornje Vipavske doline in Komenskega Krasa, ki jo je potrdila skupščina 
na svoji prvi seji v juniju.

TJogodbcno ustanovljena lokalna akcijska 
IT skupina ali na kratko LAS namerava v sep
tembru kandidirati na razpisu Ministrstva RS 
za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano za pri
dobitev finančnih sredstev za izvajanje pristopa 
LEADER na območju Zgornje Vipavske doline 
in Komenskega Krasa. Kratica LEADER v slo
venskem jeziku pomeni »povezave med ukre
pi za razvoj podeželja« in nakazuje na ključno 
značilnost tega pristopa, to je povezovanje in 
delovanje v skupno dobrobit območja. Gre za 
nov pristop k odločanju o razvoju nekega pode
želskega prostora, ki temelji na sedmih načelih: 
gre za pripravo in izvajanje lokalnih razvojnih 
strategij, ki se izvajajo na majhnem, homoge
nem območju, ki temelji na skupni tradiciji in 
lokalni identiteti, kjer imajo ljudje občutek pri
padnosti in skupne potrebe in pričakovanja. 
Druga značilnost je, da so prebivalci, ki bivajo 
na tem območju tisti, ki so pobudniki in usmer
jajo razvoj svojega območja. V ta namen je po
trebno tudi prebivalstvo in posamezne ciljne

skupine stalno motivirati in usposabljati. Tretja 
značilnost je ta, da se vse izvaja preko javno za
sebnega partnerstva, se pravi preko LASov, ki 
jih morajo sestavljati predstavniki treh sektor
jev: javnega, zasebnega in civilne družbe. Na ta 
način postane LAS glavni motor razvoja nekega 
podeželskega prostora. Zelo pomembno načelo 
je načelo inovativnih projektov. Projekti morajo 
biti večsektorski, se pravi, da lahko povezuje
jo različne sektorje z namenom, da se omogoči 
celovit in učinkovit razvoj podeželskih območij. 
Zadnji dve načeli pa predstavljata povezovanje 
lokalnih akcijskih skupin tako na državni kot 
tudi mednarodni ravni v mrežo z namenom pre
nosa znanj in izkušenj in pa priprave skupnih 
projektov.

Člani LAS Zgornje Vipavske doline in 
Komenskega Krasa si bodo prizadevali za 
uresničevanje ciljev lokalne razvojne strategi
je skupnega območja treh občin. V strateškem 
dokumentu, ki ga je potrdila skupščina LAS, je 
opredeljenih deset strateških ciljev: L razvoj na

ravi prijazne kmetijske proizvodnje, 2. ustvarjati 
nove zaposlitvene možnosti na podeželju, 3. dvig 
znanj, stopnje informiranosti in usposobljenosti 
prebivalcev na podeželju, 4. dvig prepoznavno
sti območja kot turistično privlačnega, 5. dvig 
kvalitete in prepoznavnosti kmetijskih pridel
kov, kmetijskih in ostalih produktov z območ
ja, 6. izboljšati kakovost življenja na podeželju, 
7. ohranjanje tradicije in kulturne dediščine, 8. 
ohranjanje narave in kulturne krajine, 9. vzpo
stavljena in urejena infrastruktura na podeželju 
in 10. vzpostavitev in delovanje učinkovitega 
podpornega okolja. Določene ukrepe, ki spadajo 
v okvir posameznega cilja, bo moč izvajati tudi 
s pomočjo sredstev Leader, bistveno pa je, da 
LAS za uresničevanje strategije poišče različ
ne finančne vire. Sredstva LEADER bodo tako 
namenjena manjšim projektom, ki bodo uresni
čevali cilje lokalne razvojne strategije, prednost 
pri izboru pa bodo imeli projekti, ki bodo vse
binsko vezani na ohranjanje dediščine območja' 
saj je bila ta tematika, v času priprav na izvaja

Razvoj podjetništva, podeželja in človeških virov.

Razvojna agencija ROD
Gregorčičeva 20, 5270 Ajdovščina, Slovenija 

T: 36 53 600 E: ra rod@siol.net, W: www.ra-rod.si

* Storitve podjetniškega centra VEM Ajdovščina
* Vavčerski sistem svetovanja
«Informacije o domačih in tujih javnih razpisih
* Informacije o nacionalnih in evropskih razvojnih programih ter 

finančnih spodbudah
« Status regionalne razvojne agencije Severne Primorske 

(Goriške statistične regije)

nje pristopa LEADER, prepoznana kot ključni 
razvojni element podeželskega prostora občin 
Ajdovščina, Komen in Vipava. V jesenskem 
času bo LAS objavila javni poziv za oddajo pro
jektnih predlogov, ki so potencialni za sofinan
ciranje s sredstvi LEADER, o izboru projektov 
pa bo na podlagi sprejetih meril in kriterijev od
ločal devetčlanski upravni odbor LAS.

Povabilo za sodelovanje v LAS ostaja odprto. 
Vanjo lahko vključi vsak, ki bo deloval skladno 
s pravili partnerskega pristopa in s svojim pros
tovoljnim delom deloval v dobro ciljev LASA. 
Vključitev oz. sodelovanje v LAS predpostavlja 
odgovorno in aktivno delovanje v prid celostne
mu razvoju podeželja območja Zgornje Vipavske 
doline in Komenskega Krasa.

Dodatne informacije so vsem zainteresiranim 
na voljo na telefonski številki Razvojne agencije 
ROD, kije prevzela funkcijo upravljanja LASA: 
365 36 00, oziroma preko e-pošte: ra.rod@siol. 
net.

Kontaktna oseba: Suzana Ž. Ferjančič

ZAHVALA!
Življenje sestavlja tisoč malenkosti in človekova sreča 
je v veliki meri odvisna od njih.
Taka malenkost je tudi besedica hvala,
izrečena ob pravem času, predvsem pa pravim ljudem.
Iskrena hvala
vsem vaščanom, sorodnikom in prijateljem, članom Društva Gora, skupi

ni pohodnikov na Triglav pod vodstvom vojaka Valterja Likarja iz Vipavske 
vojašnice, Miranu Krapežu - »GRAMIK« ter vsem ostalim, ki ste nam s 
prizadevnostjo, strokovnim znanjem in izjemnim posluhom za človeka v 
stiski ter humanim odnosom pomagali pri odpravljanju katastrofalnih po
sledic neurja, ki je -divjalo v ponedeljek, 7. julija. Z vašo pomočjo je naša 
hiša spet postala varen in topel dom moji družini.

Res je:
»Prijatelji so kakor zvezde, čeprav jih ne vidiš vedno, veš, da so vedno tam.«

Ivan Žonta, Predmeja 18

URNIK:
od ponedeljka 
do petka od 8h do 19h 
v soboto od 8h do 13h

Brezplačen katalog lahko naročite 
na telefonski številki:
05/307 72 00

Goikta
sova
Gorica

SEMPAS
Ajdovščina

PMOeLMVA MEf A

L,J4

ob 13.30 
ob 13.00

Stara šola Vipava ob 18.00 
Glavni trg Vipava ob 20.30

NEDELJA, 14.9.

Slavnostna otvoritev 
Vinska poezija po izboru Ivana Mermolje 
Glasbeni koncert TOMAŽ PENGOV 
Nastop imitatorja Damjana Boneta

START gorske kolesarske dirke za državno prvenstvo
CILJ kolesarske dirke in razglasitev rezultatov
Balinarski turnir četvork
Otvoritev likovne razstave
Otrgatveni ROCK koncert
DJ LOVRO
LEPI DAŠA
ORLEK
BRAZIL DANCE SH0W

Park Vipava ob 13.00 SPREMLJEVALNE DEJAVNOSTI 
Kmečka tržnica

TEHIMPEX

'^Nova KBMNova noNci

iENOOPiPROCESNA OPREMA

H triglav

Stadion Vipava ob 13.00 
Park Vipava ob 17.00 

Stari plač ob 17.30 
Vojaški stadion ob 18.00 

Glavni trg Vipava ob 15.00 
ob 16.00

šotorom Vinske kleti Vipava

Sejem obrti in podjetništva 
Prikaz izdelave izdelkov iz kamna in gline,
Rezbarjenje in kleklarfie 
Poknšina vipavskih vin 
Atraktivna nogometna tekma 
Predstavitev jahalne šole in dresure Štemberger iz Štjaka 
Panoramska vožnja s konjsko vprego 
Prikaz dresure psov Kinološkega društva Ajdovščina 
Gledališče za otroke - Mala čarovnica Lili v cirkusu 
OSREDNJA PRIREDITEV 
Godba na pihala Vrhpolje
Prihod vinskih kraljic in nagovor župana Ivana Princesa 
Kronanje Kraljice vina Zelen 
Degustacija vin vinskih kraljic 
Blagoslov mošta
Razglasitev nsjlepšega vinograda
Podelitev listin odličnosti in razglasitev Viteškega vina
ANSAMBEL ZASAVCI
HELENA BLAGNE

ob 17.00 
ob 20.00 
ob 22.00 VELIKI OGNJEMET

■m | VIPAVA
lASIZATOR: B
C '

jlo.o. AjdovAčitu

do 24.00 DJ LOVRO

.ra um mmr mim
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Jožetu Breclju nov 
petletni mandat
Na 37. seji se je 29. avgusta sešel nadzorni svet CPG d.d., predseduje mu mag. 
Dušan Črnigoj, in za direktorja ponovno imenoval Jožeta Breclja. Podaljšanje 
mandata dosedanjemu direktorju je plod dobrega poslovanja družbe, kot tudi 
dejstva, da se je CPG pod Brecljevim vodstvom uspešno vključilo v Skupino 
Primorje in znalo izkoristiti številne sinergije, ki jih skupina omogoča.

rT''o potrjujejo tudi letošnji polletni rezultati 
X poslovanja, ki so jih pod drobnogled vzeli 

člani nadzornega sveta. Podjetje je ustvarilo za 
skoraj 17 milijonov evrov prihodkov, kar je do
bro tretjino več kot v prvi polovici lanskega leta. 
Predvsem se je povečal obseg pri poslih več
jih vrednosti, čeprav izvajajo tudi vsa manjša 
dela, po katerih je povpraševanje na trgu. Tako

so naročnikom do konca junija predali 159 ob
jektov. Zato so člani nadzornega sveta pohvalili 
agresivnejši marketinški pristop. Visoka rast 
cen naftnih derivatov v zadnjem letu povzroča 
družbi težave pri še uspešnejšem poslovanju na 
nizkogradbenih delih.

Seveda so k večjemu obsegu gradbenih del 
pripomogle tudi ugodne vremenske razmere 
v zimskem času, ki pa so po drugi strani po
menile izpad prihodkov pri zimski službi. 
Posodobljena oprema za zimsko službo tako 
še ni prišla do polnega izraza. Veliko je bilo 
vzdrževalnih del, od obnove zidov, varnostnih 
ograj, krpanja vozišč z asfalti in košnje obcest- 
ja. Enota Signalizacija je uvedla novo tehnolo
gijo polaganja talne signalizacije s termopla- 
stiko, tako na avtocestnem programu kot tudi 
na državnih cestah. V proizvodnih obratih se 
je obseg del najbolj povečal na asfaltni bazi v 
Vrtojbi, saj zagotavlja vse asfalte za akumula
cijsko jezero na ČHE Avče.

Po besedah direktorja Jožeta Breclja se ugod
ni trendi nadaljujejo tudi v tretjem trimesečju, 
saj so vse zmogljivosti polno zasedene, podo
bno pa planirajo do konca leta. V CPG, d.d. je 
trenutno zaposlenih 311 delavcev, glede na ob
seg in zahtevnost del pa bi potrebovali dodatne 
strokovne kadre, od delovodij do inženirjev.

epp

Nova blagovna znamka srebrnega nakita

Aleatta - nakit, ki 
jemlje dih
Več kot leto dni ga že oblikuje in ročno izdeluje Aleksandra Atanasovski. Ogrlice, 
zapestnice in uhani nastajajo spontano, a tudi premišljeno na papirju, vsak pri
merek zase počasi dobiva končno podobo, ki se povsem izkristalizira in opred
meti v njeni domači delavnici.

TJraviloma so njene unikatne ogrlice, zapest- 
JT niče in uhani iz čistega srebra 925. Je srebr
no lesketajoč ali sivo - črno oksidiran. Nekateri 
kosi imajo vgrajene naravne poldrage in drage 
kamne. Vsak pa najde nekoga, ki mu je všeč, ki 
mu je kos in bi ga rad imel ali podaril.

»Nakit je zelo intimna zadeva, za vsak prime
rek čutim, da (ali da bo) neki ženski pripadal, 
želim, daje z njim lepa ali še lepša, pravzaprav 
zadovoljna, zadovoljni ljudje so pač najlepši 
ljudje!

Srebro nam je precej podobno. Če ga ne nosiš, 
če ga pozabiš ali pustiš nekje ležati, se spreme
ni, potemni. Zato je najboljše vzdrževanje sre
brnega nakita ravno to, da ga nosiš«.

V zlatarni Princes art v Ajdovščini je le nekaj 
primerkov, ostale lahko vidite na spletni strani 
www.aleatta.si

Ivan Mermolja Iče

URNIK:PON.-ČET. 8-12 IN 12-18 PETEK;8-12.30 SOBOTA:8r30-12

BI
tel. 053661 188, e-mail: info@bisun.si 
http://www.bisun.si

Porjaveti hitro
v V J; in varno-je mogoče!

Ob vsakem letnem času, z najsodobnejšimi 
napravami Ergoline, enostavno, udobno in hitro.

Pri nas je sončno vsak dan, od ponedeljka do sobote, od 9.00 -21.00 
Posebna ponudba v septembru

BREZPLAČNO SONČENJE! *
BISUN solarij, Ajdovščina, Goriška cesta 66 
(v poslovni stavbi Instalacije d.d.)

*Prinašalec tega oglasa prejme 8 minut 
brezplačnega sončenja na aparturah 
OPEN SUN ali stoječem LOUNGE.

' Akcija traja do 30 septembra 2008

Pipi strel

AJDOVŠČINA >



vski odmevi
Podpisana pogodba za izgradnjo komunalne opreme PC Pod železnico in 
Mirce v Ajdovščini

Dobrodošlica novim 
investitorjem
Konec avgusta je na Občini Ajdovščina potekal podpis pogodbe za izgradnjo 1. faze komunal
ne infrastrukture Poslovne cone Pod železnico in Mirce med investitorjem. Občino Ajdovščina ter 
izbranim izvajalcem del, podjetjem Primorje d.d. Ajdovščina. Občino je zastopal župan Marjan 
Poljšak, podjetje pa direktor mag. Dušan Črnigoj.

V novo šolsko leto ...

Da bomo varni 
na naših poteh
Spomini na počitnice počasi bledijo, saj šolarji že nekaj dni sedijo 
v šolskih klopeh. Prve septembrske dni je pripravljen dočakal 
tudi naš Svet za vzgojo in preventivo otrok v cestnem prometu - 
z izdelanimi načrti varnih poti do vseh šol v občini Ajdovščina ter 
z dogovorom s prostovoljci iz Planinskega društva Ajdovščina 
in Društva upokojencev Ajdovščina, ki so (in bodo še nekaj dni) 
»dežurali« na vseh prometno - kritičnih točkah šolskih poti.

T ^uvodnem nagovoru je župan 
V Marjan Poljšak izrazil veliko ve

selje, saj se s tem »začetkom« zaklju
čuje pomembna ajdovska naložba v 
razvoj. Še posebej zato, ker pomemb
ni investitorji že zbirajo dokumenta
cijo za gradnjo poslovnih objektov na 
tem območju. Mag. Dušan Črnigoj se 
je zahvalil za zaupanje ter čestital žu
panu, ki mu je uspelo zaokrožiti po
dobo obrtnega in industrijskega dela 
mesta, kjer bodo zrasla podjetja, ki 
bodo zaposlovala visoko kvalificirane

"X Ta Severnem Primorskem nalogo 
-LN štipenditorja opravlja Posoški 
razvojni center, ki bo predvidoma v 
prvi polovici septembra objavil javni 
razpis za pridobitev štipendije za di
jake in študente. Že spomladi pa so 
potekale prijave delodajalcev v šti
pendijsko shemo. Na javni poziv se 
je odzvalo 39 podjetij, ki so prijavili 
potrebe po 500 štipendijah, od tega 
kar 420 potreb po novih štipendijah.

delavce. Projekt je predstavil strokov
ni sodelavec Občinske uprave, Peter 
Kete. Prioritetno bo zgrajeno krožiš
če, nato pa tudi povezovalne ceste in 
vsa ostala komunalna infrastruktu
ra, načrtovana za 1. fazo izgradnje. 
Projekt naj bi se v celoti zaključil v 
začetku leta 2010.

Poslovno-obrtna cona Pod želez
nico in Mirce leži na JZ delu mesta 
Ajdovščina, med regionalno (R2/444) 
in hitro (H4) cesto, skoznjo pa teče 
tudi železnica. Na pretežno ravnin-

Med iskanimi so predvsem poklici s 
področja strojništva, elektrotehnike 
in gradbeništva.

Lani je Posoški razvojni center v 
sodelovanju s 25 delodajalci in 9 ob
činami podelil 82 štipendij. Letos pri
čakujejo povečanje števila podeljenih 
štipendij, sredstev je za sedaj dovolj, 
zanimanja za nove kadre s strani pod
jetij pa tudi.

Dijaki in študentje, sredi septembra

skem območju je približno 190.000 
m2 nezazidanih površin.

S podpisom pogodbe Občina 
Ajdovščina kot investitor zagotavlja 
komunalno urejenost na približno 10 
ha površin, namenjenih poslovnim 
in proizvodnim dejavnostim: ureje
no bo štiri-krako križišče s pasovi 
za leve zavijalce na regionalni cesti, 
podaljšan bo propust pod regionalno 
cesto, zgrajene bodo glavne dovozne 
ceste za poslovno cono, ločen sistem 
meteorne in fekalne kanalizacije, vo
dovod ter kabelske kanalizacije za TK 
in EE vode, prav tja bo mogoče kas
neje položiti tudi kable za morebitno 
semaforizacijo, poslovna cona pa bo 
osvetljena z javno razsvetljavo.

Občina Ajdovščina je s tem pro
jektom kandidirala tudi na javnem 
razpisu Službe vlade za lokalno sa
moupravo in regionalno politiko ter 
uspela pridobiti kar za 38 % nepov
ratnih sredstev iz Evropskega sklada 
za regionalni razvoj za neposredne 
regionalne spodbude. Celotna vred
nost investicije je 2.559.314 evrov, 
vrednost pogodbenih del z izbranim 
izvajalcem, podjetjem Primorje d.d. 
Ajdovščina, pa znaša 1.572.465,09 
evra. sh

torej pričakujte javni razpis, sledite 
obvestilom o razpisu, objavljen bo na 
spletni strani Posoškega razvojnega 
centra, Razvojne agencije ROD ter 
na ww.w.iskanipoklici.net. Za več in
formacij se velja obrniti na Razvojno 
agencijo ROD v Ajdovščini (05/36- 
53-600) ali pa direktno na Posoški 
razvojni center v Tolminu (tel. 05/38- 
41-500).

Občina Ajdovščina

T)rostovoIjci so prepoznavno ob- 
JT lečeni v odsevne brezrokavnike. 
Voznike prosimo, da upoštevajo nji
hova navodila ter dajejo prednost šo
larjem.

Ob tem velja opozoriti še na ene 
udeležence v prometu - invalide ter 
matere z vozički. To so težje mobilni 
udeleženci, ki so jim namenjene ne
katere prilagojene prometne površi
ne, predvsem klančine. Žal pa se vse 
prevečkrat dogaja, da klančine služijo 
brezvestnim voznikom kot parkirni 
prostor, medtem ko občinska redar
ska služba opaža, da modro obarvana 
parkirna mesta ostajajo prazna. Naša 
občina se je že pred nekaj leti odloči
la, da postane Ajdovščina mesto, pri
jazno invalidom. Tega pa brez sode
lovanja vseh občanov ustanova ne bo 
zmogla. Naprošamo torej vse voznike, 
da se v prometu obnašajo dostojno: da 
parkirajo na za to pripravljenih mestih 
- ne glede na to, za koliko časa morajo 
ustaviti svoj avtomobil. Morebiti velja 
ponovno obvestiti, daje parkiranje na 
modrih conah v Ajdovščini do dve uri 
brezplačno. Občinska redarska služba 
vas ne bo oglobila, če boste čas par
kiranja označili s parkirno uro ali pa 
zgolj z lističem, na katerem je ozna
čen čas vašega prihoda na parkirno

mesto.
Vse voznike še enkrat naprošamo, da 

v okolici šol ter na mestih, kjer opazijo 
označene prostovoljce oziroma šolarje, 
vozijo še posebej previdno in pazljivo. 
Svojih vozil naj ne parkirajo na preho
dih za pešce, šolskih poteh, pločnikih 
ter na načine, ki bi ovirali avtobusni 
prevoz šolskih otrok. Opozarjamo, da 
bodo v nasprotnem primeru pristojne 
službe zoper kršitelje ukrepale v skla
du s svojimi pooblastili.

Staršem otrok, zlasti najmlajših, pa 
priporočamo, da skupaj z otroci več
krat prehodijo njihove poti, jih poučijo 
o morebitnih nevarnostih ter osvežijo 
znanja o pravilnem obnašanju v pro
metu.

Pa srečno!
Miha Ergaver

Denar za štipendije tudi iz Evrope

Kmalu razpis za štipendije
Na severnem Primorskem že nekaj let poteka projekt Regijske štipendijske sheme, do leta 2006 
sofinanciran s strani Službe vlade RS za lokalno samoupravo, z novim programskim obdobjem 
(2007-2013) pa tudi ob pomoči Evropskih sredstev, zato je njegovo izvajanje prevzel Javni sklad za 
razvoj kadrov in štipendije. Sredstva za štipendije v sklad prispevajo tudi občine in delodajalci, ki 
imajo zadnjo besedo pri izbiri štipendistov. Tako si zagotavljajo dober kader, hkrati pa imajo dijaki 
in študentje že v času šolanja stik z delodajalcem ter zagotovljeno zaposlitev po koncu šolanja.

Krožišče na BIS-u

Kmalu z novo podobo
Kmalu po predaji prvega ajdovskega krožišča prometu je Občina Ajdovščina pričela z iskanjem 
najboljše ideje za ureditev notranjosti krožišča. Občani ste se lepo odzvali, prispelo je kar nekaj 
zanimivih pobud, tako da je imela komisija precej dela.

TV /Ted zanimivejšimi predlogi so 
IVJLspomenik burji, pomanjšan 
ajdovski grad s stolpom v sredini, 
simbolična skulptura s ponazoritvijo 
mesta in zgodovine, zasaditev stare 
oljke, polje iz sivke, .... Komisija na 
občinski upravi Občine Ajdovščina 
je kot najprimernejšo izbrala idejo g.

Aleša Pelhana, ki predlaga zasaditev 
nizkih grmovnic in sezonskega cvet
ja v obliki in barvah občinskega grba. 
Končna ureditev bo dopolnjena s 
kamnitimi detajli, ki naj ponazarjajo 
ajdovsko obzidje. Da bo preglednost 
v krožišču dovolj dobra, bodo zasa
ditve sestavljene iz nizkih grmovnic

in cvetja, del okrasnih rastlin bo se
zonskega značaja, tako bo ob vsa
kem letnem času krožišče okrašeno z 
drugačnimi barvami. Prva zasaditev 
bo - skladno z naravnim bioritmom 
- potekala v septembru. Pa srečno 
vožnjo!

Pripravila sh

OBVESTILO
ZA STARŠE OTROK V VRTCIH

V Uradnem listu RS je bil 1.8.2008 objavljen Pravilnik o 
spremembah in dopolnitvah Pravilnika o plačilih staršev 
za programe v vrtcih. Le ta določa, da če je v vrtec vklju
čen več kot en otrok iz družine, starši za starejšega otroka 
plačujejo za en razred nižjo ceno, za mlajše otroke pa so 
plačila oproščeni. Občina bo odločbe posredovala ministr
stvu predstojnemu za predšolsko vzgojo, staršem in vrtcem 
najkasneje do 30. septembra 2008. Obenem starše tudi ob
veščamo, da bo potrebno vloge za znižano plačilo vrtca za 
leto 2009 vložiti do 15. novembra 2008.



ajdovski odmevi
NOVICE S TIC AJDOVŠČINA

Za nami je še eno uspešno poletje
A /Tedtem, ko ste se vi zabavali na počitnicah, smo turistični delavci v največjem delovnem zagonu. Za zelo uspešno 
IVAse je izkazalo podaljšanje našega urnika, saj večina gostov prihaja prav v popoldanskih urah - Vipavska dolina 
je namreč prehodna dežela, kjer se veliko gostov ustavi zgolj po naključju. Kljub temu smo prav to poletje beležili 
rezultate očitno uspešne promocije v preteklosti. Obisk TlC-a seje povečal kar za četrtino. Veliko obiskovalcev je pri 
nas preživelo več dni, nočitvene kapacitete so bile bolj ali manj zasedene. Tudi letos na novo odprt Kamp Police je sredi 
poletja doživel svoj vrhunec - v času mednarodnega orientacijskega tekmovanja je kar pokal po šivih, tudi kasneje pa 
je bil obisk zadovoljiv.

Gotovo veliko k promociji in prepoznavnosti naših krajev doma in v tujini pripomore spletna stran www.tic-ajdovs- 
cina.si. Prav to poletje smo beležili odličen obisk, saj je v mesecih juliju in avgustu našo stran obiskalo skoraj 20.000 
obiskovalcev ali povprečno okoli 300 na dan. Če se tudi vi - posredno ali neposredno - ukvarjate z dejavnostmi, ki bi 
lahko popestrile ali dopolnile turistično ponudbo in iščete okno, skozi katerega bi se vas »slišalo« v svet, nas obiščite 
in dogovorili se bomo za vpis vaše ponudbe na naše strani.

Mednarodno orientacijsko tekmovanje v Ajdovščini

...je bila dobro obiskana.

A vled 23. in 27. julijem je Ajdovščina gostila veliko mednarodno tekmovanje 
J-V-Lv orientacijskem teku »Orienteering Online Cup 2008«. Tekmovanje je 
v Ajdovščino pripeljalo več kot 1500 tujih obiskovalcev, ki so dopoldneve več
inoma preživeli na tekmovanjih, popoldneve pa izkoristili za obisk Ajdovščine 
in drugih krajev bližnje in daljne okolice. Zavod za šport Ajdovščina je organi
zatorju - Orientacijskemu klubu Ursus iz Ljubljane gostoljubno odstopil pros
tore Športnega centra Police, kjer je potekala tudi registracija udeležencev. 
Prve tri dni seje tekmovanje odvijalo na Mali Lažni v Trnovskem gozdu, dva 
dni pa v Saječah pri Razdrtem. Razgibano površje, polno vrtač, je bilo za 
marsikaterega tekmovalca iz tujine (predvsem iz ravninskih držav Danske, 
Nizozemske, Finske) resnično presenečenje, saj so tako raznoliko naravo vi

deli prvič.
Za turistične in druge informacije je bila gostom iz vseh koncev Evrope stal

no na voljo ekipa TIC Ajdovščina. Mnogi so bili prvič v Sloveniji in prvič v 
Vipavski dolini, ki jih je navdušila. Tako da si v prihodnjih letih obetamo še 
več obiskovalcev, ki bodo raziskovali naše kraje.

Če si želite ogledati foto zgodbo s tekmovanja, vas vabimo, da obiščete našo 
spletno stran www.tic-ajdovscina.si in pobrskate po rubriki »UTRINKI«.

Kristina in Sanda

Avtokamp Police je pokal po šivih.

Pipislrelovo letalo 
ponovno najboljše v ZDA
Podjetje Pipistrel d.o.o. iz Ajdovščine je ponovno zmagalo na natečaju ameriške agencije NASA 
za najboljše letalo. Pipistrelova posadka je na tekmovanju v ZDA slavila z letalom Virus 912 in 
tako ubranila lanski naslov.

Tz podjetja Pipistrel so sporočili, da 
Aje bilo letošnje tekmovanje bistveno 
zahtevnejše od lanskega tar da je kar 
dvoje posadk od petih, ki so se uvrsti
le v tekmovalni izbor, moralo zaradi 
tehničnih težav odstopiti. Čeprav je 
bil letos fond nagrad višji kot lansko 
leto, so zaradi bistveno strožjih kri
terijev po disciplinah razdelili manj

denarja in povečali fond za nasled
nje leto. Ekipa domačega podjetja, 
sestavljena is mehanikov, strokov
njakov iz Slovenije ter Pipistrelovih 
zastopnikov iz ZDA, je z intenzivni
mi pripravami pričela več kot mesec 
dni pred tekmovanjem - najprej v 
Sloveniji, kasneje v ZDA.

Slovensko letalo je ponovno do

kazalo, da nima konkurence, ter da 
lanska zmaga ni bila le splet srečnih 
okoliščin, saj je v bistveno hujši kon
kurenci zmagalo v osmih od dvanaj
stih disciplin ter v skupnem točkova
nju pustilo za seboj drugo uvrščeno 
letalo za skoraj 70 točk!

Občina Ajdovščina čestita podjetju 
Pipistrel za doseženo tehnološko in 
športno zmago!

Občina Ajdovščina

Konjske dirke 
v Gozdu zopet
v znamenju 
presežkov
Tretja nedelja v avgustu je na Gori rezervirana za konjske dirke, 
ki se odvijajo v vasici Gozd pri Colu v organizaciji tamkajšnjega 
Smučarskega društva Gozd. Tudi letos je bilo tako, oziroma še 
bolje.

v
r~7 e po lanski prireditvi smo govo- 
ZL/rili v presežkih, letos pa lahko le 
nadaljujemo. Če je lani rekordno hitro 
zmanjkalo mesa, potem se je za letos 
organizator bolje pripravil, hrane je 
bilo dovolj za vse. Rekordno pa je bilo 
število konjenikov, saj je nedeljski 
slalom odjezdilo kar 35 tekmovalcev 
v treh kategorijah: največje bilo mo
ških jezdecev, veliko je bilo tudi otrok 
(med njimi začuda več deklic!), nekaj 
manj pa žensk. Tekmovanja so bila 
napeta in atraktivna, na koncu pa so 
slavili absolutno najhitrejši Bogdan 
Kranjc s Planine, najatraktivnejši 
Dejan Strgar z Banjščic, najboljša v 
svoji kategoriji, pa tudi v konjskem

šprintu - Karin Bernik iz Žirov ter 
mnogi drugi, ki so si prislužili poka
le ali pa zgolj navdušene poglede in 
aplavze publike. V Gozdu namreč še 
vedno verjamejo v moč sodelovanja 
in druženja, torej so izidi tekmova
nja bolj drugotnega pomena. Bleščeči 
pokali so tako v vsakem primeru pri
šli v prave roke.

Po tekmi je sledila zabava, tokrat so 
jo popestrile Navihanke. Prireditev je 
uspela, celo vreme, ki je zgodaj po
poldan zagrozilo, se je »uneslo« ter 
množico okoli 2000 ali še več obisko
valcev obsijalo s toplim Gorjanskim 
soncem. Člani Smučarskega društva 
Gozd so se torej ponovno izkazali 
kot odlični gostitelji. Zato si velja že 
sedaj zabeležiti - 3. nedeljo v avgu
stu se srečamo na Konjskih dirkah v 
Gozdu pri Colu.

p.s.: Če želite vedeti in videti še več, 
potem vas vabimo, da si na spletni 
strani TIC Ajdovščina www.tic-aj- 
dovscina.si v rubriki utrinki ogledate 
foto-zgodbo.

Sanda Hain

Skupina Al-Anon
A • I VV« •v Ajdovščini

V septembru prične v Ajdovščini skupina za samopomoč svoj
cem in prijateljem alkoholikov - Al-Anon. Toplo vabljeni k ob
isku vsak četrtek, od 19.00 do 21.00 v prostorih Karitas na 
Vipavski cesti 11 v Ajdovščini (stavba ima vhod na vzhodu 
in gleda proti Sturski osnovni šoli). Pristojbine za članstvo ni. 
Prisrčno vabljeni! Informacije: 031 58 48 98, Lama



6 klepet
Simona Semenič - dramaturginja
Simona je rojena 16. julija 1975. Osnovno šolo je obiskovala v Ajdovščini prav tako srednjo. Študirala je dramaturgijo na AGRFT v Ljubljani in že med študijem kot 
asistentka dramaturgije sodelovala s SNG Nova Gorica in MGL Ljubljana. Sedaj je umetniška vodja programa PreGlej v Gledališču Glej, za katerega je dala pobudo 
in ga tudi koncipirala. Ta hip se nahaja na delovnem obisku v Nev/ Yorku.

Simona, skoraj ne morem mimo 
tvoje rosne mladosti in tvojega do
življanja Ajdovščine, kjer seje začel 
tvoj notranji ustvarjalni »nagon«?

Ne vem, s čim bi povezala začet
ke mojega »ustvarjalnega nagona«. 
Vem, da sem od zmeraj rada brala, 
da sem od zmeraj rada pisala. Že v 
prvem razredu, se spomnim, ko smo 
se učili pisati velike pisane črke in 
smo potem za domačo nalogo morali 
pisati stavke ali besede, ki se začne
jo z določeno črko, sem poskušala te 
stavke povezati v zgodbo. Mogoče to. 
Je pa seveda pri tem veliko število 
dejavnikov. Najprej knjige, spodbu
janje k branju je imela pri hiši »čez« 
mama, potem pa filmi. Pri filmih 
pa je odločilno potezo naredil tata, 
ker je kupil videorekorder takoj, ko 
so »prišli ven«. Odkar se spomnim, 
sem se tako »drogirala« z zgodbami. 
Forma ni bila nikoli pomembna, še 
zdaj ni, vedno je zgodba tista, ki me 
pelje. Naj si bo kot konzumenta, ali 
kot ustvarjalca. So pa seveda začet
ki mojega ustvarjanja, kije bilo vse
kakor pisanje, neločljivo povezani s 
šolo. Tako osnovno, kjer meje k pisa
nju do nezavesti priganjala tovarišica 
slovenščine Irena Šinkovec, in potem 
srednjo, kjer me je slovenščino učila 
Bruna Vuga in spet ni bilo druge kot 
prijet za svinčnik (takrat še svinčnik) 
in pisati. In to je bilo tudi tisto, kar 
sem zmeraj počela najrajši.

Gledališče pa sem prvič »delala« 
skupaj s sestrično Laro Jankovič, en
krat ko smo živeli še na Tovarniški, 
to je bilo še preden sem šla v šolo. V 
»špajz« sva postavili scenografijo in 
staršem odigrali neko igrico. Kaj več 
se sicer ne spomnim, edino, da je bil 
tu nek kostanj kot eden izmed pro
tagonistov. Potem pa seveda dram
ski krožek v osnovni in srednji šoli. 
Svoj prvi dramski tekst sem napisala 
enkrat v srednji šoli. Sicer ga nisem 
nikomur pokazala in žal moram po
vedati, da se je ta dokaz moje zgod
nje genialnosti nekam založil (smeh). 
Upam, da za zmeraj.

Oder te kar nekako vleče nase. 
Pišeš, igraš, si dramaturginja...Kaj 
pa od tega počneš najraje’

V resnici sem zelo slaba igralka. Na 
odru ne zmorem nastopati v kakršni
koli vlogi, to mi preprosto ne gre. Se 
pa z lahkoto predstavim na odru kot 
jaz sama, se pravi v vlogi sebe.

Kot performerka sem tako prvič 
nastopila v solu »Jaz, žrtev« lani 
oktobra. Moram reči, da rada na
stopam. Sem na odru, publika pod 
mano, lahko se igram s koncentraci
jo gledalcev, z njihovimi emocijami. 
Včasih gre lažje, včasih težje, včasih 
sploh ne gre; odvisno od publike in

mojega razpoloženja. Drugače pa 
pišem dramske tekste in priredbe za 
gledališke predstave. To sta spet dve 
popolnoma različni opravili. Ko pi
šem dramske tekste, to počnem sama 
s sabo. Samo jaz in moji dramski liki. 
Zgodi se lahko marsikaj ali pa nič. 
Ko pa kot praktična dramaturginja 
delam adaptacije za gledališke pred
stave, to ponavadi delam v tesni nave
zi z režiserjem in v bistvu poskušam 
udejanjati neko drugo in ne izključno 
svojo idejo. Pri priredbah gre tudi 
za to, da jih skozi proces nastajanja 
gledališke predstave ves čas spre
minjam. Dramske tekste pa na kon
cu samo oddam in potem se naprej 
z njimi ukvarjajo režiser, igralci in 
dramaturg. Sicer zdaj govorim takole 
v množini, v resnici pa sem dramski 
tekst oddala samo dvakrat - enkrat 
tri kratke drame, ki so jih uprizorili 
v Srbiji, in drugič besedilo Nisi po
zabila, samo ne spomniš se več, ki 
je bilo premierno uprizorjeno prav v 
Ajdovščini (letos julija v Dvorani 1. 
slovenske vlade).

Ne vem, kaj mi je ljubše. Najraje 
sem sama s sabo in svojimi liki. Prav 
zaradi tega, ker se takrat lahko dogaja 
marsikaj. Ko pišem, se ponavadi po
čutim ravno tako, kot če bi brala kak 
dober roman ali pa gledala kakšen 
dober film. Zgodba in liki in temati
ka me odnesejo in vse je dovoljeno. 
Ampak potem je seveda treba priti 
tudi med ljudi in stvari pogledati še z 
zornega kota koga drugega, usklaje
vati mišljenja, se produktivno kregati 
... In tako mi je v resnici ljubo tudi 
delo praktične dramaturginje. Imam 
pa to srečo, da vedno delam z reži
serji, kijih ne zanima »prestavljanje« 
besedil na oder, ampak predvsem 
priredbe (klasičnih) besedil ali kola- 
žiranje različnih besedil. To pomeni, 
daje moje dramaturško delo pri pred
stavah vedno usmerjeno v nastajanje 
nove gledališke predloge in s tem zelo 
ustvarjalno.

Delaš v Ljubljani, pelje te pa tudi 
v tujino, pravkar odhajaš v New 
York, meniš, da ustvarjalen človek 
lahko dobi »priznanje« prej zunaj 
kot doma?

No, kakšnih hudih priznanj v tujini 
resnici na ljubo ni bilo. Samo pri nas 
se gleda na neke stvari, ki so v tujini 
takorekoč minornega pomena, kot da 
so ne vem kaj, samo zato, ker so pač 
v tujini. Bila sem povabljena k nekaj 
sodelovanjem, nazadnje na Dansko. 
To mi seveda laska, malo pomasira 
ego, prinese kak tolarček, ampak to 
je pa tudi vse. Prej kot »priznanje v 
tujini« bi temu rekla gastarbajting.

Glede tujine bom razložila tako
le. Odhajam New York, kjer kot so
avtorica sodelujem pri predstavi, ki 
bo premierno uprizorjena 16. okto
bra v njujorškem gledališču PS 122. 
To informacijo lahko prodate tako
le: Mednarodno- priznana slovenska 
dramatičarka najmlajše generacije 
Simona Semenič trenutno v New 
Yorku po naročilu eminentnega nju- 
jorškega gledališča PS 122 piše svoje 
novo dramsko besedilo. Svetovna pra
izvedba drame pod taktirko znanega 
njujorškega režiserja se bo zgodila 
prav v tem gledališču 16.10.2008;

ali pa takole: Simona Semenič je 
trenutno pri svojem prijatelju režiser
ju Ivanu Talijančiču v New Yorku, pri 
svojih triintridesetih spi na 150 centi
metrski zofi, ker ni dovolj denarja, da 
bi ji plačali hotel, pripravljata pa se 
na premiero njune nove predstave, ki

bo v enem od najmanj petdesetih off 
Broadway gledališč na Manhattnu.

Več o tem in sorodnih pojavih si 
seveda lahko vsak prebere v imenitni 
zbirki humoresk slovenskega pisate
lja Frana Milčinskega.

Da človek piše iz sebe je nesporno, 
so v podstavi tvoje življenjske iz
kušnje, v tvojem primeru »ženska 
in ženskost«...

Joj, z ženskostjo imam pa že od ne
kdaj hude težave. Z ženskostjo kot 
tako, pa potem z zavedanjem žensko
sti, pa z udejanjanjem ženskosti in 
vse, kar je še tega. Seveda se potem 
to manifestira v mojih delih, tako kot 
tudi vse ostale stvari, ki me določajo. 
Ena od teh je božjast. Ne vem, če lah
ko na to vprašanje odgovorim tako, 
da bom tudi kaj povedala. Najraje bi 
uporabila kak citat, pa se zdaj ne mo
rem nobenega spomniti.

Dejstvo je, da sem odraščala, da 
smo odraščali in da otroci še zmeraj 
odraščajo v konzervativni seksistični 
družbi, ki ženskost enači z materin
stvom ali hotništvom. Vmesne vari
ante ni. Ne moreš biti kar mati in si 
zraven želeti še kaj več. Ta »več« se
veda implicira znanje, ustvarjalnost, 
svet in nenazadnje tudi seksualnost. 
Enkrat se je pač treba odločiti. Glede 
ženskosti me v bistvu najbolj jezi to, 
da če bi Frida Kahlo lahko rojevala, bi 
danes nihče ne vedel zanjo, ker bi re
dila Diegove otroke, medtem ko bi on 
slikal ali raziskoval polje čutnih užit
kov. Z drugimi ženskami, seveda! In 
ja, to je nekaj, kar me označuje. Bolj 
kot recimo božjast. Hendikep žensko
sti. Sem pa neskončno rada ženska. In 
sem neskončno rada ustvarjalka. In 
sem še bolj neskončno rada mati. In 
če bi se morala odločati za eno ali za 
drugo, bi me to strlo. Večina žensk, 
ki jih poznam, pa se je na eni točki 
bila prisiljena odločiti. In to se mi zdi 
naravnost tragično.

Kar hočem v bistvu povedati, je to, 
da nobena božjast ni tako zelo bož
jastna kot je božjastno to, da se ljudje 
zaradi pričakovanj okolice počutijo 
prisiljene živeti življenje, ki jih po
časi davi.

Ves čas me obmetavajo s tem, da 
sem feministična avtorica. To me 
izrazito nervira, to predalčkanje. 
Seveda delujem na podlagi izkušenj 
svojega ženskega telesa, saj ne morem 
drugače. Ampak ne bi se pa opredeli
la za feministično avtorico.

Gledališče Glej, kjer so te »udo
mačili«, delaš tudi z drugimi gle
dališči?

Sodelavci v Gledališču Glej mi pra
vijo direktorica, moj uraden naziv je 
pa predsednica društva. Gledališče 
Glej je neinstitucionalno gledališče, 
kar pomeni, da operira z dosti manj
šimi sredstvi kot institucionalna gle
dališča in nima ansambla. V Gleju se 
tako ukvarjam predvsem s produkci
jo, financami, organizacijo in takimi 
stvarmi. Tudi sicer sem pri veliko 
predstavah sodelovala kot producent
ka. V tej vlogi s pridom uporabljam 
znanje, ki sem ga pridobila, ko sem v 
Ajdovščini še pomagala voditi knjige 
pri Dantesu Troštu, Andreju Furlanu 
in Alešu Renerju. Ko sem se preselila 
v Ljubljano in začela študirati drama
turgijo, sem mislila, da se računovod
stva in financ v življenju ne bom več 
dotaknila. Potem pa seje moje znanje 
izkazalo za veliko prednost, saj se 
umetniški kader povečini na te stva
ri zelo slabo razume. Situacija me je 
tako prisilila, da sem se začela in

tenzivno ukvarjati tudi s produkcijo. 
Knjig sicer ne vodim več, za to pla
čujemo računovodski servis, ampak 
poznavanje osnov je nujno potrebno 
tudi pri delu producenta.

Kar se pa tiče drugih gledališč, ja, 
delam tudi drugje, ampak drugje 
v vlogi dramaturginje ali avtorice. 
Nazadnje sem kot soavtorica adap
tacije in dramaturginja sodelovala s 
Slovenskim mladinskim gledališčem 
pri predstavi Malfi.

Vrniva se k predstavi Nisi pozabi
la, samo ne spomniš se več. V njej 
si se kot avtorica besedila prvič 
predstavila doma, domača publika 
...Tvoji vtisi, kako si vse to prežve
čila?

selila sem in živela tukaj. Ampak ko 
grem kam za dlje časa in me daje do
motožje, vedno mislim na to, kako 
bom prišla v Ajdovščino. In če letim 
nazaj v Ljubljano, ne pa v Trst ali 
Benetke, se potem ponavadi še isti 
dan odpravim domov.

Kako na tvoje delo gledajo doma
či?

To je pa kočljiva tema. Mislim, da bi 
v resnici oba raje videla, da bi imela 
eno »ta pravo«, varno službo z red
nim dohodkom in manj hektičnim 
urnikom. To bi verjetno najraje videl 
vsak starš, moja dva pa dodatno še 
zaradi tega, ker ju skrbi zaradi moje 
božjasti, tak način življenja pa moje
mu zdravstvenemu stanju vsekakor ni

Tu moram pa reči, da sem bila ne- v prid. 
skončno ganjena. Najprej že takoj tisti Drugače pa ne vem, skrb zame je si- 
dan, ko sem se zmenila za predstavo; cer na prvem mestu, ampak drugače 
tako zlahka je šlo, s Sando sva takoj pa se mi zdi, da sta oba nekako po- 
določili datum in en dva tri je bilo nosna name in vesela, saj nenazadnje 
zmenjeno. Te premiere sem se do zdaj delam tisto, kar si želim in od tega 
veselila še najbolj od vseh, kjerkoli so tudi živim.
že bile. Potem sem za pomoč prosila Kakšna misel o tvojem videnju 
župana in bilo mi je čisto neverjet- vnaprej, kam bi si želela, da se vse 
no, kako hitro in s koliko dobre volje skupaj zapelje, 
smo se vse zmenili; za denarno po- Včasih si mislim, da bom verjetno 
moč, za zakusko, za organizacijo. V morala mlada umreti, ker sem imela 
Ljubljani in povsod, kjer sem do zdaj v svojem življenju, roko na srce, res 
delala, je kaj takega čista znanstvena veliko srečo, saj sem takorekoč sproti 
fantastika. No in potem seveda sama udejanjala svoje sanje. Vedno sem si 
premiera. Po dolgem času smo se spet želela imeti otroke, pa hiško z vrtom, 
srečale sošolke s srednje in osnovne pa veliko potovati, pa pisati. Zdaj vse 
šole, prijatelji iz otroštva in prišla je to nekako imam in edino, kar mi še 
vsa žlahta in tudi moj sin Črtomir je manjka, je hiška na morju, kjer bi 
gledal celo predstavo in potem smo se lahko v miru in veliko pisala. Potem 
družili pri nas doma še pozno v noč. pa ne vem, v bistvu delam vse, kar 
Župan mi je na koncu izročil šopek rada delam, živim tako, kot si želim, 
rož in povedal nekaj besed o predsta- seveda so dnevi, ko bi najraje skoči- 
vi in vse skupaj je bilo zelo..., ja, kaj la iz kože in dnevi, ko bi najraje za- 
naj rečem, ganljivo. Prav zares. mižala in se ne zbudila, včasih imam

Črtomir pa si je predstavo zapomnil, občutek, da nosim na ramenih tri tone 
ko kaj pozabi narediti, mi še danes tu in se bom pod njimi strla, ampak saj 
pa tam reče: »Veš, mami, nisem poza- veste, kako rečejo. Kaj pa otrok ve, 
bil, samo spomnim se ne več.« kaj so tri tone. Prime in nese.

Sicer je pa z Ajdovščino tako. Ne Pod latnikom klepetal Ivan
predstavljam si, da bi se nazaj pre- Mermolja Iče

t



iz naših sredin
Pri spomeniku 
Crnilogarju
T Veterani policije SEVER so obiskali spomenik pokojnemu podraškemu 
V župnika prof. Otmarju Črnilogarju. Priljubljeni župnik je v času vojne za 

samostojno Slovenijo rad obiskal policiste na barikadah po Vipavski dolini in 
fantom dal besedo podpore, kije bila še kako dobrodošla, vedeli so, da gre za 
velikega narodnjaka in značajskega človeka. LP

Srečanje policistov in veteranov policije

Tradicionalno

/"spomin na osamosvojitvene čase in ob praznovanju dneva policije so se 
V na srečanju zbrali veterani policije Vipavske doline in policisti policijske 

postaje Ajdovščina. Najprej so počastili spomin na vojne dogodke pri obeležju 
pri Zavetnikih nad Vrhpoljami, postavljeno v spomin na zaustavljanje voja
ške kolone z Nanosa proti Vipavski dolini. Družabno srečanje pa so veterani 
policije in policisti kot zmeraj dobre volje nadaljevali v lovski koči Budanje. 
Tradicija srečanj veteranov in policistov Vipavske se tako nadaljuje.
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Prepričaš
Nanoški sir ima zaščitni znak geografsko poreklo. 
To pomeni, da je iz kakovostnega mleka 
iz domačega okolja. Mleko je od krav, ki so bile 
hranjene samo z naravnimi krmili.

Nanoški sir je na ocenjevanjih prejel že več medalj!
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Okrepčevalnica Angora
Konec leta 2006 se je po Gori razširila vest, da se na Otlici do nadaljnjega zapira gostinski lokal 
zaradi upokojitve dotedanje lastnice. Obdajala nas je neka čudna tesnoba, saj smo s tem izgubili 
edini prostor na Gori, kjer smo se lahko zbirali ob različnih dogodkih in tam poklepetali s prijatelji, 
znanci, vaščani... Za kraj je bila to velika izguba, saj smo s tem izgubili vaški center življenja.

"f ^Turističnem društvu Okno smo
V sledili vsem informacijam, ki so 

krožile po širši okolici o prihodnosti 
gostinskega lokala. Ni nam bilo vsee
no za kraj in krajane, saj kot turistično 
društvo skrbimo za razvoj in promo
cijo kraja. Spomladi leta 2007 smo v 
društvu pripravili projekt prenove lo
kala in ga predstavili predstavnikom 
Občine Ajdovščina. Tudi oni so meni
li, daje projekt zanimiv in pomemben 
za nadaljnji razvoj naše Gore. Imeli 
smo kar nekaj argumentov, da smo 
sposobni projekt uresničiti, saj smo 
to že dokazali s prenovo takrat pro
padajoče dvorane, ki smo jo v dobrih 
treh mesecih v lastni režiji temeljito 
prenovili. Takrat nam je s finančnimi 
sredstvi pomagala Krajevna skupnost 
Otlica - Kovk in Občina Ajdovščina, 
opravljenih pa je bilo nešteto prosto
voljnih ur in veliko lastnih vložkov. 
Z dvorano smo torej pridobili nekaj 
družabnega življenja v kraju, ki pa je 
z zaprtjem gostilne zopet zamrlo.

Veseli smo bili, ko smo pozno spo
mladi izvedeli, da so na občini ugo
dili našemu projektu in nam dodelili 
lokal v najem. Sprva je bila prisotna

velika zagnanost, veselje vseh čla
nov društva, pozneje pa se je ob po
drobnejšem pregledu lokala in grobi 
oceni adaptacije, kjer se je številka 
približala 200.000,00 €, ta evforija 
kar hitro končala.

Na številnih sestankih smo premle
vali možnosti, kako se kot društvo 
spopasti s takimi finančnim vlož
kom. Na enem izmed sestankov smo 
sklenili, da bova dva člana TD Okno 
(Izidor in David) ustanovila podjetje, 
ki bo delovalo neodvisno od turistič
nega društva.

Začela sva pripravljati vso potrebno 
dokumentacijo za obnovo, vmes pa 
naletela na različne ovire, ki so zavi
rale začetek del. V tem času se nama 
je pridružil še član mlajše generacije 
Erik, ki mu prav tako ni bilo vseeno 
za življenje na Gori. Skupaj smo usta
novili podjetje Angora, Gostinske in 
turistične storitve d.o.o.

15. oktobra 2007 se je tako začelo 
z grobimi gradbenimi deli. Najprej 
odstranitev stropov, ometov, tlaka, 
dotrajane inštalacije... Na novo so 
ometane vse stene, postavljen mavčni 
strop, na novo obnovljene sanitarije, 
predelana vodovodna inštalacija, na 
novo postavljena komplet električ
na inštalacija, nova talna keramika, 
narejeno prezračevanje, klimatska 
naprava, sezidan šank, nabavljena 
ustrezna oprema, novi stoli in mize, 
zamenjana nekatera okna... Prav tako 
se je uredilo kletne prostore za skla

dišče in garderobo za zaposlene.
V začetni fazi so nam večkrat pri

skočili na pomoč domačini, ki so 
opravili veliko prostovoljnih ur in 
nam s svojo zagnanostjo dali še do
daten zagon.

Lokal je bil skoraj dokončan že ko
nec meseca maja, vendar se je zaradi 
birokratskih zadev odprtje lokala pre
stavilo še za dobra dva meseca.

Končno pa je le prišel 2. avgust, ko 
smo na hudomušen način odprli vrata 
nove Okrepčevalnice AnGora.

Ogromno število domačinov, pred
stavniki občine in drugih ustanov, 
obiskovalci iz bližnje in daljne oko
lice so prišli pozdravit novo prido
bitev na Gori. Številni stiski rok, za
dovoljni obrazi obiskovalcev, so bili 
potrdilo, da smo delo dobro opravili. 
Marsikateri mimoidoči je mislil, daje 
Angelska nedelja letos mesec dni prej 
kot ponavadi. Zabava ob dobri glas
bi, za katero sta poskrbela Ansambel 
Blisk in poseben gost večera Andrej 
Šifrer, seje zavlekla do jutranjih ur...

S tem pa naši cilji še niso končani, 
saj bi radi razširili ponudbo in obis
kovalcem ponudili veliko več, kot le 
pijačo.

Ob tem priložnosti naj se zahva
limo vsem, ki so nam pomagali in 
nas ob tem projektu spodbujali, vas 
pa vabimo, da nas obiščete v novi 
Okrepčevalnici AnGora!

Izidor Peljhan

Člani Društva Gora v BiH
V petek, 18.julija se je 7. članska ekipa planincev iz društva Gora odpravila v Brezo, kamor so jih 
povabili člani tamkajšnjega planinskega društva. Breza je manjši kraj 25 km severno od Sarajeva. 
Gre za večletno medsebojno obiskovanje planincev, ki je že preraslo v prijateljstvo.V zgodnjih 
jutranjih urah smo se odpravili iz Ajdovščine.

r X iutraj nas je ob odhodu rahlo 
ZL/zmočil dež, vendar nas ni spravil 
v slabo voljo. V Brezo smo prispeli 
v popoldanskih urah, kjer so nas v 
podjetju Strong sprejeli naši prijate
lji. Ogledali smo si podjetje, kjer iz
delujejo lesne izdelke in polizdelke. 
Proti večeru smo se odpravili proti 
planini Budoželj, kjer ima planinsko 
društvo Breza svojo prijetno planin
sko kočo. V letu 2006 smo planinci 
društva Gora že postavili in označili 
slovensko pot na vrhu hriba, katera je 
še vedno urejena in negovana.

Naslednje jutro smo pozajtrkovali in 
se v zgodnjih jutranjih urah odpravili 
proti našemu cilju - planina Vranica. 
Peljali smo se skozi Visoko-Kiseljak 
- Fojnico. V Fojnici smo se po slabo 
vzdrževan cesti pričeli vzpenjati na 
planino Vranica. Po nočnem deževju 
se je nebo pričelo jasniti in mi smo 
imeli prelepe razglede na planine. Na 
1600 metrih nadmorske višine nas je

najprej ustavil prečudovit razgled na 
Prokoško jezero. Ob njem so lesene 
hiške, ki spominjajo na Veliko plani
no v Sloveniji. Čudovita narava z raz
gledi nas je fascinirala.

Nato so sledili vzponi na. Pot nas je 
vodila po travnati poti in cesti, ki je 
služila bolj za prevoz s primitivnimi 
vozili. Tišina in prelepi razgledi so 
nam krajšali čas. Ob poti so cvetele 
prelepe cvetlice najrazličnejših barv 
in oblik. Cvetovi so bili res čudoviti. 
Najprej smo se povzpeli na vrh Ločiko 
2107 m, kjer je bila lepa panorama. 
Zame se čas ustavil! Po krajšem po
stanku z osvežilno pijačo smo nada
ljevali pot proti vrhu hriba Krstac, ki 
leži na višini 2040 m. Ponovno pre
lep razgled, na kar je sledil krajši po
stanek. Še vedno sveži in polni lepih 
vtisov smo pot nadaljevali na najvišji 
vrh Vranice - to je Nadkrstac, ki leži 
na nadmorski višini 2112 m. Na vrhu 
smo nadomestili izgubljeno tekočino

ter se fotografirali. Malo pod vrhom 
smo se ustavili in naredili prečudo
vito fotografijo s Prokoškim jezerom 
v ozadju. Počasi smo se spustili do 
jezera, kjer smo z velikim apetitom 
pričeli malicati. Ker nikakor nismo 
hoteli, zapustiti prelepih krajev, smo 
se kar nekaj časa zadržali ob jezeru 
in se spoprijateljili z domačini. Nato 
je sledila daljša vožnja nazaj na pla
nino Budoželj. Tam smo večerjali in 
zabavali dolgo v noč.

V nedeljo smo se odpravili na raz
gledovanje bosanske pokrajine. Na 
čudoviti pokrajini Črna reka smo si 
ogledali damijo staro 500 let, nato 
pa lepo jamo Bijambare ( vstopnina 
samo 1,5 E). 'Nato smo imeli kosilo 
v restavraciji, ki je bila postavljena 
v čudovito pokrajino ob potoku, kjer 
so plavale ribe. Čez čas pa so bile 
že na našem krožniku. Po dobrem 
kosilu smo se ponovno odpravili na 
Budoželj. Med nami je že bilo čutiti 
napetost, saj smo vedeli, da se izteka 
čas našega druženja. Ob dobri kaplji
ci smo izmenjevali naša občutenja. V 
posteljo smo legli z veliko novih do
brih občutkov.

V ponedeljek po zajtrku smo se po
slovili od naših prijateljev. Obljubili 
smo si, da se bomo še srečali. Pot nas 
je najprej vodila v Zenico, kjer smo 
se najedli pravih bosanskih čevap
čičev. V Slavonskem Brodu pa smo 
se ustavil na Pijači, kjer smo kupili 
malenkosti za najdražje. Domov smo 
se vrnili v večernih urah. Kar nekaj 
dni smo imeli kaj pripovedovati pri
jateljem. Franc Filipič



8 se sredine
Ustje, 8. avgust 10. medgeneracijski tabor
Obkoljeni od pušk so se vaščani zbudili v tisto sobotno jutro 8. 
avgusta 1942. Italijanski okupator je kot povračilo za zločin, ki 
je bil delo njegovih lastnih vojakov, požgal vas in pobil 8 talcev. 
Vsako leto se spominjamo tragičnih dogodkov na dan, ki je za 
vedno zaznamoval življenje vasi in njenih prebivalcev. Leto 1942 
je sicer daleč ampak boleči spomini v srcih tistih, ki so bili dogod
kom priče, so še kako živi. Društvo Numulit.us je v sodelovanju s 
KS Ustje tudi letos počastilo spomin na tisti žalostni dan.

A Taša za pobite talce je bila daro- 
IVJLvana v nedeljo, 10. avgusta, sle
dila je slovesnost pri spomeniku pod 
vasjo. Na slovesnosti sta kot slavnostna 
govornika spregovorila župan občine 
Ajdovščina Marjan Poljšak in predsed
nik sveta KS Ustje Marijan Lozej. V 
kulturnem programu so sodelovali člani 
društva Numulit.us in cerkveni pevski 
zbor Ustje. Počastitev se je nadaljevala 
v bolj sproščenem vzdušju. Obiskovalci 
so lahko prisluhnili ansamblu Gorski 
cvet in marsikoga so srbeče pete po
nesle na plesišče. Priložnost smo imeli 
videti tudi prvi ušanski ognjemet.

Vreme nam je šlo letos na roko in nam 
omogočilo brezhibno organizacijo ce
lotnega programa krajevnega praznika, 
tudi športnega dela, ki je bil prejšnja 
leta vedno "obdarjen” s padavinami.

V soboto, 9. avgusta je bil odigran no
gometni turnir na Grbavici. Sodelovalo 
je 7 ekip. Bučno navijanje številnih brh
kih navijačic in malo manj brhkih navi
jačev je spremljalo mojstrske poteze ig
ralcev na travnati površini. Neporažena 
ekipa Roštiljada VT iz Ajdovščine je 
kot zmagovalka turnirja domov odnesla 
glavno nagrado.

Naslednji dan, v nedeljo 10. avgusta, 
je kvartopirska sekcija društva za ogre
vanje pred večerno zabavo priredila 
zdaj že tradicionalno "briškuljado”. 
Glavno nagrado za zmagovalce je do
bila ekipa iz Slapa. Ušanske dvojice so 
kljub strastni podpori gledalcev tudi to
krat ostale brez lovorike. Obljubile so, 
da bo drugo leto prva nagrada vsekakor 
ostala v domači vasi. No bomo videli.

ušani

GOTOVINSKI
KREDITI

» Zgrabite jesensko priložnost!«

Ponujamo vam kredite po izbiri 
za vašo ozimnico, kurjavo, dom, 
šolske potrebščine ali izpolnitev 
vaših drugih načrtov.
Pri najetju katerega koli kredita vam 
podarimo 20 % popust pri nakupu v 
prodajalnah Mladinske knjige.
Akcija traja do 30. septembra.

BREZPLAČNA ŠTEVILKA

© 080 17 50
www.nkbm.si

Popusti pri Mladinski knjigi se ne seštevajo in ne veljajo za nakup učbenikov. 
EOM za zgornjo ponudbo je izračunan na dan 22.8.2008 in se spremeni, če se 
spremenijo obrestna mera (velja od 1.9.20081, stroški odobritve, doba odplačevanje 
ali datum odobritve kredita. EOM je izračunana ob predpostavki, da je kredit

Jesenski krediti 
100 % v gotovini in 
z obrestno mero 
že od 6,739 %!

V današnji družbi je življenje naravnano tako, da generacije živijo vse bolj ločeno. Stari ljudje so 
vse bolj osamljeni, mladi pa so vse bolj prepuščeni sami sebi. Današnji način življenja (prezaposle
nost srednje generacije, ločena gospodinjstva, oddaljenost...) nam otežujejo medsebojno spozna
vanje in povezovanje generacij, prenos izkušenj in medsebojno pomoč. Zadnja leta pa (ponovno) 
prihaja v zavest družbe zavedanje o pomenu medgeneracijskega druženja in jasno postaja, da 
prepletanje generacij in medsebojno sodelovanje koristi vsem.

bile izbrane in organizirane tako, da 
so lahko sodelovali vsi udeleženci. 
Prvi dan smo izdelali »olimpijsko 
zastavo«, se spoznavali v štirih sku
pinah in izdelali tudi predstavitveni 
plakat. Večerni gostje - predstavniki 
Turističnega društva »Okno« so nas 
s svojo predstavitvijo kraja tako nav
dušili, da smo se drugi dan odpravili 
na pohod do otliškega Okna. Večina 
udeležencev ga je prvič videla tako 
od blizu. V ustvarjalnih delavnicah 
izdelovali svečnike iz slanega testa, 
rože iz papirja, nakit iz gumbov, klo
bučke ter praznično torto. Vse dni je 
potekala tudi igra »Skriti prijatelj«. 
Zaključni večerje zaokrožil jubilejni 
tabor i živo glasbo, plesom, torto in 
šampanjcem. Zadnje dopoldne je mi
nilo v izmenjavi vtisov in obljubah, 
da se še srečamo. Zaključili pa smo 
- s čim drugim kot z mrežo prijatelj
stva.

Medgeneracijski tabor je zamišljen 
tudi kot nadgradnja celoletnega dru
ženja in dela v skupinah starih ljudi 
za samopomoč, ki že vrsto let deluje
jo v goriški regiji. Krovna organiza
cija za izvajanje programa »Skupine 
starih ljudi za samopomoč« je Zveza 
društev za socialno gerontologijo 
Slovenije, lokalno pa se kot nosilci 
pojavljamo medgeneracijska društva.

Martina Slokar

'[''no od oblik povezovanja pred- 
I 7stavni kov vseh treh generacij 

smo izvedli od 22. do 25. avgusta v 
Domu tabornikov na Kovku. Tabor 
smo organizirale prostovoljke iz 
Medgeneracijskega društva 4 letni 
časi iz Ajdovščine ter Korak iz Idrije. 
Udeleženci (bilo jih je 41) so bili sta
rostniki - člani skupin starih ljudi za 
samopomoč, ki delujejo v ajdovski in 
idrijski občini ter mladi prostovoljci, 
stari od 4 do 13 let. Tabor je bil orga
niziran že desetič, prvič pa v bližini 
Ajdovščine. Prvi štirje so potekali 
na Okroglem pri Kranju, dvakrat na

Velikih Blokah, enkrat v Fiesi ter 
dvakrat na Travni gori. Organizatorji 
namreč iščemo bolj mirne kraje, ki 
nudijo čim boljše pogoje za uresniče
vanje zastavljenih ciljev - vzpostav
ljanje prijateljskih vezi med udeležen
ci vseh starosti, spreminjanje stališč 
in tabujev do predstavnikov stare in 
mlade generacije (sprejemanje ljudi 
takšnih, kot so) ter učenje in pretok 
življenjskih izkušenj.

Tokrat je bil izveden jubilejni - 10. 
tabor. Za rdečo nit tabora smo si spo
sodili moto letošnjih olimpijskih iger 
- »En svet, ene sanje.« Aktivnosti so

Črniče lepše in varnejše
Delavci Cestnega podjetja Nova Gorica in ajdovskega podjetja Remont v teh dneh izvajajo za
ključna gradbena dela na magistralni cesti in pločniku v Črničah. Zaradi tovornega prometa, ki je 
potekal skozi kraj pred odprtjem hitre ceste je bilo vozišče v zelo slabem stanju. V preteklosti so 
bila opravljena le nujna vzdrževalna dela. Gradbena dela predstavljajo zaključek rekonstrukcije, 
ki v fazah poteka že več let.

/^Abnovo cestišča in novo asfaltno 
Vv prevleko na dolžini tristo metrov 
bo plačala Direkcija za ceste Republike 
Slovenije. Izgradnjo pločnika in uredi
tev poti za pešce pa občina Ajdovščina. 
Najzahtevnejši poseg je predstavlja
la rekonstrukcija in razširitev mostu.

Šagre le za vzorec

Delavci so že namestili betonske robni
ke, asfaltirali pločnik in položili grobo 
prevleko asfalta na cestišče. Cesta je 
tako pripravljena za položitev zaključ
ne prevleke asfalta in postavitev cestne 
signalizacije, kar bodo izvedli v nasled
njih dneh.

Prebivalci so še posebej veseli nove
ga pločnika, ki bo bistveno izboljšal 
varnost pešcev in voznikov. Poudariti 
je treba izboljšano varnost učencev 
osnovne šole, ki so s prvim septembrom 
ponovno zelo pogosti in hkrati tudi 
najbolj ranljivi udeleženci v prometu. 
Pločnik bo povezal prebivalce kraja in 
omogočil varno pot tudi prebivalcem

sosednjih krajev Gojač in Malovš.
Občina Ajdovščina je prisluhnila po

trebam krajanov in uspela zagotoviti 
sredstva za odpravo nevarnosti poplav. 
Hkrati z izvedbo odvodnjavanja me
teornih vod so izvajalci položili tudi 
ustrezno infrastrukturo za odtekanje 
hudournih voda. Ob večjih nalivih je 
voda že večkrat poplavila hiše v najniž
jem delu vasi.

Dobro sodelovanje med občino 
Ajdovščina, Družbo za ceste in krajani 
je zagotovilo kakovostne in praktične 
rešitve s katerimi so zadovoljni tako 
uporabniki kot tudi oba investitorja.
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Brejski pohod
BRJE NA VIPAVSKEM - Vas sestavljajo številni zaselki na zahodnem delu Vipavskih gričev. Razgibana 
površina ustvarja slilcovito krajino. V vasi je župnijska cerkev sv. Cirila in Metoda. Na god (5.julija) je 
običajno »šagra« s kulturnim programom. Letos pa smo izpeljali le 4. nočni pohod k sv. Martinu.

izkoriščen in gre v odplačilo takoj '^Š^.Nova KBM

T)o maši ob 19.30 so se zbrali šte- 
JT vilni ljubitelji nočnega pohoda 
in se z baterijami na glavah in dobro 
voljo podali na pot med vinogradi do 
prvega postanka na najvišjem zasel
ku 331 m visokem Sv. Martinu.

Od tu se ponuja prelep razgled na 
vse strani: Vipavsko dolino in obron
ke Trnovskega gozda na severovz
hodu ter na Kras na jugozahodu. Na 
vrhu je pohodnike čakal kozarec do

brega brejskega vina in domač kruh. 
Po krajšem klepetu je pot vodila po
hodnike po drugi strani spet v dolino 
k cerkvi.

Na prireditvenem prostoru, na cilju, 
je vidno zadovoljne udeležence čakal 
golaž in glasba. V upanju, da bo ostal 
pohod in nočno druženje tradicio
nalno, vabljeni na peti pohod v letu 
2009.

(ob) Foto: OSKAR BIRSA



naše sredine
Od Ankarana do Triglava
Spoštovanja vreden podvig je uspel sedmim pohodnikom, ki so se še drugič v dveh letih podali na 
pot proti Triglavu. To ni nič takega, saj pogosto pravimo, da tisti, ki še ni bil na Triglavu, niti ni pravi 
Slovenec. Vendar pa je ta sedmerica izbrala težjo in brez dvoma neobičajno pot. Na najvišji vrh v 
Sloveniji so se odpravili kar iz našega obmorskega mesta Ankarana. Da to ni mačji kašelj pove že 
podatek, da so morali peš premagati več kot 160 kilometrsko razdaljo. Na idejo o takem podvigu 
so nekateri prišli že lani, ko se na pot proti Triglavu odpravili Kamenj.

Zaključek šolskega leta

Malo drugače
Učenci 3.a razreda OS Draga Bajca Vipava smo zaključek šol
skega leta preživeli še posebno zanimivo, saj smo združili šport
ni in naravoslovni dan ter zaključno srečanje s starši in tako dva 
dni preživeli na Nanosu.

Tz Ankarana so startali 2. avgusta 
-Lob 5. uri zjutraj in prvi dan prišli do 
Sežane, čeprav so računali, da jim bo 
uspelo priti do Štanjela. Prespali so v

sežanskem gasilskem domu in drugi 
dan nadaljevali pot proti domači vasi 
Kamnje, od koder prihaja večina po
hodnikov. Tu jih je seveda čakala po

gostitev, drugi dan pohoda pa se je 
zaključil na Čavnu. Naslednje jutro so 
preko Mosta na Soči in Tolmina pri
šli do planine Razor, četrti dan pa so 
se z vmesnim postankom na Doliču 
podali na vrh, na 2864 metrov visoki 
Triglav. Sledil je spust proti Trenti, 
kjer jih je čakal prevoz.

Zahtevno razdaljo z vzponi in spu
sti so torej premegali v dobrih šti
rih dneh, kar pomeni, da so hodili 
okrog deset ur na dan. In kdo so bili 
ti, ki jim je uspelo? Staško Rovtar, 
Edvard Batagelj, Franc Pegan, Darjo 
Vodopivec, Silvan Kompara, Edvard 
Gerželj, Boštjan Vodopivec, na poti 
pa jih je spremljal Marjan Rovtar.

Vsi udeleženci so obljubili, da to 
vsekakor ni bil zadnji tovrstni pohod. 
V naslednjih letih naj bi postal kar 
tradicionalen. Seveda pa je dobrodo
šel vsak, ki bi se jim rad pridružil in 
poizkusil premagati tak napor.

pdvard Gerželj

Ornitološki tabor v Budanjah
Prvi pravi počitniški teden se je v stari šoli v Budanjah zbralo 18 mladih iz vse Slovenije, tam je namreč 
potekal letošnji ornitološki tabor v organizaciji Društva za opazovanje in proučevanje ptic Sloyenije.

T^Velo je potekalo v petih skupinah 
-L/pod vodstvom mentorjev, izku
šenih ornitologov. Vsaka skupina se 
je posvečala raziskovanju določene 
teme, glavna tema tokratnega tabora 
pa je bilo raziskovanje in spoznavanje

ptic Vipavske doline in okolice. Tako 
je ena od skupin proučevala detle in 
sove Trnovskega gozda, druga ptice 
suhih travnikov, tretja italijanske in 
domače vrabce v naseljih, četrta seli
tev velikih ujed, peta redke vrste ptic

v Vipavski dolini.
Mladi se na ornitoloških taborih 

učijo prepoznavanja ptic in načinov 
njihovega raziskovanja, se seznanjajo 
z naravovarstveno tematiko in izme
njujejo ideje in izkušnje z vrstniki, ki 
jim je skupno zanimanje za ptice in 
naravo.

Mnogo ptic, drugih živali in prijet
nih ter zanimivih trenutkov so mladi 
in mentorji ulovili v objektive svojih 
kamer. Nekatere najlepše fotografije 
so objavljene na spletni strani TIC 
Ajdovščina - www.tic-ajdovscina.si 
-oglejte sijih!
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Pestro poletje
Tudi letošnje poletje je Medobčinsko društvo prijateljev mladine 
Ajdovščina pripravilo pester in zanimiv program prostočasnih 
aktivnosti za otroke in mlade.
v
'~7 e od prvega počitniškega dne 
£ j pa do sredine julija so poteka
le ustvarjalne delavnice na sedežu 
društva v Ajdovščini in na OŠ Draga 
Bajca v Vipavi. Otroci so pod vod
stvom mentoric prebudili svojo ustvar
jalnost in tako so nastajali čudoviti iz
delki; figurice iz fimo mase, mozaiki, 
akvariji, gusarske ladje, nakit, plakati, 
zabojniki za recikliranje odpadkov in 
še in še.

V senci šturskega parka smo imeli 
tudi čisto pravi piknik, kjer smo po
tešili naše želodčke z raznovrstnimi 
dobrotami.

Na eni izmed delavnic so nas obis

kali člani Društva starodobnih vozil 
Vipavske doline in nas razveselili z do
nacijo za humanitarno akcijo Pomežik 
soncu. Z njihovo pomočjo in pomočjo 
posameznikov ter podjetji smo letos 
lahko omogočili 27 otrokom brezplač
no letovanje. Najlepša hvala vsem, ki 
ste darovali po svojih močeh.

Otroci so se poleg športne kolonije, 
ki je potekala na Debelem rtiču, lah
ko udeležili še letovanj v Piranu, na 
Debelem rtiču ter v Vantačičih na oto
ku Krku. Uživali so v morskih dogo
divščinah, spoznavali nove prijatelje, 
plavali, se potapljali, vozili s kanuji in 
ladjico, skratka aktivno preživljali po

čitniške dni.
Prav tako aktivni so bili tudi tisti, 

ki so ostali doma ter se udeležili na
ših športnih počitnic, ki jih je sofi
nancirala tudi Zveza za šport otrok in 
mladine Slovenije. Otroci so plavali, 
igrali tenis, plesali in rolah. Osvajali 
so nova znanja in tehnike v nadaljeval
nih tečajih pa nadgrajevali že osvojeno 
znanje.

Počitnice se končujejo, kmalu bo tre
ba v šolo. Vsem želimo veliko uspehov 
v novem šolskem letu in kličemo na 
svidenje na naslednjih prostočasnih 
aktivnostih

Drugi teden ustvarjalnih delavnic je 
bil namenjen ekologiji. Ustvarjalnice 
so potekale pod vodstvom mentorice 
Urške Štrancar. Otroci so izdelali mini 
akvarij iz steklenih vaz, ki sojih okra
sili s školjkami, naredili so gusarske 
ladje, razmišljali smo kaj lahko dobre-

T zpred Lovske koče nad Podnanosom 
Asmo se 19. junija peš odpravili proti 
Abramu. Skozi gozd nas je varno vo
dil planinski vodnik Pavel Makovec. 
Med potjo nam je povedal mnogo 
zanimivega, poizkusili smo se v ori
entaciji sredi gozda, opazovali smo 
drevesa, videli Vipavsko dolino pod 
seboj in morje v daljavi ter občutili 
gozd. Pripovedoval nam je o svojih 
zanimivih prigodah v gorah in učil 
nas je posebnih vozlov. Preostanek 
popoldneva smo preživeli ob igra
nju nogometa, badmintona, skaka
nju elastike, skakanju s kolebnico, 
risanju... Zanimiva so bila tudi naša 
»bivališča« v zavetju bližnjih dreves, 
kjer smo se v miru pogovarjali. Po 
večerji smo se z gospodom Jožetom 
Rutarjem odpravili na bližnji travnik. 
Naši spremljevalci so imeli na glavah 
svetilke, okrog nas pa je bila tema. 
Ko smo prišli na travnik, smo ugas
nili svetilke in nad nami je zasijalo 
nešteto zvezd. Ob tem lepem pogledu 
smo kar utihnili. Gospod Jože nam je 
s pomočjo laserja na nebu pokazal 
različna ozvezdja in nam povedal,

kako jih na nebu najdemo in prepo
znamo. Gledali smo tudi skozi tele
skop. Po ogledu se kar nismo mogli 
umiriti in težko smo zaspali.

Dopoldan smo preživeli v gozdu z 
lovcem Brankom Pucem, ki nam je 
povedal mnogo zanimivega o divjih 
živalih in nam pokazal krmišče. Z 
gozdarko Egidijo Cernatič smo opa
zovali različna drevesa, s posebno 
napravo izmerili njihovo debelino, 
določali njihovo starost...

Popoldan so se nam pridružili star
ši na skupnem srečanju. Predstavili 
smo se jim z recitalom, plesom, pet
jem in igranjem na tamburice. Sledilo 
je še zabavno športno druženje, kjer 
ni manjkalo klepeta, smeha in dobre 
hrane. Mi, učenci, smo najbolj težko 
pričakovali nogometno tekmo med 
učenci in starši. Seveda smo zmaga
li. Nočilo se je že, ko smo se pričeli 
poslavljati in se utrujeni, toda polni 
lepih vtisov odpeljali proti domu.

Učenci in učenke 3. a razreda z 
učiteljico Nadjo Kompara in vzgoji
teljicama Lučano Leban in Kristino
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ga naredimo za naš planet. Na to temo niče katere so poslikali in nanje napi- 
so otroci izdelali eko plakat, izdelali šali lepe želje za poletne dni ter si jih
so celo zabojnik za recikliranje odpad- medseboj izmenjali. Delavnice smo 
kov, zadnji dan pa so naredili razgled- zaključili s piknikom J. Humar



10 oglasi
Lions club Zemono

Podarili defibrilator
Predstavnik kluba Jure Srholj je ob tretji obletnici otvoritve Mercator centra v Ajdovščinidirektorju 
Centra Emilu Pavšiču predal defibrilator vreden 2.500. Slovesnost je vodila Natalija Verboten.

A parat namenjen pomoči ob nenadnem zastoju srca je po- 
^Vstavljen v samem središču Centra, ob vhodu v tehnično 
trgovino.

Zakaj Mercator?
Tu se vsak dan zadržuje veliko število ljudi, saj gre za osred

nje nakupovalno središče, ki postaja tudi mesto druženja po
sameznikov in skupin.

Defibrilator je prenosen in narejen tako, da ga lahko uporab
lja vsakdo, navodila za uporabo so zvočna, pred predajo pa so 
vseeno izpeljali tudi kratko izobraževanje med zaposlenimi v 
Centru, pa tudi med člani Lions cluba.

»Dobro je vedeti, kako ga uporabiti, še bolje pa bi bilo, če bi 
ga ne uporabili nikoli«, pravijo lionsi. Tanja Hladnik

BIA Separations
Visokotehnološko podjetje BIA Separations iz Ljubljane ob svoji 
deseti obletnici seli razvojne in proizvodne prostore v Ajdovščino

T TTorek, 16. septembra bo na dvor-
V cu Zemono praznovalo deseto 

obletnico obstoja.
BIA Separations je uspešno pod

jetje, ki razvija in proizvaja visoko
zmogljive filtre za potrebe čiščenja 
farmacevtskih učinkovin v proizvod
nji novih bioloških zdravil ter cepiv. 
Takoimenovani »Inteligentni Filtri« 
so v celoti plod domačega znanja.

Dr. Aleš Štrancar, direktor pod
jetja (rojen na Planini), ob tem pravi 
takole: »Selitev prostorov bo imela 
pozitiven vpliv na gospodarstvo v re
giji ter hkrati pomeni odpiranje novih 
delovnih mest višje in visoke zahtev

nosti.«
Prav tako velja pozdraviti namero 

BIA Separations o dolgoročnem so
delovanju z Univerzo v Novi Gorici 
pri razvijanju novega vala slovenskih 
strokovnjakov na področju kemije in 
biologije.
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IZPOD FARNIH ZVONOV

Župnijski dan na Otlici
V župniji Angelov varuhov na Otlici smo imeli župnijski dan. Letos že petič po vrsti.

T^opoldan smo se najprej zbrali pri 
IT skupni maši, ki je na ta dan samo 
ena. Osrednji namen župnijskega dne 
je namreč druženje župljanov,-ki se 
po maši nadaljuje v različnih delav
nicah, s športnimi igrami, posebej pa 
smo veseli, da ta dan z nami preživijo 
tudi nekateri bolni in ostareli, ki si
cer živijo v domovih starejših obča
nov ali kako drugače izven župnije. 
Gospodinje z veseljem pripravijo kaj 
za pod zob in tudi naša grla ob vsem 
tem ne ostanejo suha. Pozabiti pa ne 
gre niti na srečelov, ki z glavnimi in 
drugimi nagradami vsako leto poskr

bi za prijetna in domiselna presene
čenja. S srečelovom zbrana sredstva 
prispevamo za obnovitvena in druga 
dela v župniji. Izdelke, ki nastane
jo v delavnicah, in druge utrinke z 
župnijskega dne navadno prihodnjo 
nedeljo v cerkvi tudi razstavimo. 
Nekatere izdelke nato porabimo kot 
skromna darila gostom ob različnih 
župnijskih praznikih ali drugih pri
ložnostih.

Župnijski dan smo ponavadi za
ključili s šmarnično pobožnostjo in 
petimi litanijami. Ker pa je bil tokrat 
že junij, so za svojevrsten zaključek

šmarnic poskrbeli otroci. Ti so nam 
pokazali, da letošnje šmarnično bra
nje, vezano na otroke iz različnih 
družili, ni šlo kar tako mimo njih, 
pač pa so ga kar hitro znali prenesti 
tudi v svoj vsakdan. Iz besed in de
janj posameznika, še zlasti otroka, je 
'namreč moč razbrati, kdo stoji zadaj. 
In ker se zavedamo, kako pomemben 
je vsak oče, vsaka mati, vsaka dru
žina tudi za življenje v naši župniji, 
je 19 parov, ki v zakonu vztrajajo že 
deset, dvajset ali več okroglih let, 
prejelo poseben blagoslov.

Alenka Vidmar

Z Nanosa na Triglav

4. ekstremni pohod
Območno združenje veteranov vojne za samostojno Slovenijo občin 
Ajdovščina in Vipava je načrtovalo in izvedo 4.pohod veteranov vojne za 
samostojno Slovenijo in pridruženih članov ZZB NOB Ajdovščina na Triglav.

r7ačeli so 7. julija na Erzelju in vrh 
^-/Triglava (vsi) dosegli ll.julija ob 
10:15 min.
Naslednji dan, 12 julija so se pridru

žili ostalim pohodnikom na osrednji 
proslavi 23.spominskega pohoda na 
Pokljuko. Tako so (uradno) tudi za
ključili pohod, ko so v večernih urah 
srečno prispeli v Vipavo.

»Kot vodja pohoda, bi se tudi v ime
nu OZVVS Ajdovščina/Vipava ter 
njenega predsedstva, iskreno zahvalil 
vsem sponzorjem, ki so nam na ka
kršenkoli način pomagali pri izvedbi 
omenjenega pohoda«, pravi Vodja 
pohoda Valter Likar in dodaja: »V 
naslednjem letu imamo okroglo ob

letnico, 5. jubilejni pohod in bomo za 
vse naše podpornike priredili manjše 
presenečenje z vrha Triglava.«

Valter Likar

Vetnšče
Bojan
Bizjak
ZakaujskLj

T Tsahlina poletja bo navrgla nove 
politične prepirljivce, ki nam 

bodo ponujali svetilnike in rože; pa 
menda ne rože zla, ki so spet krvavo 
obarvane tam v Gruziji, tam, kjer ima
jo tisti odlični zeleni čaj in možakarji 
mogočne brke. Ja, pa olimpijske igre, 
pa mir, pa človek ... Ne bi rad bil pre
tirano politično patetičen, vendar me 
informacijski svet odeva v vedenje, 
ki ni prijetno, prej bi rekel, da beglji- 
yo in mi kar naprej ponuja zdvomlji- 
vost v človeka, v to krono stvarstva. 
Ja, pa se sprašujem, kam je pripeljala 
besna demokratizacija slovensko re
alnost, slovenski živelj, ki si je morda 
že nekoliko opomogel od neke nasilne 
iptegriranosti v razne sisteme, ki za
htevajo svoj realen prispevek. Vsi se 
imamo pravico spraševati o naši uso

jeni usodnosti, le da to premalokrat 
počnemo, ali pa sploh ne. Zavednost, 
da, to je bila včasih kategorija moralne 
vrednote, ki je nekaj štela, tu mislim, 
na tisto vrsto zavednosti, ko so ljudje 
cenili svojo nacionalnost in so zaradi 
nje umirali, kajpak še prej zaradi ide
ologij, ki so bile vse krvave. Zdaj, ko 
merimo osebno svobodo z demokra
tičnimi merili, pa se nam dogaja, da 
smo zasužnjeni z nevidnimi cenzorji, 
ki nam skušajo odvzeti naš ponos in 
našo pravo identiteto. In če spet ome
ni zavednost, kot neko prvinsko čutno 
zaznavo pripadnosti, potlej lahko ugo
tavljam, da je ta že skoraj v arhivski 
obliki, kajti nacionalna zavednost je 
zgolj še retorična figura v nekate
rih ekstremističnih nacionalizmih, 
ki zganjajo zgodovinsko nostalgijo 
na način, ki je bil že viden, le da se 
je menjala kostumografija in geopoli
tična razsežnost. Ljubiti svoj rod, je 
vsekakor osnovna človeška vrlina, vse 
dotlej, dokler se to ne sprevrže v obse
sijo splošnega politiziranja. Kajpak pa 
je sodobna družba mnogo manj nacio
nalistično preparirana, kot pa se je to 
dogajalo v 19 stoletju, deloma še tudi 
18 stoletju, ko so nastajale nacionalne 
države, ki so mimogrede jezikovno 
povozile mnoge regije, mnogo odten
kov jezikov, ki so bili prisotni v ev
ropskih prostorih. Politične strategije, 
ki igrajo na karto nacionalizma imajo

morda nekaj možnosti v slabo globali- 
ziranih regijah, ki imajo še slabo raz
vito ekonomijo in so primorane iskati 
znotraj sebe neke veličine, ki jim po
nujajo moralno oporo in samo to in 
nič več. Nacionalizem je do neke mere 
zdrav, ker se v njem zrcali pranagon 
samoohranitve skupnosti, in preko 
teh podzavestnih mehanizmov posa
meznik najde neko notranjo oporo za 
svojo eksistenco v realnem prostoru in 
času. Ko se pojavijo eksistenčne ogro
ženosti, je nujno, da podzavest dobi 
alarmno sporočilo, da živiš v skupno
sti, ki je ogrožena, in na ta način se 
potem sprožijo politične pobude o na
cionalnih veličinah, o konstruktu več
vrednosti in o namenskem poveličeva
nju lastnih šibkosti. V takih razmerah 
zna politika ustvariti realno zavezo 
z večino ponižanih in razžaljenih, ki 
potlej nasedajo obljubam o večjem 
razmahu njihove eksistence. Znotraj 
političnih arealov se ustvarjajo centri 
moči, ki narekujejo stopnjo sovraštva 
do drugače mislečih, tudi na nacio
nalni bazi. Vendarle pa trenutno svetu 
ne vladajo nacionalni interesi, kajti 
oligarhija kapitala nima nacionalnega 
predznaka, deloma morda le Azijske 
ekonomije, vendar so nacionalne eko
nomije razpršene med velekapitali- 
stične strukture, ki iščejo svoj interes 
na vseh prostorih, ne glede na nacio
nalno organiziranost določenih držav. 
Čistih nacionalnih držav je zelo malo, 
kar je pač realen proces tako razvpite 
globalizacije. Politika pa zna ustvariti 
mit o prepotrebnosti svoje prisotnosti 
v družbi, kar nima nobene zveze z re
alno potrebo človeka po politični nor-

mativnosti bivanjske integritete v neko 
družbo. Namesto, da bi politka lajšala 
organiziranje družbenega organizma, 
pa mu dojemlje vitalnost s svojo zajed
ljivostjo in potencirano pomembnost
jo. Partijska organiziranost političnih 
strank je očitna, saj se dogajajo eks
cesi, ki so režirani na dober star na
čin vladajočih elit, ki so spoznale moč 
zavajanja in konstruiranih afer. Vse 
tako kaže, da je namen politike poli
tika sama, vladanje in privilegiji, ki iz 
tega sledijo. Če bi politika nenadoma 
postala samo servis za urejanje javnih 
zadev, bi se bržkone večina politikov 
brezdelno sprehajala sem ter tja in bi 
bili nekoristni in neuporabni, tako pa 
se dogaja, da ljudje še zmeraj misli
jo, da je tisti, ki je uspešen v politiki, 
potencialno uspešen tudi v gospodar
stvu, kar seje izcimilo v tajkunizacijo 
politike, ki se napreza, da bi pridobila 
nazaj privilegij, ki ga je že imela. In 
potem spet pridemo do zavednosti, 
do tiste iskrene pripadnosti narodu, 
do iskrene ljubezni do ljudi. Pa misli
te, da premoremo veliko politikov, ki 
bi znali pokazati dovolj veliko mero 
zavednosti, in ne zgolj hlapčevskega 
usklajevanja z mednarodno politično 
kreacijo, za katero se itak skriva kapi
tal z vso svojo odurnostjo. Koliko jih 
je, ki so pripravljeni govoriti v tujem 
jeziku, samo da so prepoznavni kot 
politiki, niti ne mednarodnega kova, 
bolj regionalno pomembni, pa nič 
več. Demokratizacijaje omogočila, da 
so se politične stranke organizirale v 
neke ideološke monopole, ki jih sku
šajo vsiliti celi družbi, ki pa že zdav
naj ni ideološko poenotena, čeprav bi

si nekateri želeli, da bi vsaj vera bila 
osnovna ideološka prvina sodobne slo
venske družbe. V takih prizadevanjih 
ždi past, da se določa čistost slovenstva 
z intenzivnim verskim integriranjem. 
Enačenje naroda z versko prepara- 
cijo je spet neka zgodovinska oblika 
družbenega organiziranja, ki je navr
gla mnogo sporov in krvi, tudi v naši 
soseščini, zato si take sprege ni želeti, 
kajne. Sodobna bitnost slovenstva je 
še vedno v neki kregariji, ki skuša pol
preteklo zgodovino vpreči v argumen
tirano populistično politiziranje gene
racij, ki niso tega doživele. Morda pa 
je nastopil čas za novo demokratično 
zrelost, ki bo navrgla na politični oder 
sveže prizadevnike, ki bodo znali po
nosno odstreti zdrave vizije novih in
tegritet, brez spraševanj, kdo je z večjo 
pravico ubijal. In narodna zavednost 
bi morala postati vzgojna doktrina že 
v osnovni šoli, ne kot ideološka pro- 
filacija, pač pa kot vzgoja za to, kar 
nas osmišlja, kar nam daje pravico, 
da smo kot država organizirani v nek 
enoten nacionalni prostor, ki pa ni za
mejen zgolj z jezikom in neko admini
strativno določenostjo, do kje je naša 
identiteta. Demokratična realnost je 
pač taka, da so vse politične strategije 
časovno omejene, zato se nacionalna 
zavednost poredkoma znajde v kalku
lacijah političnih trgovcev. Bodočnost 
slovenstva ni v plitvi politizaciji in 
elitnosti, pač pa v tisti pristni souso- 
jenosti, ki nam je podarila zmožnost 
sobivanja na našem prostoru, zato po
skrbimo, da bodo bodoče generacije 
opremljena za globalizem in vzgojene 
v kleni nacionalni zavednosti.
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12 rall^ oglasi
2. rally Primorje 2008

Hitri in drzni
!• A • I vv*zavzeli Ajdovščino

Predzadnji avgustovski konec tedna so Ajdovske ceste zavzeli 
»hitri in drzni« na atraktivni preizkušnji, skozi naše kraje je na
mreč drvel že 2. rally Primorje 2008 v odlični organizaciji Avto 
kluba Ajdovščina motorsport.

/^Vbičajni sprehajalci svojih jeklenih konjičkov so se vljudno umaknili “sfri- 
v_y ziranim” dirkalnikom. Na startu rallya jih je bilo skoraj 100, med njimi 
tudi zelo mogočni, posebno atraktivni, hudo močni, živo pisani, nepopisno 
hrupni ... . Največ pa je bilo tako in drugače predelanih yugotov (pa naj še 
kdo reče, da yugo ni za dolgo!), ki so poglede pritegovali tudi z napisi na 
»zadnjicah« svojih nostalgičnih konjičkov: zahvale »prjatlom«, ki verjet
no pomagajo »šraufat«, pa mamam in očetom, ki najbrž prispevajo kakšen 
»soud« za drag hobi svojih sinov... No, tudi punce dirkajo, pa še zelo hitre so! 
Atraktivni sobotni »superspecial« je žal prekinila močna nevihta, kljub temu 
gaje bilo ravno dovolj za eno dobro pašo za oči in ušesa (usta pa so bila tako 
ali tako od adrenalina na stežaj odprta) nekaj tisoč glavi množici, ki se je 
gnetla okoli proge. Navdušil je že show program - najprej seje na progo podal 
»fičko s kavasakijevim motorjem brez rikverca«, nato so prizorišče zadimili 
»drifterji«...

Čudovita sončna nedelja je bila zadetek v polno. Prav vsi najbolj zaviti ovinki 
na vseh etapah dirke: Ajdovščina - Col, Planina - Gaberje in Vrtovče - Velike 
Žablje so bili zasedeni do zadnjega kotička. Gledalci, ki so želeli spremljati 
vse etape, so med pavzami rallya po vipavskih cestah uprizarjali svojevrstne 
dirke, saj se jim je mudilo... Na koncu seje vse srečno izteklo. Rally vozniki 
so bolj ali manj srečno prevozili vse ovinke (brez večjih nesreč in poškodb), 
gledalci so bili navdušeni. Zdaj vemo, kaj je treba storiti, ako želimo v našo 
rajsko deželo privabiti množice - rally je zakon! Dirkači, dobrodošli na naših 
»ridah« zopet čez leto dni!

p.s. Tudi TIC Ajdovščina seje odpravil na teren in poskušal v objektiv ujeti 
najbolj dramatične trenutke tekme. Vabimo vas, da si ogledate foto-zgodbo, 
objavljeno v rubriki “utrinki” na naši spletni strani www.tic-ajdovscina.si. 
Tisti pa, ki vas bolj, kot tale zapis zanimajo rezultati, sezite po spletišču orga
nizatorja Ajdovskega rallya Avto kluba Ajdovščina motorsport: www.ajdovs- 
cina-motorsport.si in potešili boste tudi vašo radovednost. sh

www.toyota.si

Toyota Variš s klimo že za 10.400 evrov.
Velikimali Toyota Variš lahko zardeva ie od pohval. Prvo si zasluži 
za privlačen videz. Drugo za neverjetno prostorno notranjost. Ne 
smemo pa pozabiti tudi na izjemno varnost in dovršeno 
tehnologijo. Preverite komplimente v najbližjem salonu Toyota,

www.avtoselect. si

kjer vas čaka ugodna finančna ponudba - Pol plačate zdaj, 
pol po vaši izbiri. Brez obresti. Pošlji SMS s ključno besedo 
TOYOTA na 3131 in zapelji se na testno vožnjo.

TODAV TO IVI OR RO W TOVOTA

Avto Select Industrijska cesta 9, Kromberk, 5000 Nova Gorica, tel.: 05 330 60 70

Izbrani materiali za vse vrste gradenj



iz naših sredin
PROSTOVOUNO ...
SLUŽENJE VOJAŠKEGA ROKA

Doživite aktivno vojaško življenje, usposobite se za preživetje v 
najrazličnejših okoliščinah in opravljanje različnih bojnih nalog. Spoznajte 
osnove vojaške taktike, radiološko-kemično-biološke obrambe, 
inženirstva, zvez in sanitete.

Vojaški rok lahko letos prostovoljno služite še v vojašnicah:
• v Murski Soboti, napotitev 8. septembra,
. v Bohinjski Beli, napotitev 17. novembra,
• v Novem mestu, napotitev 17. novembra.

Prostovoljno služenje traja tri mesece in pol, medtem ste zdravstveno in 
nezgodno zavarovani, usposabljanje pa se šteje v pokojninsko dobo. 
Zagotovljene imate prenočišče, prehrano, povraalo potnih stroškov in 
plačilo.

www.slovenskavojska.si

Prijavite se lahko na Upravi za obrambo Postojna (tel. 05 728 01 11) 
, v izpostavah v Kopru (tel. 05 639 22 76) ali Novi Gorici (tel. 05 302 
81 22) ter v pisarnah v Tolminu (tel. 05 388 18 42), Idriji (tel. 05 377 
11 13) , Cerknici (tel. 01 709 10 87), Ilirski Bistrici (tel. 05 714 55 
91), Sežani (tel. 05 734 55 54) in Ajdovščini (tel. 05 366 10 49).

Če boste izpolnjevali tudi splošne pogoje, boste imeli vojaki prostovoljci 
po uspešno končanem usposabljanju prednost pri zaposlitvi v Slovenski 
vojski in vključitvi v pogodbeno opravljanje vojaške službe v rezervni 
sestavi.

... SPOZNAJTE SVOJE MEJE IN JIH 
PRESEZITE!

SSUBUKA&CVENSJA
M OBRAMBO

SLOVENSKA VOJSKA 
V skubi dorcvine.

Gremo na 2. pohod

»Po Dolu 
gor in dol«

Planinska sekcija Društva »GORA« 
organizira v nedeljo, 14. septembra,

2. pohod po tematski poti »Pot po Dolu
gor in dol«.

Pohod bo ob vsakem vremenu, čeprav si seveda vsi želimo, da bi nas na 
poti spremljalo sonce.

Zborno mesto bo na Rupi v Tihi Dolini, kjer je sedež Društva »GORA«, med 8. in 9. uro. 
Startnina znaša 3 evre. Vanjo sta vključena topel obrok in ena pijača.

Pohod bo potekal po planoti, po osrednjem delu tematske poti »Pot po Dolu gor in dol. 
Hoje bo za približno štiri ure. Začeli bomo na Rupi, potem pa nas bo pot vodila proti 
Korenini, kjer so najviše ležeče domačije na Gori, na Lask, kjer je živel znani divji lovec 
Laskar, nato do bivše gozdne uprave na Predmeji, mimo spomenika Matere Gorjanke, ve
ličastnega dela akademskega kiparja Zmaga Posege,

in naprej proti Bošnarjevemu breznu, kjer »prebiva« Spaka Kulaka. Od tu se bomo podali 
naprej po planinski poti, delu slovenske planinske transverzale. Pot nas bo vodila po robu 
naše planote, od koder se ob lepem vremenu odpre čudovit pogled na Vipavsko dolino, čez 
Kras, vse do morja. Na zahodu se naš pogled ujame v pobočje Čavna, na vzhodu nam po
gled uide proti Nanosu.

Mimo Orlovce, kjer seje z roba Gore mogoče spustiti po tematski poti »Pot po Dolu gor 
in dol v Dolino«, jo bomo mahnili naprej in se povzpeli na Dolski Maj, najvišji vrh roba 
Gore. Od tu bomo po stezi nadaljevali do Blažeškega pila, stebrastega kamnitega znamenja, 
izklesanega v obliki svetilnika. Tu bomo zavili v levo, do Hotela, nekdaj slovitega Alberga, 
kjer se bodo vsi udeleženci okrepčali s pijačo. In nato še do Ledenice, znanega brezna, kjer 
so Dolčani v najhujši vročini lomili led ter nazaj na Rupo, na izhodiščno točko pohoda.

Tu bo vse udeležence pohoda čakal topel obrok, druženje pa bomo nadaljevali ob glas
beni spremljavi.

Za vse dodatne informacije se lahko obrnete na Dušana Brusa, na tel. št. 041 617 607 ali 
05 3649 016. Prisrčno vabljeni!

Tretje generacija ajdovskih maturantov

50 let mature
Značilnost te generacije je pravzaprav trdoživost. Od petindvajsetih je le eden 
že pokojni. Srečanja pa se je udeležilo kar 21 sošolk in sošolcev, ki so gimnazijo 
končali davnega 1958. leta. Eden med njimi je avtor tega zapisa in eden od orga
nizatorjev srečanja Danilo Polizzi.

Dobili smo se 20. junija ob 11. uri pred 
//Lavričevo knjižnico. Potem sem jih najprej 
peljal na moj dom, kjer smo si ogledali moj do
kaj zanimiv lovski muzejček. Nadaljevali smo 
do stavbe bivše Gimnazije, kjer so kar vreli 
spomini, zato smo naredili pravo skupinsko 
spominsko fotografijo. Ja, dan smo si zastavi
li kar aktivno, saj nas je potem pot vodila na 
ogled Bačarjeve zbirke fosilov, po kateri nas je 
vodil kar Stane sam in nam sijajno razložil kako 
in kaj nam preteklost skrivnostno pušča v kam
nih in kamninah. Sledil je likovni kotiček, saj 
nas je po Lični hiši pospremila Polona Kunaver 
Ličen, v Pilonovi galeriji pa nas je dočakala 
Irene Mislej.

Seveda mora takemu pestremu uvodu slediti 
počitek ob kosilu in kozarčku dobrega, to smo 
si pripravili v Gostilni Tratnik na Colu.

Pozdravni nagovori, spet morje spominov, 
kratke »obnove« o posameznikih, priložnostne 
pesmi, zgodbe iz gimnazijskih let, spominska 
darila fotografiranje..., vredno vsakršnega tru
da. In na koncu: obljuba vseh udeležencev, da se 
prihodnje leto dobimo v Štanjelu na Krasu res 
vsi, tudi tisti trije, ki jih letos ni bilo. Imamo pa 
še tudi živeče profesorje, tudi njih bomo skušali 
pripeljati na 51. obletnico.«

Iz srca vam jo privoščimo; in še naslednjo
in...

Najdebelejši črni topol
Naša dežela je bogata z gozdovi, drevesa niso samo čar narave ampak tudi iz
rednega ekološkega in življenjskega pomena. V našem kraju imamo ob hitri cesti 
Vipava - Ajdovščina najdebelejši črni topol v Sloveniji in verjetno tudi v Evropi. 
Njegov obseg znaša 7,80 m, premer je 2,38 m, visok pa je 26 m.

T /sodelovanju z Zavodom za gozdove 
V Slovenije KE Ajdovščina, smo učenci OŠ 

Draga Bajca Vipava v okviru ekošole z mento
rico Ireno Knafelc očistili okolico črnega topo
la in postavili tablo. Ponosno smo zrli v krošnjo 
drevesa, skozi katero so prihajali sončni žarki 
in razsvetljevali njegove veje in liste. Z našim 
delom smo gotovo pripomogli k prepoznavnosti 
drevesa, večjemu obisku, občudovanju naravne 
znamenitosti in priložili smo kanček dobre vo
lje k boljšemu videzu našega okolja.

Vanesa Bolčina
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Okrogla miza o avtizmu
Avtizem postaja nočna mora moderne družbe - še pred nekaj desetletji se je pojavljal pri enem od deset tisoč otrok, danes pa smo že blizu številki eden od sto otrok. 
Dandanes se po svetu pri otrocih diagnosticira več avtizma kot AIDSa, raka in diabetesa skupaj!!! Točnih evidenc ni, vendar pristojni na Pediatrični kliniki ocenjujejo, 
da je v Sloveniji okrog tri tisoč otrok, ki jih po simptomih razvrščajo v širši spekter avtističnih motenj. Na podlagi teh številk bi lahko rekli, da smo sredi epidemije, 
kljub temu pa pristojne zdravstvene inštitucije pa tudi mediji tej problematiki ne posvečajo ustrezne pozornosti.

T J svetuje slika nekoliko drugačna,
V tisoči strokovnjakov z različnih 

zdravstvenih področij se spopadajo z 
izzivom, ki ga pred nas postavlja ta 
skrivnostna bolezen in intenzivno se 
preiskuje različna področja - geneti
ka, okolje, prehrana, presnova... Na 
žalost še vedno ni znan potek bolez
ni, kako in kateri faktorji jo sprožijo, 
kako in katera področja možganov 
prizadene, kdaj in zakaj se motnja po
javi, je že prirojena ali nastane zaradi 
spleta okoliščin po rojstvu - bolezni, 
cepljenja, prehrane, izpostavljeno
sti okoljski onesnaženosti, pretirani 
uporabi zdravil... Potrjeno je že, da 
je tudi obremenjenost z živim sre
brom pomemben faktor pri gensko 
občutljivejših otrocih in dejstvo je, da 
Slovenija na tem področju premore 
strokovnjake z izrednimi izkušnjami, 
saj je 500 let v Idriji obratoval drugi 
največji rudnik živega srebra na sve
tu.

O avtizmu smo spregovorili na 
okrogli mizi konec junija, ki jo je 
Združenje bodi ZDRAV organizi
ralo v Dvorani prve slovenske vla
de v Ajdovščini. V razpravi so so- 
derlovali mag. Biserka Davidovič z

Ministrstva za zdravje, prof. Joško 
Osredkar s Kliničnega inštituta za 
klinično kemijo in biokemijo, dr. 
Marta Macedoni Lukšič s Pediatrične 
klinike, dr. Nina Pirnat in dr. Alenka 
Kraigher z Inštituta za varovanje 
zdravja, ekspert za toksičnost živega 
srebra dr. Alfred B. Kobal, zdravnica 
in avtorica knjige Naš Ambrož, dr. 
Alenka Kušar, razpravo pa je povezo
val Danilo Koren.

Razprava je bila zelo zanimiva 
in v celoti si jo je mogoče prebra
ti na spletni strani Združenja bodi 
ZDRAV. Gotovo bo zanimala tiste, ki 
jih avtizem na kakršenkoli način boli, 
kot tudi tiste, ki se s to problematiko 
poklicno ukvarjajo, predvsem pa bi 
morala zanimati mlade, ki si druži
no šele ustvarjajo, saj je bilo precej 
povedanega' tudi o dejavnikih tvega
nja. Naprimer prof. Joško Osredkar 
o živem srebru: “Kar se tiče amal- 
gamskih zalivk - stara amalgamska 
zalivka dnevno odpušča 20 mikro
gramov živega srebra, nova pa 450 
mikrogramov. Gledamo pa predvsem 
rizično populacijo in to je ženska v 
rodni dobi, še posebej nosečnica in 
nek nasvet bi bil na mestu, da ženska

sanira te amalgamske zalivke preden 
se odloči imeti otroka.” Dr. Alfred B. 
Kobal je bil tudi zelo jasen: “Bog ne 
daj, da bi si katera od žensk v času 
nosečnosti menjala amalgamske 
plombe, takrat se sproščajo ogromne 
količine živega srebra...” 

Amalgamske zalivke so danes eden 
najpomembnejših virov, ki jim je do
jenček izpostavljen, saj živo srebro 
brez težav prehaja preko placente, 
od matere pa ga dojenček lahko dobi 
tudi med dojenjem. Pomemben vir pa 
so tudi ribe, predvsem večje, kot so 
tuna, mečarica... Zaradi tega nekate
re inštitucije priporočajo, da nosečni
ce in doječe matere ne bi zaužile več 
kot dva obroka rib tedensko. Kot vir 
živega srebra pa je potrebno omeniti 
tudi cepiva - v cepivu proti gripi ga 
je 25 mikrogramov, kar pomeni, da 
bi morala oseba, ki se cepi, tehtati 
preko 100 kg, da bi bilo zadoščeno 
varnostnim standardom, ki sojih po
stavile nekatere -agencije. Seveda pa 
smo lahko slišali tudi drugačna mne
nja. Dr. Alenka Kraigher: “ Zgodba 
o živem srebru je tudi pri Svetovni 
zdravstveni organizaciji vzbudila pre
cej zanimanja. Zakaj? Ker je velika 
podpornica cepljenju in varstvu pre
bivalstva pred nalezljivimi boleznimi 
in če bi z živim srebrom v cepivih 
povzročili tolikšne okvare zdravja, 
bi Svetovna zdravstvena organizaci
ja izgubila svoje poslanstvo. Na tem 
področju so zelo intenzivno delali, 
vendar pa niso preklicali uporabe ti- 
omersala, nasprotno, njihovo stališče

je zelo trdno, tiomersal se lahko na
haja v cepivih, saj je njegova priso
tnost v smislu nalaganja živega srebra 
nepomembna. Tiomersal, ki je v ce
pivu, je etil živo srebro, ki se izjem
no hitro izloči iz telesa, ne kot druge 
oblike živega srebra, ki jih dobimo 
skozi hrano, v kremah, zdravilih ali 
drugje in se nalagajo v telesu.” Dr. 
Alfred B. Kobal odgovarja: “Res je, 
daje pri etil živem srebru razpolovna 
doba zelo kratka - 7 dni, ampak tu se 
dogaja nekaj drugega. Etil živo srebro 
v primerjavi z metil živim srebrom: 
oba se transformirata v anorgansko 
živo srebro, ta pa ostaja v možganih
- lahko tudi 10 do 20 let. O tem je 
bila narejena študija na primatih in 
ugotovili so, kakšna je toksikokine- 
tika in to je zelo pomembno. Večina 
živega srebra se izloči preko blata in v 
tej preiskavi na primatih so ugotovili, 
da ni mogoče primerjati toksikoki- 
netike metil živega srebra, ki ga do
bimo s prehrano z etil živim srebrom 
iz cepiv.”

Avtizem je štirikrat bolj pogost med 
fantki kot med deklicami, kaže pa se 
predvsem kot nezmožnost otroka za 
komuniciranje z okolico, velika več
ina ima govorne težave in nekateri 
se nikdar ne naučijo govoriti. Velike 
težave imajo tudi s socialnim vklju
čevanjem v okolico, navezovanjem 
stikov, umikajo se iz družbe, številni 
pa imajo tudi hude telesne simptome
- moteno prebavo, nevrološke motnje, 
epilepsijo... Terapija bazira predvsem 
na raznih vedenjskih terapijah in spe

cialnem pedagoškem delu, vse več pa 
je poročil iz sveta o velikih uspehih 
pri nekaterih otrocih, ki so poizku
sili dieto brez kazeina in glutena, pri 
nekaterih ‘ otrocih so dosegli dobre 
rezultate z dodajanjem vitaminov, 
mineralov, hormonov, imunoglobuli- 
nov, precej otrok pa je tudi že šlo sko
zi razne protokole detoksifikacije, ki 
pa so lahko tudi nevarni. O tem prof. 
Joško Osredkar: “Detoksifikacija je 
popolnoma uradna metoda za vse 
tiste, ki imajo zastrupitev, tako da to 
ni alternativna metoda, ampak jo pa 
nekateri uporabljajo na neprimeren 
način. Če se kdo tega loti pri otroku, 
mora biti zraven toksikolog, ki bo vse 
to opredelil in predvidel, ne more se 
kar splošni zdravnik tega lotiti, kaj 
šele nekdo doma.”

Na tem področju bo potrebno opra
viti še precej raziskav in Združenje 
bodi ZDRAV želi motivirati sloven
ske strokovnjake, da bi se resneje po
svetili tej problematiki. Poskušamo 
zagotoviti sredstva za raziskovalne 
projekte, programe pomoči priza
detim, pomemben cilj pa nam je 
ozaveščanje javnosti, saj bi bilo tudi 
avtizem bolje preprečevati kot pa 
zdraviti. Vsak, ki pozitivno ocenjuje 
naše delo, je lepo vabljen, da se nam 
pridruži. Vsak, ki bi nas želel finanč
no podpreti, je tudi lepo vabljen. Z 
združenimi močmi lahko naredimo 
mnogo več. Za več informacij obišči
te našo internetno stran freevveb.siol. 
net/dakoren/, ne bo vam žal.( 040 509 
550). Danilo Koren

Društvo psoriatikov Slovenije
Nekateri naši člani so dejavni že od samih priprav na ustanovitve društva v zdravilišču Veli Lošinj leta 1977. Po ustanovitvi društva psoriatikov Slovenije leta 1979 je 
bil član predsedstva v DPS tudi Jože Čuk. Bolezen je bila v javnosti malo znana, zato je bil odpor in nerazumevanje ljudi do bolnikov z luskavico velik. Leta 1984 so 
prizadevni člani ustanovili sekcijo psoriatikov za Primorsko. Leta 1986 je bila ustanovljena podružnica za Primorsko. Njen prvi predsednik je postal Čuk Jože, sedaj 
najstarejši član naše podružnice.

r | 'akrat je bilo evidentiranih 480 
J. bolnikov pri dermatološki ambu

lanti, vendar niso vsi bili člani dru
štva. V nekaj letih so se ustanovile 
tudi druge podružnice in pod svoje 
okrilje prevzele člane iz njim bližjih 
krajev. Podružnica je delovala kar 
nekaj let. Zaradi težav je prenehala z 
aktivnostmi. Leta 1998 je nekaj zelo 
aktivnih in prizadevnih članov na po
budo dermatovenerološke ambulante 
in nedelgo nazaj preminulega Hamdije 
Isakoskega, dr. medicine, specialista 
dermatologa, ponovno ustanovilo pod
ružnico Nova Gorica, kasneje Severna 
Primorska. Od tu naprej se začne novo 
obdobje dela psoriatikov. Za predsed

nika je bil izvoljen Pregelj Stanko. 
Aktivnosti podružnice so se odvijale 
v celotnem območju UE N. Gorice, 
Ajdovščine, Tolmina in Idrije. Kasneje 
predvsem zaradi pristopa večjega šte
vila članov, seje delovanje podružnice 
razširilo še na območje UE Sežana. 
Število članov podružnice se vsako 
leto spreminja in narašča, trenutno je 
vključenih 172 članic.

Za zdravje bolnikov in lajšanje te
žav na našem območju skrbita pred
vsem dermatovenerološki dispanzer 
ter revmatološka ambulanta za vse 
pogostejšo obliko psoriatičnega spon- 
diloartritisa. V pomoč je vključen tudi 
psiholog za posebne oblike težav bol

nikov. Ocenjujemo, da na območju kjer 
deluje podružnica, število bolnikov 
s to boleznijo presega številko 2000, 
vendar se predvsem zaradi zanikanja 
bolezni in sramu mnogi ne zdravijo in 
ne vključujejo v DPS.

Naloga podružnice je bila, in je, 
predvsem povezava bolnikov z oko
lico, skrb za starejše člane, izvajanje 
več vrst pomoči na domu, invalidom 
in starejšim, pa ne samo članom naše 
podružnice. Skupine za samopomoč in 
pomoč mladim članom se izvajajo po 
potrebi. Na pobudo naše podružnice se 
je Društvo psoriatikov Slovenije vklju
čilo v organizacijo »Prostovoljstvo 
org.« in podpisalo Etični kodeks pros
tovoljnega dela. Že od samega začetka 
izvajamo program pomoči socialno 
ogroženim in pomoči potrebnim čla
nom z denarno pomočjo iz sredstev 
podružnice in društva. Skrbimo za 
fizično kondicijo z vključitvijo članov 
in družinskih članov v skupine za re
kreacijo, izvajamo družinske terapije 
in ne nazadnje napotitev bolnikov na 
zdraviliško zdravljenje.

Za uresničitev zastavljenih ciljev 
podružnice ter pridobivanje donator
skih sredstev skrbi operativni odbor. V 
samem začetku so sredstva prispevale 
občine ter nekatera podjetja. Danes so 
v program sofinanciranja posameznih 
programov vključene skoraj vse prej 
naštete občine. S sredstvi iz članarin 
pokrivamo tekoče stroške vodenja 
podružnice, za vse druge dejavno

sti podružnice pa iščemo donatorska 
sredstva, do katerih pa je vedno teže 
priti, vendar smo do sedaj uspeli vsako 
leto izvesti vse zastavljene programe.

Vsako leto organiziramo več preda
vanj za članstvo in širšo javnost, pred
stavitev podružnice in DPS po raznih 
krajih, izlete po regiji, na morje, ude
ležujemo se športnih iger, prednovo
letnega srečanja...

Naslednje leto bo DPS praznovalo 
30 letnico delovanja. V tem času je 
doseglo velike rezultate, ki so vidni 
predvsem v spreminjajočem se odnosu 
javnosti do naše bolezni.

Letos smo v lovski koči v Lokavcu 
obeležili 10. obletnico ponovne usta
novitve podružnice, predstavili dese

tletno delovanje in dosežke.Pozdravni 
govor je imel predsednik podružnice 
Iztok Črebohin. Povabljeni so bili vsi 
člani in članice naše podružnice njiho
vi sorodniki, predstavniki podružnic 
našega Društva iz cele Slovenije ter 
prejemniki priznanj Društva psoriati
kov Slovenije, katere je izročila pred
sednica društva psoriatikov Slovenije, 
slavnostna govornica gospa Dragica 
Dremelj.

Sledil je zabaven program, nekaj 
pesmi so prispevale tudi naše članice 
Marjetka B., in Alojzija B., popestrile 
pa članice Društva podeželskih žena s 
Predmeje in ansambel Albatros.

predsednik podružnice Severna 
Primorska DPS Iztok Čebohin



15fosili razno
Tokrat še močnejši.

NLB Super depozit

Naj vaša sredstva rastejo §e z večjo nxxjo Vpisno obdobje traja od 1. avgusta do 30. septembra
2008, z možnostjo predčasnega zaključka.

Izberete lahko:
• NLB Super depozit z letno nespremenljivo obrestno Ce boste v času vezave NLB Super depozita

mero 5.5S % in dobo vezave 24 mesecev ali potrebovali finančna sredstva, vam nudimo različne
• NLB Super depozit z letno nespremenljivo obrestno ugodne možnosti financiranja.

mero 5,25 % in dobo vezave 13 mesecev
Za podrobnejše informacije obiSčte katero te* NLB Postovainico 

Minimalni polog je 1.000 EUR. ^ f**3** brezplačno telefonsko Strt&o 08015 85

Ii
i
i www.nlb.si/superdepozit

LJUDSKA UNIVERZA AJDOVŠČINA
vas v šolskem letu 2008/09 vabi v izobraževalne programe

15. september, praznovanje Dneva vrnitve Primorske k matični domovini

Poklon Venu Pilonu
Velikemu slikarju, izjemnemu ustvarjalcu in rojaku Venu Pilonu se bo Skupina Primorje poklonila 
z odkritjem doprsnega kipa avtorja Mirsada Begiča. Zgodba Vena Pilona je v veliki meri tudi 
zgodba Primorske in njenih ljudi. O aktualni podobi Primorske in izzivih pa bodo na praznični dan 
razmišljali Boris Pahor, dr. Evgen Bavčar, Ciril Zlobec, dr. Jože Pirjevec, mag. Boris Podrecca, dr. 
Marta Verginella, Rok Uršič, Radovan Grapulin in Ervin Hladnik Milharčič.

Znovi poslovni stavbi Skupine 
V Primorje, ki je stičišče znanj, no

vih zamisli in različnih kultur, bo stal 
doprsni kip Vena Pilona. Delo avtorja 
Mirsada Begiča je svojevrstna sinte
za mimik, zapisanih v glini. Po Venu 
Pilonu bo poimenovana tudi osrednja 
konferenčna dvorana.

Pred slavnostnim odkritjem kipa pa 
bodo gostje okrogle mize v pogovoru

poskušali podobi Primorske dati geo
grafske, zgodovinske in kulturne ko
ordinate. Na vprašanje, kakšen je svet 
videti z njenega gledišča, bodo skušali 
odgovoriti takoj po tem, ko bodo defi
nirali, kaj Primorska je in kakšen je pri
spevek Primorske k razvoju evropske 
ideje. Boris Pahor, dr. Evgen Bavčar, 
Ciril Zlobec, dr. Jože Pirjevec, mag. 
Boris Podrecca, dr. Marta Verginella,

Rok Uršič in Radovan Grapulin bodo so
govorniki Ervina Hladnika Milharčiča.

Razprave uglednih Primorcev, ki jih 
je pot zanesla v mnoge kraje sveta po 
različnih poslovnih poteh, in odkritje 
doprsnega kipa Vena Pilona bosta za
gotovo pomembna dogodka v mozaiku 
praznovanj Dneva vrnitve Primorske k 
matični domovini.

epp

Sotočje pri Tokiču
/^Vktet Sotočje se je 27.avgusta, skupaj s predsednikom društva 
V^Evstahijem Paljkom, udeležil sprejema udeleženca na namizno
teniškem turnirju na olimpijskih igrah v Pekingu, Bojana Tokiča v 
Lokah pri Novi Gorici. Sedemindvajsetletni Tokič je v svojem pre
miernem nastopu na 01 zabeležil eno zmago, in sicer je po napetem 
dvoboju premagal Italijana Mihaia Bobocico s 4:3, v nadaljevanju pa 
je naletel na močnega Kitajca Lin Maja, drugega igralca na svetovni 
lestvici, dobitnika zlate medalje v Pekingu, Tokič pa mu je v dvoboju 
vendarle odvzel niz.

Oktet je sodeloval v kulturnem programu in je s svojim nastopom 
udeležence navdušil. Sprejemje organiziralo podjetje Peloz. sj

Osnovna šola za odrasle. 
Trgovec, Administrator, 

Gastronomske in hotelske storitve. 
Ekonomski tehnik. Strojni tehnik. 

Gastronomija in turizem. Gastronomija, 
Projektno učenje za mlajše odrasle (PUM).

Postanite inženir/ka strojništva!
V sodelovanju s ŠC Novo Mesto vas vabimo v višješolski strokovni program

STROJNIŠTVO.
INFORMATIVNI DAN
bo v četrtek, 4. SEPTEMBRA 2008 ob 17.00 uri. 

VABUENI TUDI V TEČAJE.
Prijave za izpit iz SLOVENŠČINE ZA TUJCE zbiramo do S. septembra 2008.

Informacije in prijave na 
Ljudska univerza Ajdovščina, c 5. maja 14: 

36 64 750, 041 437 785
i, infbeUu-ajdovsdna.si

Starodobniki društva vipavska dolina

Delavni avgust
V prvi polovici avgusta so bili povabljeni v Kanal na njihov praznik.

Q starodobnimi vozili smo izpeljali 
kJtočnostno vožnjo za pokal Kanala. 
Po končanem tekmovanju pa so obisko
valcem pred občinsko stavbo postavili 
vozila na ogled.

Tekmovanja se je udeležilo 26. avto

mobilov, 3 motorna kolesa in en vojaški 
džip. Obiskovalci so si z zanimanjem 
ogledovali razstavljena starodobna vozi
la, saj marsikdo še ni videl tako starih 
vozil, tako lepo obnovljenih in vzdrže
vanih.

Starodobna vozila smo postavili na 
ogled tudi obiskovalcem Čomparske noči 
v Bovcu v središču mesta. Posebnega za
nimanja je bil deležen avto iz leta 1924.

Sodelovali smo tudi s turističnim dru
štvom Soča iz Trente. V tej čudoviti 
dolini smo izpeljali kratko spretnostno 
vožnjo za pokal doline Trente. Gledalci 
so z navdušenim aplavzom nagradili vse 
nastopajoče.

V Mariboru smo se udeležili zadnje
ga letošnjega tekmovanja za prvenstvo 
Zveze SVS Slovenije.

Nekaj članov našega društva se je 
odzvalo povabilu hrvaškega društva 
starodobnikov iz Solina pri Splitu, kjer 
njihovo društvo pripravlja vsako letno 
srečanje oldtajmerjev.

Božo Lovišček

s/
r7e pred nekaj leti me je Jernej 
zliJež opozoril na najdišče školjk 
na Nanosu. Precej natančno je kraj 
opisal in hitro sem ga našel. Toda le 
mesto, školjk pa ne.

V začetku julija letos mi je Jožko 
Člekovič prinesel primerek s školj
kami v apnencu. Lep primerek. 
Povedal mi je, da mu je primerek 
podaril Valter Likar iz Vipave, ki 
ve za najdišče. Poklical sem ga. 
Zelo prijazno mi je opisal najdišče

Fosili - naša naravna dediščina - 67
- prav tisto, kjer sem že bil, odlo
čilno pa je bilo, da mi je povedal, 
daje treba kamenje razbijati.

4. julija sem odšel na najdišče. 
Kamenje, v katerem so školjke, je 
bilo pripeljano od drugod. V tem 
kupu kamenja pa so nekateri lepi 
primerki školjk, seveda če se ka
men razbije. Prav dosti ta dan ni
sem dobil, nekaj lepih primerkov 
pa vendarle.

Zanimive so bile pogoste bodice 
morskih ježkov, čeprav ježka nisem 
našel. Kamni se v določeni smeri 
razkoljejo tako, da ostane na eni 
polovici školjke, na drugi pa odtis 
školjke, kije na pogled še lepši kot 
original. Posameznih primerkov 
školjk se iz kamna ne da izklesati, 
oziroma bi bila potrebna posebna

tehnika, ki pa vzame pre
več časa. Večina školjk v 
primerkih je naravne ve
likosti 3,5 - 4 cm. Starost 
- 100 milijonov let!

Doslej smo na Nanosu 
poznali nekaj pomemb
nih najdišč z rudistnimi 
školjkami, brahiopodi in 
hipuriti, če naštejem najpo
membnejše vrste iz krede. 
Prvič, vsaj kolikor jaz vem, 
pa smo naleteli na tako iz
razite in lepo ohranjene 
školjke.
Najlepša hvala Jerneju 

Ježu, Jožetu Člekoviču in 
Valterju Likarju za po
membne informacije.

Stane Bačar - se nadaljnje



16 naše sredine/ fosili
Rock Batuje navdušil

Tradicionalni koncert Rock Batuje, ki je letos potekal že šestič zapored, je privabil veliko množico 
obiskovalcev iz vse Slovenije in bližnje Italije. Več kot 6 tisoč ljudi je bilo nad samo prireditvijo vid
no navdušenih, saj so rajali pozno v noč.

T Tvod v pester večer je pripadel 
LJ mladi skupini Leather, ki so v 

dobri uri preigrali nekaj starih roc- 
kovskih uspešnic ter nato predali

taktirko domači skupini Red Orange. 
Njihova avtorska glasba je zbrano 
množico navdušila in jo dodobra 
ogrela pred glavnim nastopom več
era - Big Foot Mamo. Ob njihovem 
nastopu je množica ponorela in za
čela glasno prepevati vsako njihovo 
pesem. V skoraj dve urnem nastopu 
so odigrali vse največje uspešnice 
in nekaj najnovejših skladb iz albu
ma Važn’ da zadane. Konec večera 
pa je pripadel še eni domači skupini 
Fosgen, ki so s svojimi skladbami pri

peljali prireditve do konca.
Velika atrakcija je bila tudi izdelo

vanje tattoojev na sami prireditvi, 
kjer je mojster Franco izdeloval tat- 
tooje in tudi prikazal nekaj svojih že 
izdelanih mojstrovin.

Posebna zahvala za dobro izpeljano 
prireditev pa gre tudi zvestim spon
zorjem, saj brez njihove pomoči pri
reditve verjetno sploh ne bi bilo. Še 
enkrat hvala vsem in se vidimo pri
hodnje leto na Rock Batuje 2009!

nvg

Praznovanje v Batujah za 
vse generacije
Bila je lepa sončna nedelja ob koncu julija in Batuje so praznovale svoj tradicionalni praznik-šagro 
sv. Ane. Na ta dan se zberejo krajani in prijatelji na skupnem druženju, tako je bilo tudi letos, pa 
vendarle malo drugače. Že v soboto zvečer so svoje moči merili igralci briškole.

lavna prireditev pa je izzvenela 
VJv nedeljo, najprej z nagovorom 
predsednika sveta KS Batuje Ivanom 
Vodopivcem. Povedal je, da so Batuje 
pridobile prenovljene prostore KS za 
razne dejavnosti, da so obnovili fasa
do nekdanje šole, da so postavili nov

ekološki otok in prenovili avtobusno 
postajališče s parkiriščem. Za naprej 
pa jih čakajo še zahtevnejše naloge, 
izpostavil je prostorsko urbanistično 
ureditev vasi z okolico, dokončno 
ureditev športnega parka ter pripravo 
strokovnih podlag za izgradnjo doma

krajanov. Poudaril je dobro sodelova
nje z Občino Ajdovščina.

Ni pozabil pohvaliti uspešnega delo
vanja dveh športno kulturnih društev, 
ki v kraju vzpodbujata mlade talente 
in jih vključujeta v svoje dejavnosti.

Za prijetno popestritev večera je bil 
izveden kulturni program, ki ga je 
povezovala bodoča študentka Anja 
Ličen. Posvečen je bil dvema naj
starejšima krajanoma, 95- letnemu 
Julku Vetrihu, ki je bil 60 let kom
ponist, pevovodja in orglar v krajevni 
cerkvi in 91-letni Stanislavi Ušaj, ki 
jo odlikuje naravna človeška dobrota. 
Praznovanje se je odvijalo ob prijet
ni glasbi Vigor Juice banda, s tradi
cionalnim srečelovom in »šacanjem 
pršuta«.

Za veliko sladko presenečenje mla
dim in starim krajanom pa je po
skrbel predsednik Vodopivec s torto 
velikanko.

Krajevni praznik je v celoti uspel, 
to dokazuje veliko število krajanov, 
ki si predvsem želijo novega zagona 
v rasti in razvoju vasi. nvg

Poletni tabor CMD - MERI
Center za socialno delo Ajdovščina - Center mladinskih dejavnosti organizira vsako leto tradicio
nalni poletni mladinski tabor. Letošnji tabor se je odvijal od 7. do 11 .julija v domu Burja v Seči. Tabor 
smo organizirali v sodelovanju z društvom MEPI (mednarodno priznanje za mlade) iz Ljubljane. 
Udeležilo se ga je 17 mladostnikov iz 8. in 9. razredov. Naši tabori so namenjeni predvsem spro
stitvi otrok po končanem šolskem letu, zajemajo pa tudi različne teme in dejavnosti. Vodilo tabora 
v Seči so bile olimpijske igre ter orientacija v naravi.

TV /Tentorji iz društva MEPI, ki 
IVAso bili z nami na taboru, so 
nam popestrili dogajanje na taboru. 
Predstavili so nam program MEPI ter 
orientacijske veščine. Drugi dan so

nam organizirali orientacijski pohod 
ter iskanje skritega zaklada. Tretji 
dan smo šli na celodnevni obisk k 
Slovenski vojski v Ankaran. Tam 
so mladostnikom predstavili potap

ljaško opremo in veščine reševanja 
iz vode. Uživali smo v adrenalinski 
vožnji z vojaškimi čolni ter njihovo 
ladjo. Poleg tega smo organizira
li tudi druge dejavnosti: poslikavo 
majic, športne aktivnosti, olimpijske 
igre, različne delavnice. Zadnji večer 
smo imeli piknik ter težko pričakova
ni sprehod do Portoroža. Preostali čas 
so se mladostniki zabavali na plaži 
ter v kopanju v kampu Lucija.

Ko je napočil čas za odhod proti 
domu, bi vsi najraje podaljšali naše 
druženje ter ostali na slovenski oba
li....

CSD Ajdovščina oz. Center mladin
skih dejavnosti se zahvaljuje vsem, ki 
so nam kakorkoli pomagali ter nam 
omogočili, da smo lahko uspešno iz
vedli tabor.

Marjetka Bavcon

V Avstralijo

»Veter nosi
pesem mo|o«
Pred dvema letoma sem obiskal Avstralijo in seveda avstralske 
Slovence. Nekateri izseljenci so z medmrežja že prej poznali moje 
slovenske oddaje in so se mi oglašali po elektronski pošti in prav zato 
sem obiskal tudi državni avstralski radio SBS - kjer Slovenci, dvakrat 
tedensko, pripravljajo po eno uro programa - in v njihovi oddaji po
zdravil svoje radijske znance, svoje medmrežne poslušalce.

T Trednica slovenskega programa 
Karolina Antauer me je povabi

la k sodelovanju kot poznavalca slo
venske domače glasbe in slovenskih 
domačih običajev. Vsakih štirinajst 
dni - s tehnično pomočjo Marka 
Terlikarja - pripravljam desetminutni 
prispevek za radio SBS, ki je slišen 
po vsej Avstraliji, s pomočjo med
mrežja pa oddaje iz radijskega arhiva 
lahko poslušajo poslušalci po vsem 
svetu. Tako je nastalo že več kot pet

deset prispevkov.
Uredniško palico je od Karoline 

Antauer prevzela Tania Smrdel, ki se 
v teh dneh mudi na počitnicah v deže
li svojih staršev, ki prihajata iz zasel
kov Trnje in Kovk na Pivškem.

Ob tem obisku v domovini se je z 
veseljem odzvala vabilu radia Nova 
in je sodelovala v 551. oddaji Veter 
nosi pesem mojo (17. avgusta).

Tako kot Tania, ki pripada prvi slo
venski generaciji, rojeni v Avstraliji, 
a vseeno zelo lepo govori slovensko, 
sva se srečanja razveselila tudi z »mo
jim« tehnikom Markom Terlikarjem.

Dogovorili smo se, da naše sodelo
vanje podaljšamo za nedoločen čas. 
Srečanje smo želeli tudi ovekovečiti, 
a žal smo bili v studiu sami - in tako 
je žreb odločil, da v moje veselje in 
njegovo žalost - Marko stoji za foto
aparatom. Milan Jež

Motoklub Rihemberk

8. motozbor
Preserje nad Branikom, 11., 12. in 13. julij. Kot že nekaj let prej, se je 
v organizaciji motokluba Rihemberk tudi letos odvijalo mednarod
no srečanje motoristov, že osmo po vrsti in najbolj uspešno doslej.

v
/'"''liani motokluba Rihemberk so se 

na največji in najpomembnejši 
dogodek tega leta pripravljali kar pre
cej časa, saj ni lahko pripraviti vsega 
potrebnega, da se srečanje motoristov 
z nekaj tisoč obiskovalci odvija po 
načrtih in brez presenečenj.

Prvi obiskovalci so se na prizorišče 
pripeljali že v petek zgodaj popoldne. 
V večjem obsegu seje prizorišče na
polnilo zvečer, istočasno pa seje pol
nil tudi kamp, ki je v naslednjih treh 
dneh gostil vse, ki so vedeli, da se je 
po naporni noči boljše najprej malo 
odpočiti in šele nato nadaljevati pot..

Ključni dan tridnevnega srečanja 
motoristov v Rihemberku je bila se
veda sobota, ki se je za vse motori
ste pričela ob 16.00 s panoramsko 
vožnjo. Letos se je vožnje udeležilo 
rekordno število, okoli dvesto motori
stov. Panoramska vožnja po Vipavski 
dolini je letos potekala s Preserij v 
Branik in naprej v Dornberk, nato 
pa čez Batuje, Potoče do Skrilj, kjer 
so se vsi udeleženci okrepčali s koš
čkom kruha in pršuta, manjkala pa 
ni niti hladna pijača. Hrupna kolona 
se je tudi odpeljala nazaj čez Brje na 
Preserje.

Z mrakom pa se je pod velikim po
kritim šotorom prižigalo pravo moto
ristično vzdušje v spremstvu hladne 
pijače, okusne hrane in dobrega sta

rega rocka.
Povsod je odmevala dobra glasba in 

odlično razpoloženje, najbolj glasno 
pa je bilo v bližini sanka, kjer so se 
pridni natakarji in natakarice trudi
li, da prav nobena usta ne bi ostala 
žejna in bi dobila zahtevano pijačo v 
najkrajšem možnem času. Kot se za 
pravi moto zbor spodobi, so si tudi v 
Rihemberku udeleženci večer lahko 
popestrili z ogledom striptiza, ki je 
pod oder zvabil lepo število (moških) 
obiskovalcev.

Zabava se je nadaljevala s polno 
paro, nobenemu se ni nikamor mudi
lo, šotori so pridno samevali v kampu 
vse do jutra, ko. so prvi sočni žarki 
začeli vabiti vedno večje število ljudi, 
da si poiščejo svoj prostor za pozni 
oddih.

Motoklub Rihemberk se ob tej pri
ložnosti zahvaljuje vsem, ki so ka
korkoli pripomogli k temu, daje zbor 
motoristov odlično potekal, zahvale 
gredo tudi vsem sponzorjem za izka
zano pomoč in dobro voljo, predvsem 
pa se zahvaljujejo generalnemu po
krovitelju 8. srečanja motoristov, SM 
Moto centru iz Nove Gorice. Vikend 
lepih motorjev, pravih motoristov in 
dobre zabave se bo gotovo ponovil 
tudi drugo leto, na istem kraju, ob 
istem času. Se vidimo takrat!

Petra Marc



kultura, Ivana
Simona Semenič odlično prestala odrski krst! Glasbeni in gledališki zvesti abonenti

Zgodba o zgodbi
Na petkov večer 11. julija je Dvorana prve slovenske vlade v 
Ajdovščini, kljub vročemu poletju in že zdavnaj zaključeni »dvoranski 
prireditveni sezoni«, na široko odprla vrata in sprejela dobro stotnijo 
gledališča željnih obiskovalcev. Dogodek je bil posebne vrste - zgo
dila se je prapremiera predstave »Nisi pozabila, samo ne spomniš se 
več«, katere avtorica besedila je Ajdovka Simona Semenič.

/^Vdlična zgodba in fantastična igra 
V_/je publiko potegnila vase. Igralci, 
vsi prekaljeni odrski »mački« - Suzana 
Grau, Vojko Zidaj in Gašper Jarni - so 
na golih deskah in z nič rekviziti zaple
tali zanimivo zgodbo o pisatelju, nje
govi ženi ter njenem pred leti umrlem 
bratu, M'še zaradi zgodbe v knjigi vra
ča in išče svojo staro sestro ... Z izvir
nim režijskim pristopom je svoje prido- 
dala mlada režiserka Andelka Nikolič. 
Temelj odlični uprizoritvi pa je seveda 
dramsko besedilo. Simona Semenič je 
napisala pretanjeno psihološko zgodbo, 
ki lepo teče in gledalca dobesedno pri
klene nase.

Predstava nas je prepričala, tudi 
župana Marjana Poljšaka - Občina

Ajdovščinaje namreč pomagala Simoni 
pri uresničitvi njenega projekta - ki je 
čestital kompletnemu ansamblu, še po
sebej pa poudaril vlogo naše Simone. 
Slovenskim gledališčem namreč še naj
bolj od vsega primanjkuje dobrih slo
venskih dramskih besedil. Simona na 
svoj način orje ledino na tem področju, 
kot avtorica besedil se je že predstav
ljala tako pri nas, kot tudi v tujini. »Nisi 
pozabila, samo ne spomniš se več« pa 
je prvo njeno besedilo, kije čisto zares 
zaživelo na odrskih deskah.

Predstava bo še popotovala po slo
venskih gledališčih, upamo, da po
novno obišče tudi Ajdovščino - ogled 
priporočamo!!!

Sanda Hain, foto gmh

Predstava se začenja
Letošnji glasbeni abonma hoče biti predvsem bliže domu. V dveh pomenih. Prvič, dogajal se bo 
predvsem v Dvorani 1. slovenske vlade in na Dvorcu Zemono; in drugič, ponuja glasbene dogod
ke, ki jih (po)ustvarjajo izvajalci iz nam bližnjih, da ne rečemo domačih logov. Seveda zato ne bo 
manjkalo vrhunskih koncertov. Tudi gledališče bi bilo najraje »doma«, pa se zdi, da smo vendarle 
s prostorom (pa tudi domačo ponudbo), kjer naj bi se dogajalo, nekoliko bolj omejeni. Zato bomo 
dvakrat »gostovali«: Vihar(ili) v Cankarjevem domu, kjer bomo doživeli predstavo, ki vključi vsa 
človekova notranja in zunanja čutila ter se lahko »zgodi« le še na mariborskem odru. Ena »največ
jih« predstav slovenskih gledališč in pri Mojih pesmih, mojih sanjah v Radovljici.
Upamo, da je v naši ponudbi tudi žlahtnosti v izobilju.Vabljeni k vpisu in »zvestemu« obisku.

Ivan Mermolja

Glasbeni abonma: Gledališki abonma:
25. oktober 2008. Dvorec Zemono ob 20.00
MoPZ Srečko Kosovel
(koncert in promocija zgoščenke Pušeljc šentjanževih rož 
- skladbe dveh mojstrov zborovske pesmi, Petra Jereba in 
Zorka Prelovca)
November 2008, Dvorec Zemono ob 20.00
Teresa Kaban - klavir, Henryk Btažej - flavta
Prvi del koncerta Chopin (klavir solo), drugi del Mozart 
(duo klavir, flavta).
December 2008, Dvorec Zemono ob 20,00
Valentina Hrobat - harfa
Prednovoletni koncert bi lahko poimenovali Valentinin 
recital na harfi. Valentina je Dobravka, živi in dela v 
Švici, nastopa pa po vsem svetu.
Januar 2009. Dvorana 1. slovenske vlade, ob 20.00
Vita Mavrič in Kvartet Akord: Mandeljni in rozi
ne - večer poetskega šansona.
Marec 2009. Pilonova galerija ob 20.00
Kvartet Tartini Piran
April 2009, Pilonova ali 1. vlada ob 20.00
Marko Kobal - bariton. Večer samospeva

30. september 2008. Cankarjev dom ob 19.30
William Shakespeare: Vihar

November 2008. Dvorana 1. slovenske vlade ob 20.00
Christopher Durang: Igralčeva nočna mora

December 1008. Prešernovo gledališče Kranj
Richard Rodgers: Moje pesmi moje sanje

Januar 2009. Dvorana 1. slovenske vlade ob 20.00
Rozinteater 
Najemnina ali
We are the nation on the best location

Marec 2009, Dvorana 1. slovenske vlade ob 20.00
Neda R. Bric:
Trieste - Alessandria EMBARKED 
(»Storja od lešandrink«)

April 2009. SNG Nova Gorica
Branislav Nušič: Gospa ministrica

mo najavljeni program oz. datum 
predstav, o čemer bomo abonente 
pravočasno pisno obvestili.

Obenem vos obveščamo, da bo 
prva predstava v gledališkem 
abonmaju že 30, septembra, ko 
si bomo ob 19.30 v Cankarjevem 
domu ogledali pravi spektakel, 
Shakespearov VIHAR, Pohitite 
z nakupom, zaradi rezervacije 
vstopnic.

Abonente bomo vpisovali od pone
deljka, 15. do petka, 28. septembra 
na sedežu ZKD, Cesta. IV. preko
morske 1, Ajdovščina med 11.00 
in 14.00 uro, ob sredah pa tudi od 
13.00 do 16.00 ure.

Cene abonmajev:
6 gledaliških predstav.......55€
6 koncertov.............................55€
Oba abonmaja..........................90€
*za dijake in upokojence je cena 

gledališkega abonmaja 40€ in cena

glasbenega abonmaja prav tako 
40€. Za oba abonmaja pa 70€.

INFORMACIJE
Dodatne informacije o vpisu in 

programu lahko dobite na sede
žu ZKD, Cesta IV. prekomorske 1 
Ajdovščina, ali na telefon 05/3643- 
072 oz. GSM 041 756 400.

Telefonskih rezervacij abonmaja 
ne sprejemamo!

Pridržujemo si pravico, da zara
di objektivnih okoliščin spremeni-

Vsaka podobnost je namerno

Te dni sem gledala dokumentarni film 
o giljotinirani francoski kraljici Marii 
Antonietti, sicer hčeri Marije Terezije. 
Časopisi, že 1789 so bili obilno rume
ni, so poročali o njeni divji maternici, 
številnih ljubimcih, resničnih in neres
ničnih, objavljali so risbe spotakljivih 
položajev in odnosov, toliko časa, da 
se je morala braniti: naročila je svoj 
portret z otroki. Razporeditev oseb 
je posnemala ustaljeno upodabljanje 
svete družine. Tako je pokazala, kaj 
je njena temeljna vrednota: družina, 
z njo zakon, globoke vezi med dru
žinskimi člani, kar pa je temelj vsake 
družbe. Zdrava družina je enako zdra
va družba. Kaj je resnica, bi se vprašal 
znameniti Luigi Pirandello. Komu naj 
verjamemo: časopisom, ki načeloma 
objavljajo samo tisto, kar je »res«, ali 
kraljici, ki brani sebe in svojo družino. 
Družino, ki je »na vrhu«, ki je bila v 
Franciji najbolj videna, z vsem, kar je 
počela dobrega, in vsem, kar je počela 
slabega.

Življenje na vasi je v mnogo čem bo

gatejše od življenja v mestu, tudi naše
ga občinskega glavnega mesta, ki je s 
svojo majhnostjo samo malo večja vas 
in lahko človek, če se malo potrudi, v 
njem pozna skoraj vse ljudi, ne samo 
tiste, ki živijo z njim v bloku ali v hiši 
dva koraka naprej. Na vasi je več po
govorov, več dober dan, več kako ste 
kaj in dogodki, lepi in manj lepi, ne 
morejo ostati skriti. Pa mi reče sredi 
poletja od vročine utrujeni mladenič 
blizu tridesetih, ki se odlično počuti v 
hotelu mama in tata, da je sit očetove 
komande in bi bilo najbolje, da bi ga 
(očeta namreč) opisala v osrednjem 
občinskem glasilu Latnik. »Treba ga 
je malo očrniti, treba je povedati res
nico o njem, treba ga je spomniti, da 
nimamo več let, ko nas je lahko vodil. 
Sit sem tega, da ne morem stvari po
četi po svoje!« Njegovo besedovanje 
je bilo malce ironično do očeta in do 
mene, vnete zapisovalke svojih po
gledov v Latniku. Ni prav verjel, da 
je kakršnokoli pisanje o predlagani 
temi sploh možno. In sem razmišljala 
o vzgajanju tridesetletnikov. Je še čas, 
ga ni več? Katere postopke ubrati, da 
je mir v hiši. Mir v hiši je namreč v 
takih letih edini cilj (so)bivanja. Res 
je malo čuden ta moški, sem si mislila 
in strahoma oprezala, ali kdo drugi ne 
govori istih besed zame: »Res je malo 
čudna ta mati, saj imajo tridesetletni
ki pravico in dolžnost živeti po svoje. 
Razlog, da so še vedno doma, pa je nji

hova kreditna nesposobnost.« In res! 
Mladeničev oče bo središčna oseba 
mojega prispevka za Latnik, sem si 
rekla.

Toda nekega dne sem se odločila, da 
med gredicami in »parkom« postavim 
robnike. Na spletu je recept za beton, 
kupila sem vse, kar sem potrebovala in 
ker moje starajoče se oči niso omehčale 
nikogar, čigar pomoči bi si želela, sem 
začela sama. Edini, ki mi je priskočil 
na pomoč, potem ko so moje odrsane 
noge že krvavele in je slabo kazalo, da 
bo park ločen od gredic, je bil moški, ki 
bi ga morala po sinovem naročilu jav
no opisati in ga javno opomniti, kako 
se živi s tridesetletniki. Kaj sedaj? Naj 
napišem ali ne napišem? Biti ne biti, to 
je zdaj vprašanje, je razmišljal Hamlet, 
kije živel v državi, v kateri je bilo ne
kaj gnilega. Je korist pomembnejša od 
resnice, ki ni nujno tako resnična, kot 
misli tridesetletnik. Kaj napraviti? Je 
treba položiti še kakšne robnike, bom 
še potrebovala pomoč ali bom zaradi 
napisanega ljubeznivega pomočnika 
razjezila in bom morala pomoč iska
ti drugje, pri drugi »stranki«, bi rekli 
uradniško. Kaj je resnica, ponavljam 
za slavnim dramatikom. Ali koristnost 
lahko prekrije tisto, kar bi hotela reči 
po pravici in resnici? V lep podeželski 
svet, rahlo idealiziranje vstopil dvom. 
Resnica je, vendar ni enoznačna, ni 
samo bela in ne samo črna. Je več
plastna. Z ekrana zre Maria Antonietta

in sporoča resnico o sebi, z ekrana 
zrejo podobe, objavljene v časopisu, 
in sporočajo resnico o kraljici. Slišim 
mladeniča, ki se jezi na očeta, in de
ležna sem pomoči njegovega očeta, ne 
da bi ga prosila, ne da bi jadikovala, 
pomoči, ki samo je.

Časopisje medij. Medij je prenosnik 
piščevega sporočila nekomu, ki bere. 
Toda že oblikovalec sporočila je me
dij, brez njega bi časopisa ne bilo. V 
nabiralniku bi našli na začetku meseca 
prazne liste, na prvem bi pisalo Latnik, 
z napisom ne bi vedeli kaj početi. Pisci 
sporočajo na zapolnjenih listih svoje 
mnenje, naročeno mnenje, plačano 
mnenje, lastnikovo mnenje in mnenje 
kar tako, ker je pisec (lahko tudi jaz) 
prepričan, da s svojim pisanjem po
membno oblikuje bralčevo sprejema
nje sveta in resnice o njem. Toda či
gavo resnico sprejemam in ali ji lahko 
zoperstavim svojo resnico? (Z enakim 
problemom seje spoprijemal Župančič 
v Dumi: pesmi vasi je zoperstavil pe
sem mest, nasproti rdečemu slapu, ki 
pada raz oken, je postavil telefonske 
drogove, nasproti hiše so hišice stojijo 
velemestne ulice. A resnica je vendarle 
ena: tamkaj v Ameriki so nam izgini
li, ker je slovenska vas dajala premalo 
kruha in ker je tujina, napredna, člo
veka samo izžemala.) Potem je treba 
upoštevati še napake pri oblikovanju 
sporočila, ki niso samo jezikovne, 
ampak tudi miselne, slabo obvladanje

logike jezika pa lahko ustvari zmedo, 
ki se je ne da razplesti. Motnje, tako 
se reče, nastanejo tudi pri sprejemanju 
sporočila: napisano samo preletiš in si 
zapomniš, samo kar hočeš. Prebrano 
razumeš v skladu s svojim nespremen
ljivim stališčem ali pa si, preprosto slab 
bralec in pozabiš na branje z razume
vanjem. Preden začneš brati, si morda 
rečeš, da te nihče ne bo farbal, prebra
nemu dodaš svoje razmišljanje in novi 
ustni časopis že nastaja Resnic, koli
kor hočeš, dogodkov, ki so pravi, ko
likor hočeš, fotografij, ki so resnične, 
kolikor hočeš. In vendar: kaj je resnica 
o moškem, ki naj bi ga opisala: to, kar 
pravi sin, odjemalec hotelskih uslug, 
ali to, kar si mislim jaz, pa ne samo 
zato, ker mi je pomagal. Je to ali je več 
ali manj? (Spet citat! Menda Hudič iz 
Doline Šentflorjanske.) Ali je nekje 
vmes in moraš do nje priti s svojo last
no pametjo. Je res, kar piše v Latniku 
(Ampaku, Delu, Družini, Dnevniku, 
Mladini, Reporterju, na spletu ...), ali 
je to manj res? Nejeverno tomaževstvo 
je v odnosu do medijev kvaliteta. Je 
naporno, ker je njegova osnova dvom, 
dvom pa zahteva lastno razmišljanje in 
lastno presojanje in dopuščanje, da svet 
ni niti samo črn in niti samo bel. Dvom 
je gibalo ustvarjalnosti. Dvomim, torej 
sem, je nekdo zapisal in zapisano po
stavil ob bok - mislim, torej sem. Drži? 
Ali je to spet samo privid?

Ivana Slamič
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Štrudlfest 2008 14. likovna kolonija

Komunikativno Umetniki za Karitas
»Letos sem komunikativen. Ker verjamem v komunikacijsko moč odra. Ker se poslavljam od tople
ga gnezdeca v Ajdovščini in vabim tudi okolico, da komunicira z mano. Letos sem križišče gleda
lišča, plesa, glasbe in filma.«

' I 1ako nas letos nagovarja in vabi že 
JL deveti Štrudlfest, ki bo zadnji vi

kend v septembru v Ajdovščino pripe
ljal še več gledaliških, plesnih, glas
benih in filmskih dogodkov kot lani 
in leta poprej. Rdeča nit Štrudlfesta 
2008 bo komunikacija - komuni
kacija odra z občinstvom, smeh in

resnost, intimen šepet in glasen po
govor. Komunikacija pa bo segla tudi 
izven dvorane, trga in Ajdovščine. S 
svojo letošnjo klepetavo naravo na
mreč vabi obiskovalce z vseh koncev, 
tako mlajše kot starejše, zveste stare 
ljubitelje in nove navdušence, naj si 
odlomijo košček Štrudla tudi za svojo

ustvarjalno lakoto.
Štrudlfest 2008 napoveduje števil

ne dogodke, ki se bodo zvrstili od 
četrtka, 25. septembra, do nedelje, 
28. septembra. V gledališkem žanru 
se nam bodo razpršena po mestnem 
središču predstavila poulična gleda
lišča, poleg tega bodo predstavljene 
domače in gostujoče gledališke pro
dukcije za mlajše in starejše gledalce. 
Domači ustvarjalci pa nam bodo po
stregli tudi na glasbenem, plesnem in 
filmskem odru.

Štrudlfest 2008 nas bo prvič nago
voril v četrtek ob osmih zvečer, ko 
nas bo popeljal na Prvi zmenek. V tej 
uvodni prireditvi nas bo pozdravil, 
nagovoril, nasmejal in nam razburkal 
misli, z nami komuniciral, nas zape
ljal in očaral in nas nazadnje povabil 
na vse ostale dogodke Štrudlfesta 
2008.

Več o programu in posameznih do
godkih v sporedu in na www.strudl- 
fest.com.

Vaši Štrudlovci

»V dokumentih sem razbral, da sem 
se rodil v Ajdovščini, in Haidenschaft, 
in Aidussina, ki leži na temeljih sta
rega rimskega Castra Mutatio. Tam, 
kjer je vipavska burja zaobrnila rim
skim vojščakom kopja, kakor pravi 
pripovedka; na meji med Vzhodom 
in Zahodom, na meji primorske pro
vince in dežele Kranjske, na prelomu 
dveh stoletij, ko se je človeški razum 
začel motorizirati. Učeni horosko- 
peži so mi povedali, da je bila noč 
22. septembra, ko sem zagledal svet, 
v znamenju Venere - Device, ki je 
zbledela pred Tehtnico.«

Besede iz poglavja podnaslovlje- 
nega »Živ, živ!«, ki odpira Pilonovo 
knjigo spominov, so pred glasbenim 
ozadjem v izvedbi Jureta in Mitje, 
članov zasedbe ElaBanda, zazve
nele v uvod predstavitve. Ekipa 
bralk in bralcev slovenistov: Bruna 
Vuga, Ivana Slamič, Ivan Mermolja 
ter Peter Avbar so z izbranimi od
lomki iz knjige pospremili prelom
na poglavja Pilonovega življenja, o 
katerih so spregovorili direktorica 
galerije dr. Irene Mislej, akademik 
dr. France Bernik ter slikar Andrej 
Jemec. V svojem uvodnem nago
voru je dr. Bernik, tedanji tajnik in 
urednik Slovenske matice, ponazoril 
okoliščine rojevanja prve knjige - ta 
je izšla leta 1965 kot »prvenec« no
voustanovljene zbirke Memoarske 
književnosti. Po Bernikovih besedah 
je Pilon s svežnji rokopisov, »dožive
tih, pripetih in napisanih iz življenja« 
pod roko hodil v založbo in jih kar 
tam diktiral. Poudaril je, daje knjiga.

ki jo je avtor sam oblikoval in celo 
»naredil prelom«, nastajala zelo ve
rodostojno in ostala avtentičen doku
ment njegovih spominov.

Andrej Jemec je svoje videnje 
Pilona ilustriral skozi prijateljstvo 
z njegovim nečakom, slikarjem 
Ivom Lenščakom ter preko srečanj 
z umetnikom med svojim študijem v 
Parizu.

V pogovoru, ki se je nato zasukal 
v podrobnejše opisovanje nove izda
je, je urednica zbirke Nela Malečkar 
(slednja vodi in izvaja program pri 
zbirki Spomini in izpovedi, znotraj 
katere so med knjigami piscev kot so 
Warren Zimmermann, Aleksander 
Solženicin, Žarko Petan, Mirko 
Mahnič idr., izšli tudi spomini Anice 
Lokar), knjigo označila za pomem
ben dokument 20. stoletja. Spomini 
so obogateni z opombami in po
spremljeni z obširno umetnikovo 
biografijo - oboje je plod strokovnega 
dela dr. Irene Mislej - ter opremljeni 
z novim izborom ilustracij in z barv
nimi reprodukcijami slikarjevih olj
nih del in kot taki »izražajo Pilonov 
vitalizem«... .

Po besedah dr. Mislejeve je rokopi
se besedil v mapi z napisom »Veno 
Pilon, zapiski Na robu« med zapuš
čino pred nekaj leti v Trstu umrle 
Pilonove nečakinje Pavle Lutman 
našel njen sin, v letu 2004 pa jih je 
Dominkjue Pilon izročil galeriji. Te 
zapise, ki sojih poleg daljših besedil 
sestavljale tudi številne in različne 
verzije krajših (med anekdotami so 
se znašle tudi po tri različice iste), je 
bilo potrebno urediti, odbrali ter iz
brati za objavo. Dopolnjeni izdaji sta 
dodani dve daljši besedili: v prvem 
avtor doživeto pripoveduje o Zoranu 
Mušiču, v drugem pa opisuje svoje 
sodelovanje in druženje z Doretom 
Ogrizkom (pred tem tudi njun neu
spešen poslovni podvig »Nicotless«), 
lastnikom pariške založbe Ode. Del 
iz poglavja o Mušiču, ki govori o 
začetku njegove umetniške poti v

Parizu, je v prevodu dr. Irene Mislej 
že spremljal letošnjo slikarjevo raz
stavo v Barceloni.

Knjigo Pilonovih spominov imamo 
skoraj po pol stoletja ponovno in na 
novo pred seboj - njena pot seje zače
la že v letu 2000, ko je bil njen pona
tis predlagan Slovenski matici. Preko 
revije Ampak, kije objavil oris knji
ge Na robu Irene Mislej ter pozneje 
na pobudo Aleša Bergerja, urednika 
za prevodno književnost in ljubitelja 
Pilon, je bila tako končno uvrščena v 
program Mladinske knjige. Založbi 
gre pohvala za to, da so Pilonovi 
spomini edina knjižna publikacija v 
zbirki, ki se (sicer povsem upraviče
no) ponaša z barvnimi reprodukci
jami. Podobo knjige pa je med svoje 
izdelke uvrstil »hišni« oblikovalec 
založbe mag. Sašo Urukalo.

Kako se mu je knjiga zapisovala pa
- skromno in iz ozadja - odstira v svo
jih besedah kar Pilon sam: »Zagledal 
sem se v svojo preteklost. Iz nje se 
je tu pa tam odtrgal odlomek in se 
zableščal v temi spomina. Odlomki 
so se pred menoj nakopičili, časovno 
sem jih razvrstil in povezal v mozaik, 
v katerem sem spoznal svoj obraz. V 
okviru okolja se je spreminjala tudi 
moja podoba, ko je nanjo padala sen
ca ali sončni žarek.

Ne obsojam ljudi, ki sem jih srečal 
na svoji poti, kakor ne dobe, ki jih je 
nosila. Nobeno veliko delo ne opra
vičuje teh zapiskov, saj kažejo podo
bo človeka, živečega kakor milijoni 
na razpotju dveh svetov in razdvo
jenega, ki je na robu z okorno roko 
beležil.«

Knjiga je tistim domačinom, ki je 
še niste postavili na svoje knjižne 
police, na voljo v Pilonovi galeriji in
- čeprav je v izložbah ni opaziti - tudi 
v obeh knjigarnah v Ajdovščini. Če 
pa je trenutno ni na zalogi, jo bodo 
(tako je bilo obljubljeno v eni od njih) 
naročili posebej za vas....

Tanja Cigoj 
foto: Primož Brecelj

Pilon znova med nami
Na Pilonovi domačiji se je 5. junija odvrtela predstavitev druge, razširjene izdaje umetnikovih spo
minov »Na robu«. Na programsko bogato ter vsebinsko poglobljeno dogajanje, ki ga je pospre
milo številno domače občinstvo, sta vabili galerija ter ljubljanska založba Mladinska knjiga.

Geslo letošnje kolonije (od 11. do 15. avgusta) in potujočih prodajnih 
razstav je: »Rad te imam, zaupam ti«. Rdeča nit celotnega dogajanja 
je Prilika o izgubljenem sinu. Izkupiček prodanih del bo namenjen 
podpori programa za brezdomce, ki ga Karitas izvaja v Bertokih.

/^Vd ponedeljka do petka so so- 
V^/ delovali izbrani umetniki:
Zalka ARNŠEK, Bogdan ČOBAL, 
Jana DOLENC, Robert FAGANEL, 
Zmago JERAJ, Marjan MIKLAVEC, 
Albina NASTRAN, Blaž ŠEME in 
Miha ŽORŽ. Prisotni so bili tudi 
strokovni sodelavci: umetnostna
zgodovinarka in likovna kritičarka 
Anamarija Stibilj Šajn ter slikarji 
JožeBartolj, Primož Brecelj, Silva in 
Azad Karim, Mira Ličen Krmpotič 
in Tone Seifert. Posebna gosta letoš
nje kolonije sta bila slikarja Spasoje 
Papič in Jože Vogelnik, ki sta ponov
no dokazala, da lahko vsak človek 
pomaga drugim, pa čeprav mu živ
ljenje ne prizanaša s preizkušnjami 
in je sam pahnjen tako rekoč na rob 
preživetja.

Pogovor o umetnosti in dobro
delnosti poteka že več let zapored v 
sredinem večeru druženja. Letos ga 
je vodil urednik kulturnega progra
ma na Radiu Ognjišče, slikar in tudi 
strokovni sodelavec kolonije Jože 
Bartolj.

Kiparka Zalka Arnšek, je prišla 
v Slovenijo leta 1990 iz Argentine. 
Med obema deželama vidi v likov
nem izražanju veliko razliko, pravi 
pa, da so občutki popolnoma enaki, 
ko delaš dobro.

Profesor in slikar Bogdan Čobal iz 
Maribora je bil že večkrat med daro
valci, letos pa tudi med udeleženci. 
V pogovoru je rekel: »Nisem samo
všečno dober, sem pa prepričan v 
čistost smisla in namena«.

Prav tako so imele svojo težo be
sede eminentnega gosta profesorja 
in letošnjega prejemnika kar nekaj 
prestižnih nagrad ak. slikarja Zmaga 
Jeraja: »Sinji vrh imam zelo rad, pri
šel pa sem tudi zato, ker me je po
vabila zanesljiva človekoljubna orga
nizacije.«

Slikar iz sosednje Gorice Robert 
Faganel je pred leti sodeloval v 
Clevelandu v likovni koloniji, ki 
je bila namenjena gradnji cerkve. 
Pripovedoval nam je o dobrodelnosti 
v tamkajšnjem okolju in prav v spo
min na tiste čase je na Sinjem vrhu 
nastal triptih Havaji.

Velik prispevek koloniji sta dali

Albina Nastran in Mira Ličen 
Krmpotič. Obe sta Priliko o izgublje
nem sinu prenesle tudi v svoja dela, 
prva v ikono, druga pa na platno.

Dan odprtih vrat je na Sinjem vrhu 
vrhunec celotnega dogajanja. Že na 
vse zgodaj so začeli prihajati slikarji 
in kiparji. Nekateri z že narejenimi 
slikami, drugi s skico, ki sojo potem 
prenesli na platno, večino pa je na
govarjala narava. Vzeli so platno in 
si dobili kotiček v travi, pod dreve
som ali v ateljeju. Prihajali so obis
kovalci, ki radi pogledajo kako slike 
nastajajo, skratka samo darovalcev 
je ta dan prišlo preko 60. In ko se je 
začelo večeriti so strokovni sodelav
ci pripravili zunaj prvo razstavo, po 
eno delo vsakega udeleženca, v ate
ljeju pa vsa ostala. Kar 144 različnih 
stvaritev smo našteli in nekatere tudi 
že rezervirali.

Celo gospod škof Metod je postal 
praktični sodelavec Karitas, saj je s 
seboj prinesel darovano delo kiparke 
iz Kopra, ki se dneva odprtih vrat 
ni mogla udeležiti. Sledil je kultur
ni program, v katerem so nastopile 
pevke župnije Angelov varuhov iz 
Otlice. Škof Metod Pirih, ajdovski 
župan Marjan Poljšak in ravnatelj 
Matej Kobal so vsak iz svojega zor
nega kota osvetlili dogajanje ob li
kovni koloniji, vsi pa so bili enotni, 
da Karitas ni le zbiranje in delitev 
materialnih dobrin temveč je še toli
ko bolj poklicana plemenititi današ
nji svet z duhovnostjo, umetnostjo in 
dobroto.

Skupaj z umetnostno zgodovinar
ko in likovno kritičarko Anamarijo 
•Stibilj Šajn sva predstavili udeležen
ce in njihova dela.

Še veliko stvari seje ta dan dogaja
lo, med drugimi so prisotne pošteno 
nasmejali tudi mladi humoristi z 
Gore, ki jih je za nastop pripravlja
la voditeljica ŽK Otlica Ivica Vidmar 
in so tokrat lepo prikazali negotovost 
mladih in nezaupanje staršev.

Seveda to ni konec Umetniki za ka- 
ritas 2008, to je šele rojstvo, ki kliče 
po rasti in hoji, zato bodo dela po
tovala po različnih krajih, do konca 
septembra pa so še na Sinjem vrhu, 
nato Zemono.... Jožica Ličen
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Poklon Rajku Koritniku
V soboto, 23. avgusta je Kulturno in športno društvo Zdravljica Lozice, v sodelovanju s KS Lozice, 
pripravilo spominski večer na svojega, lani preminulega) velikega pevca in sovaščana Rajka 
Koritnika (24. avgust 1930 - 19. avgust 2007). Zdelo se je, da se je pred župniščem ob 19.30, 
kljub grozeči nevihti, zbral ves loziški živelj. Pa še kdo.

T 7ečer, (povezoval ga je Ivan 
V Mermolja s preletom Rajkovega 

življenja in dela), so oblikovali pevke 
in pevci (seveda ne vsi), ki so šli skozi 
Koritnikove razrede na Glasbeni šoli 
v Ajdovščinio od 1982. leta naprej.

Uvod je pripadel Zdravku Pergerju, 
ki se je na kratko spomnil svojega 
vzornika in kolega iz Ljubljanske 
opere. Njegovi učenci so v koncert
ni večer vpeli slovenske ljudske in 
umetne pesmi, samospeve in arije ter 
duete, ki so se jih učili in jih brusili 
pri mojstru Koritniku.

»Rajko ni bil le naš učitelj solo petja, 
bil je naš prijatelj in svetovalec. Učil 
nas je življenja in ljubezni. Ne le do 
glasbe«, je v kratkem pogovoru rekel 
njegov učenec Erik Stopar.

Kmalu zatem je završalo skozi lozi- 
ške vinograde in se usulo izpod neba. 
Močna nevihta je razgnala dodo
bra razgreto občinstvo. Peščica se je 
vendarle ustavila v prostorih loziške 
šole, kjer so ob kozarcu in prigrizku 
poskušali zaokrožiti manjkajoči del 
programa, seveda brez petja in kla
virske spremljave. Le z besedo.

Na Lozicah so peli (in želeli peti) 
'Damijan Škvarč, Vasja Juretič, Tjaša 
Gulja, Erik Stopar, Denis Premrl, 
Fabio Zonta, Sebastjan Fabčič, Irena 
Škamperle, Jožica Nabergoj in Kaja 
Pečnik. Na klavirju jih je spremlja
la..... imi

Počitniške kolonije
V Centru J.P.V. Vipava že vrsto let v času poletnih počitnic organiziramo počitniške kolonije. V le
tošnjem šolskem letu smo kolonije organizirali v Centru Sonček v Elerjih v treh terminih v mesecu 
juliju. Skupno se je kolonij udeležilo 20 šolskih otrok, spremljalo pa jih je 12 strokovnih delavcev 
ter 2 prostovoljki.

'V Tamen kolonije bilje pomoč dru- 
X N žinam pri varstvu v času pole
tnih počitnic. Otroci so bili deležni 
pedagoške in zdravstveno terapevt
ske obravnave, saj so za njih skrbeli

strokovni delavci in sicer defektolog, 
fizioterapevt, medicinska sestra ter 
varuh negovalec.

V dopoldanskem času so se otroci 
kopali in zabavali v bazenu in v mor

ju. Spoznavali so obmorska mesta in 
morje, ustvarjali z različnimi mate
riali, nabirali školjke in se sladkali s 
sladoledom. Prav posebno doživetje je 
predstavljal izlet z ladjico Solinarko, 
ki jih je popeljala na panoramski izlet 
iz Ankarana do Izole in nazaj.

V vročih popoldanskih urah so 
ustvarjali v prijetni senci ali pa so 
si privoščili popoldanski počitek. 
Večeri pa so bili namenjeni spreho
dom po obmorskih mestih, pikniku 
na plaži ter igranju.

Vreme je bilo večinoma sončno in 
takšno je bilo tudi vzdušje. Ko se 
zabavaš mine čas zelo hitro. Tako je 
bilo tudi v Elerjih. Otroci in strokov
ni delavci so v koloniji preživeli pri
jeten teden in verjamem, da so s seboj 
domov odnesli kup lepih in prijetnih 
spominov.

cjpv

Bronasti znak policije

Milanki Neškovič
Kdo, ki ima karkoli postoriti v zvezi s svojim avtomobilom ali prometom v zgornji Vipavski dolini, 
Milanke ne pozna. Glasna, brez dlake na jeziku, hitra in kadarkoli na volj strankam, ki zaidejo po 
opravkih na Upravno enoto Ajdovščina.

T^renova registra motornih vozil, 
JT prenova registra voznikov, orga
nizacija mednarodnega kongresa 
o prometu v lanskem letu, neneh
no iskanje boljših rešitev za hitrejše 
opravljanje strokovnih storitev ob
čanom in predlogov za odpravo ad
ministrativnih ovir pri izvajanju za
konodaje, je le nekaj poudarkov, ki 
so jih opazili Milankini nadrejeni z 
direktorata za upravne notranje zade
ve in njegov predstojnik mag. Bojan 
Trnovšek.

»Vse to združujem z rednim delom 
na svojem področju, pa še funkcijo 
članice in vodje Sekcije za promet 
pri Združenju delavcev upravnih no
tranjih zadev. Zame je sodelovanje v 
medresorskih skupinah čast. Zahvala

pa gre tudi mojemu kolektivu in pod
pori nadrejenih in sodelavcev. Naj se 
vidi, da nismo le delavci »za tekočim 
trakom«, ampak, da želimo predvsem 
strankam nuditi storitve po načelu: 
strokovno - hitro - vljudno. Na svoje 
delo sem ponosna!«

Mi pa nate, Milanka. uredništvo
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Vipavski tamburaši

Dalmatinski večer 
na gradu Štanjel
V nedeljo 29. junija 2008 so nam mladinski orkester KD Vipavski 
tamburaši skupaj s tamburaškim orkestrom folklorne skupine 
Javorje iz Smartnega^pri Litiji in Fanti s'pod velba v prekrasnem 
ambientu na gradu Štanjel pričarali čudovit dalmatinski večer. 
Manjkal je le vonj po pečenih ribah in morju, še tega pa smo si 
lahko ustvarili z malo domišljije.

/~\ba tamburaška orkestra sta nam tinskih ljubezenskih pesmi Da te mogu 
najprej zaigrala dalmatinske ple- pismom zvati. 

se, pri katerih so nas zasrbele pete. Koncert je uspel, prav tako kot je uspel
Večer so nadaljevali Fantje s’pod velba, na gradu Bogenšperk, v petek 27. junija, 
ki so nam s svojimi čudovitimi glaso- Melodije, ki sojih izvabili tamburaši iz 
vi predstavili pet dalmatinskih pesmi, svojih instrumentov in fantje iz svojih
Koncert so seveda zaključili vsi skupaj, grl, so nas ponesle na valove morja, kjer
Tamburaška orkestra in mladi fantje so smo mirno jadrali in že okušali njegovo 
nas popeljali v same dalmatinske bisere, slanost ter gledali, kako sonce vanj tone. 
med katerimi ni manjkala ne Cesarica Ko seje dalmatinski večer končal, nam 
ne Galeb i ja in Vela luka. Po silovitem je bilo neznansko žal, saj bi poslušalci 
aplavzu pa so zaigrali še krono dalma- še kar poslušali in poslušali. vt

in navdušili Črnogorce
Mladinski orkester kulturnega društva Vipavski tamburaši smo 
se od 31.julija do 3.avgusta udeležili mednarodnega tambura- 
škega festivala v Bijelom Polju v Črni Gori. Pred festivalom smo 
imeli vaje skoraj vsak dan, zadnji teden pa res vsak dan. Vadili 
smo in vadili, saj je naša dirigentka Neža Zgur želela, da smo 
maksimalno pripravljeni.

TAvajscturna vožnja, na kateri pa 
J_-/nam ni bilo dolgčas, saj smo spo
znali še Petrove tamburaše iz Šempetra 
v Savinjski dolini, je minila kar hitro. 
V četrtek zjutraj smo prispeli v hotel 
v Mojkovacu in ker nas je že isti dan 
čakal nastop, smo se hitro odpravili na 
tonsko vajo. Festival je potekal v cen
tru Bijelega Polja in pred odrom se je 
razprostirala dolga tlakovana ulica, ki 
je bila vedno polna ljudi. Festival, ki se 
je začel ob deveti uri zvečer, je odprl 
Otroški orkester Črne Gore, mi pa smo 
bili na vrsti za njimi. Na odru smo se 
odlično počutili, saj smo imeli na vo
ljo obilo prostora in, seveda, vsak svoj 
mikrofon. Poslušalcem smo najprej za
igrali dve ljudski Prekmurski plesi ter 
Dekle in fantič. Z njima smo predstavi
li našo lepo domovino. Nadaljevali smo 
s tremi popularnimi skladbami: Plesno 
skico, Boogie rock ter Lambado. Pri 
Boogie rocku sta občinstvo očarala s 
svojima izvrstnima soloma na bisernici 
Marko Vitkovič in Jure Žgur. Slednji je 
pri Lambadi poprijel tudi za harmoni

ko. Poslušalci so bili navdušeni, saj so 
nam po nastopu prihajali čestitat, našo 
dirigentko pa zasuli z intervjuji. Dobili 
smo tudi povabilo za nastop na med
narodnem tamburaškem tekmovanju v 
Novem Sadu, ki se ga bomo v začet
ku septembra udeležili. Z zanimanjem 
smo poslušali tudi druge orkestre, saj 
so nam organizatorji vsak dan postre
gli z najboljšimi tamburaškimi orkestri 
iz Hrvaške, Srbije, Črne Gore, Bosne in 
Hercegovine, Makedonije, Madžarske 
in Rusije. Ti orkestri so s seboj pripe
ljali tudi odlične pevce ter druge glas
benike. Tako smo spoznali svetovno 
znanega ruskega tenorista, hrvaško 
divo Vero Svoboda in še mnoge druge. 
Seveda pa festival ni minil brez zabave. 
Tako so v petek odšli k županu pred
stavniki vseh tamburaških orkestrov, 
kjer so se bolje spoznali, ostali pa smo 
se udeležili piknika. V nedeljo zgodaj 
zjutraj smo odjadrali domov in polni 
vtisov ter novih poznanstev smo večji 
del poti prespali.

Meta Žgur
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Srebrn in zlat na 
svetovnem prvenstvu
Med 28.julijem in 2.avgustom je v Ukrajini blizu Kijeva potekalo Svetovno mladinsko prvenstvo v 
prostoletečih jadralnih modelih. Tekmovanja se je udeležila tudi slovenska reprezentanca, ki so jo 
sestavljali Tomaž Slokar iz Lokavca, Ambrož Vrtovec iz Oseka in Rok Šiftar iz Murske Sobote. Ekipo 
je vodil odličen modelar, dvakratni zmagovalec svetovnega pokala Roland Koglot iz Šempetra pri 
Novi Gorici. Tekmovali so v kategoriji F TA.

nPekmovalo je 47 tekmovalcev iz 
JL 17 držav, med njimi tudi naj

večje velesile v tem športu (Rusija, 
Ukrajina, Izrael, Nemčija, ZDA, 
Švedska, Madžarska). V izredno 
močni konkurenci so se najbolje 
znašli naši fantje, saj je Tomaž Slokar 
zasedel izjemno 2. mesto in tako po
stal svetovni podprvak, ekipno pa so 
zmagali, si priborili zlato in postali 
ekipni svetovi prvaki. Tomažu se je 
drugi naziv svetovnega prvaka iz

muznil za pičle tri sekunde.
Doma so sorodniki Tomažu in nje

govemu očetu Dušanu, ki ga ves čas 
spremlja in mu je tudi v Ukrajini 
stal ob strani, pripravili topel spre
jem. Sprejem je bil tudi uraden, saj 
je Tomažu prvi čestital župan Marjan 
Poljšak in mu izročil nagrado za 
dosežen uspeh. Čestital mu je tudi 
predsednik Letalske zveze Slovenije 
Zmago Jelinčič Plemeniti. Tomažu 
sta čestitala in izročila priložnostna

darila tudi podpredsednik Aerokluba 
Josip Križaj Vojko Velikonja in di
rektor podjetja Pipistrel d.o.o. Ivo 
Boscarol. Sprejem, ki se ga je udele
žilo približno sedemdeset ljudi, med 
njimi tudi predstavniki sponzorjev, 
ki so s svojimi prispevki pomagali 
pri udeležbi na svetovnem prvenstvu 
in pri stroških samega sprejema, je 
potekal v nadvse prijetnem vzdušju. 
Žal se ga niso udeležili predstavniki 
Krajevne skupnosti Lokavec.

Tomaž po tem izjemnem uspehu ne 
miruje. V tem času seje udeležil tek
me za svetovni pokal v Bolgariji, saj 
se poteguje za eno od prvih treh mest 
v skupni uvrstitvi za svetovni pokal. 
O rezultatih pa drugič, sd

Rekreativček
je poleti organiziralo dva športnorekreativna programa. Nogometni kamp 2008, ki je potekal na 
Ustjah, od 30. junija do 4.julija ter program Aktivne počitnice v vodi, ki je potekal na Letnem kopa
lišču Police v Ajdovščini„od 30. junija do 11 .julija. Aktivnosti so bile namenjene otrokom starim od 6
do 12 let, ki so si želeli krajšati dopoldanski čas

T /"sako leto pred koncem šole se starši najdejo pred 
V dilemo, kako zaposliti svojega otroka v času, ko se 

končujejo šolske obveznosti. Zato jim je ŠD Rekreativček 
ponudilo možnost, da jih vpišejo v njihove dejavnosti. 
Nogometni kamp 2008 je bil namenjen spoznavanju nogo
metnih veščin tistim, kijih še ne poznajo in za nadgradnjo

raznimi igrami in uživati v druženju s sovrstniki.

nogometnega znanja tistih, ki so že čez leto dejavni v klu
bih. Program Aktivne počitnice v vodi 2008, delno financi
ran s strani Fundacije za šport in Plavalne zveze Slovenije, 
pa je nudil možnost začetnega plavalnega opismenjevanja 
ter prav tako nadgradnje že osvojenega znanja.

Poleg opisanih dejavnosti so otroci prosti čas zapolnili 
z različnimi družabnimi igrami, risali so na majice, obis
kali jamo, se v njej plazili in plezali. Nasploh je bil to čas 
novih poznanstev in poglobitev prejšnjih. Skupaj z učitelji 
so preživeli nepozabna tedna, tedna druženja in zabave, ki 
sta jih popeljala v sončno poletje.

Za vse otroke, ki bi radi svoje znanje plavanja še izpo
polnili in ga sistematično razvijali, bo ŠD Rekreativček v 
oktobru začelo s šolo plavanja, ki bo potekala v notranjem 
bazenu na ŠC Police vse do konca aprila.

Sponzorji: Lozej d.o.o, Norbit, Transport Lupo, Dantes 
Trošt s.p., Elita Nagode, Neptun fit center, NK Primorje, 
Voviland Vipava, Farna d.o.o.

Mladi eolski rokometaši

Zgodovinski
uspeh
RK Col obstaja že več kot 30 let. V letošnji sezoni pa so dose
gli največji uspeh od svojcih začetkov. Uvrstili so se v 1. držav
no mladinsko ligo, kjer bodo igrali z ekipami kot so: RK Celje, 
Pivovarna Laško, Cimos Koper, Gorenje Velenje..., torej z velika
ni slovenskega, da ne rečem evropskega rokometa. Tako so eol
ski rokometaši, poleg koprskega Cimosa, edina primorska ekipa 
v tem rangu tekmovanja.

'V Ta Colu smo ponosni na igralce, 
INki so 12 let pridno trenirali, da 
so prišli do tega briljantnega rezulta
ta. Pohvala pa gre vsem trenerjem, ki 
so pri tem sodelovali: Aleša Krapeža, 
Branka Lebana in še mnoge druge, ki 
so imeli prste zraven pri tem mozaiku.

Nekaj fantov že nastopa tudi za član
ske ekipe v drugih klubih, kjer že pri
spevajo kar vidne deleže. Še posebej 
so ponosni na Patrika Lebana, ki se 
je uvrstil v državno mladinsko repre
zentanco, ki je nstopila na evropskem

prvenstvu v Romuniji.
V naslednji sezoni se bodo eolski ro

kometaši povezali z RK Ajdovščina in 
RK Nova Gorica ter poskušali zadržati 
ta rang tekmovanja. Vse ljubitelje roko
meta vabimo, da si tekme eolskih fan
tov v prihajajoči sezoni ogledajo, igrali 
pa bodo v športni dvorani na Policah 
v Ajdovščini. Vse malde in nadobudne 
fante pa vabijo v vrste mlajših selekcij 
RK Col. Za morebitne informacije po
kličite 041 382 306 (Branko Leban).

bi

Tek in pohod
V nedeljo 31.avgusta so SKD Budanje, KS Budanje in aktiv pode- 
željskih žena iz Budanj organizirali tradicionalni, 22. pohod na 
Kovk in Gorski tek na Kovk, ki šteje za pokal tekov Primorskih 
novic. Pohoda se je udeležilo 133 pohodnikov, gorskega teka pa 
53 odraslih tekačev in 33 otrok.

/^V drasli so tekli iz Športnega parka 
V^/v Budanjah. Proga je bila dolga 
2850 metrov, višinska razlika pa 600

metrov. Otroci so tekli iz Športnega 
parka pa do lovske koče nad 
Budanjami. Proga je bila dolga 950 
metrov, višinskarazlikapalOOmetrov. 
Absolutni zmagovalec gorskega teka 
za odrasle je postal Simon Alič, z re
zultatom 20 minut in 41 sekund. Alič 
je popravil rekord proge za Iminuto. 
Naj povemo še, da se je Alič istega 
dne udeležil tudi kolesarske dirke na 
Predmejo.

V večernih urah je bila v športnem 
parku veselica z živo glasbo skupine 
AMOR-e.

Foto Valter KRANJC

Ajdovca evropska študentska prvaka
Člani slovenske študentske rokometne reprezentance so osvojili prvo mesto in naslov prvaka na Evropskem univerzitetnem prven
stvu v rokometu, ki je potekalo v Nišu (Srbija) od 20. - 26.7.2008, na katerem je sodelovalo 15 moških in 6 ženskih univerzitenih 
reprezentanc stare celine.

■\ ^reprezentanci sta igrala tudi
V člana domačega kluba RK 

Ajdovščina Andrej Čermelj in Rok 
Krasna, ki sta dala pomemen prispe
vek k osvojeni zlati medalji.

V moški konkurenci je bilo 15 mo
ških ekip razdeljenih v 4 skupine.

Člani naše reprezentance so ime
li v predtkmovalnem delu težko 
delo. Žreb jih je določil v skupino A

skupaj z ekipami iz Hrvaške, Srbije 
in Cipra. Prvo tekmo s Ciprom so 
naši fantje suvereno dobili (44:15). 
Soočenje s Hrvati je bilo polno pre
obratov katerim je vendarle sledilo 
slavje naših z 32:29. Zadnji pred
tekmovalni dvoboj s favorizirani do
mačini Srbijo, je odločal o uvrstitvi 
v polfinale prvenstva. Težka in trda 
igra, v kateri so varovanci trenerja

Borisa Deniča dali vse od sebe, se je 
na koncu končala z remijem (38:38), 
kar je zadostovalo za napredovanje v 
polfinale.

V finalu so nekoliko presenetili do
bro uigrano in fizično močnejšo eki
po Turčije, in jih dobesedno povozili. 
Občutki na podelitvi ob osvojenem 
zlatu so bili super.

Trener moške rokometne reprezen

tance Boris Denič je študente v re
prezentanci označil kot izredno prid
ne: “Prvenstvo je uspešno odigralo 
14 študentov z urejenim statusom, 
ki poleg študija na ljubljanskih fa
kultetah uspešno igrajo v slovenskih 
rokometnih klubih, kar so dokazali 
tudi na tem evropskem študentskem 
prvenstvu.”

Čestitamo! db
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Zaključek športnih počitnic Ajdovci na Razorju
V petek 22. avgusta 2008 je bil že četrtič zapored tradicionalni zaključek športnih počitnic. Gosta 
na prireditvi sta bila Aljaž Pegan in Kristijan Koren. Za predstavitev fair playa kot pomena ukvar
janja s športom pa je poskrbel zavod za strpnost in fair play v športu.

T)rogram je v letošnjem poletju 140. zgodb o...... ?? V prvi vrsti je bilo se-
_L otrokom iz celotne Vipavske doline ve<^a učenje plavanja ter spoznavanje 
predstavljal nekaj drugačnega. Novo športnih panog, vsekakor pa smo poseb-
okolje, novi ljudje ter pripovedovanje no s^r'-1 namenili zabavi, kosilu, malici

ter pozitivnemu vzdušju v skupini.
K celotnemu projektu so velik del 

prispevali: Fundacija za šport, Občina 
Ajdovščina, Ministrstvo za šolstvo 
in šport, Zveza za šport otrok in mla
dine, športna društva ter zasebniki iz 
Ajdovščine, Nove Gorice in Maribora; 
Naglost Kristina-konjeništvo, trgovina 
Unicycle, Kajak Klub Soške Elektrarne, 
AK Modri Dirkač, Strelski klub Burja 
Vipava, smučarsko društvo Gozd, 
Jamarsko Društvo Danilo Remškar, 
RibiškadružinaAjdovščina,Zdravstveni 
dom Ajdovščina, Plesni klub Urška, PD 
Vipava, GRC Ajdovščina, Modelarsko 
društvo Ventus, CU vojašnica Vipava , 
OŠ Draga Bajca ter OŠ Dobravlje.

Primož Sulič

Pestro rokometno poletje
Ekipa starejših deklic ŽRK Ajdovščina (letnik 1993, 1994) je pod vodstvom trenerke Ane Žigon 
tekmovalno sezono 2007/2008 zaključila v prvi tretjini lestvice državnega prvenstva za starejše 
deklice, zasedla je skupno 11. mesto med več kot 30 ekipami iz cele Slovenije.

TAa bi si ob večji športni sreči zasluži- 
JL/ le tudi kakšno mesto višje, so potr
dile na mednarodnem rokometnem tur
nirju, ki se je od 23. junija do 28. junija 
2008 odvijal v Matuljah (med Opatijo in 
Reko) na Hrvaškem. Med šestimi klubi 
- RK Matulje 2001 in ŽRK Liburnija 
(HR), ŽRK Bihač (BiH), HK Bradlan 
Brezova (SLK) ter RK Olimpija in ŽRK 
Ajdovščina (SLO) - so rokometašice iz 
Ajdovščine, kljub napornemu sistemu 
tekmovanja (dekleta so morala odigra
ti tudi po dve tekmi na dan) pokazale 
veliko mero borbenosti, skupinskega 
duha in pripadnosti klubu. V kategoriji 
starejših deklic so odlično nastopile in 
prepričljivo osvojile končno 3. mesto. Z

odlično obrambo, ki je Ajdovke krasi
la preko celega turnirja, so si prisluži
le tudi končno razglasitev za najboljšo 
obrambo na turnirju.

Rokometašice iz Ajdovščine so se iz
kazale tudi na rokometnem igrišču iz 
mivke. Na turnirju v rokometu na miv
ki, ki je potekal v sklopu istega medna
rodnega tekmovanja, sta tekmovali kar 
dve ajdovski ekipi. Obe sta bili nepre
magljivi in tako smo lahko videli ajdov
ski finale. Mlade Ajdovke so z osvojitvi
jo prvega in drugega mesta v rokometu 
na mivki ter z doseženim 3. mestom več 
kot upravičile zaupanje njihove trenerke 
Ane Žigon in njene pomočnice Mateje 
Kavčič. Hkrati pa so tudi dokazale, da

v Ajdovščini raste nova generacija od
ličnih rokometašic. Na turnirju je sicer 
sodelovalo okrog 30 rokometnih klu
bov iz cele Evrope (Češka, Slovaška, 
Romunija, BiH ...), zato je njihov do
sežek še en dokaz, da so trenerji in vod
stvo kluba na dobri poti, da ženskemu 
rokometu v Ajdovščini povrnejo nekda
nji ugled.

Tudi najmlajše igralke ŽRK 
Ajdovščina (letnik 1996, 1997, 1998) so 
nekaj poletnih dni preživele rokometno. 
Svoje znanje so od 28. junija do 3. juli
ja nadgrajevale na rokometnem taboru 
v Piranu. Letos se je šole rokometa, v 
spremstvu trenerk Mojce Volk, Mateje 
Kavčič in Ane Žigon, udeležilo 11 naj
mlajših rokometašic iz Ajdovščine. 
Skupaj je bilo na taboru približno 70 
igralk in igralcev iz cele Slovenije, ki 
so trenirali pod vodstvom znanih slo
venskih trenerjev (Milan Ramšak, Aleš 
Filipčič in Bojan Voglar). Vsak dan so 
se rokometnih veščin učili na treningih 
ali tekmah, prosti čas pa so izkoristili za 
kopanje in druženje. Tovrstni rokomet
ni tabori so odlična priložnost za prido
bivanje novega rokometnega znanja in 
hkrati za utrjevanje pripadnosti mladih 
temu lepemu športu.

M. Troha

Mlajši dečki uspešni
V Izoli se je od 1. do 6. julija 2008, že šestnajstič, odvijal eden najbolj znanih in množičnih rokomet
nih festivalov v Evropi. Otroci našega kluba so nastopili v kategoriji letnikov '95 in mlajši. V kon
kurenci kar 19. ekip iz osmih držav (Avstrija, Češka, Hrvaška, Madžarska, Poljska, Srbija, Taivvan, 
Slovenija), je naša ekipa s sedmimi zmagami in enim porazom dosegla izvrstno 3. mesto.

'V Tskupini je naša ekipa nanizala 5 
V zaporednih zmag in se tako nepo

sredno uvrstila v četrtfinale. Tam smo 
se srečali z ekipo Cimos Kopra in se z 
zmago uvrstili v polfinale, torej boj za

medalje. Na žalost smo na tej tekmi 
zaradi poškodbe izgubili najučinkovi
tejšega strelca Luko Groffa, ki nam je 
še kako manjkal v zadnjih petih minu
tah dramatičnega srečanja s poznejšim

zmagovalcem turnirja, ekipo Sevnice. V 
tekmi za tretje mesto pa so fantje kljub 
neverjetni smoli s poškodbami, z moč
no voljo in pogumom, v neizprosnem 
boju, uspeli proti močni ekipi Preventa 
iz Slovenj Gradca ter si tako, več kot za
služeno, priborili bronasto medaljo.

Rezultati: Četrt finale: Ajdovščina: 
Cimos Koper 16:12, Polfinale 
Ajdovščina: Sevnica 11:15, Tekma za 3. 
mesto: Ajdovščina: Prevent 17:16

Za RK Ajdovščina so na Eurofestu 
2008 igrali: Jan Bratina, Tilen Mašilo, 
Blaž Černetič, Tilen Markeljc, Matic 
Kompara, Luka Groff, Grega Stibilj, 
Januš Lapajne, na turnirju pa so se nam 
pridružili tudi trije fantje iz RK Nova 
Gorica: Jan Adamič, Blaž Skočaj-Skok 
in Klemen Stanič. Ekipo sta vodila 
Marko Cencič in Aleksander Lapajne.

A Lapajne

Tudi letos so planinci iz PD Ajdovščina pripravili tabor za osnov
nošolce in sicer v koči na Planini Razor od sobote, 5. julija, do 
četrtka, 10. julija. Udeležilo se ga je 17 mladih planincev, starih 
od 9 do 15 let. Dogajanje je bilo nadvse pestro: opravili smo 
dve turi in sicer v nedeljo preko Globokega na Vogel (1922 m) 
in starejši udeleženci še na Žabiški Kuk (1844 m).

Tt Tsredo pa smo se razdelili v dve 
V skupini - prva se je povzpela 

na Tolminski Migovec (1881 m), na
daljevala na Zeleni Vrh (2051 m) in 
prečila greben do Vrha nad Škrbino 
(2054 m), od koder se je nato vrnila v 
kočo, mlajši udeleženci pa so se naj
prej spustili do Tolminskih Raven in 
nato krenili na Planino na Kalu (1490 
m), od koder so se vrnili na Planino 
Razor. Ostali čas smo uporabili za 
iskanje skritega zaklada, tekmova
nje v orientaciji, spoznavanje delo
vanja gorskih reševalcev, likovno

ustvarjanje, igre brez meja, obisk 
korit Tolminke, delavnice na temo 
prve pomoči, spoznavanja gorstev in 
učenja pravilne hoje po zavarovanih 
poteh. Večere smo preživeli družab
no z obilico smeha in iger, manjkal 
pa ni niti planinski krst za nove ude
ležence. Na povratku v Ajdovščino 
smo se ustavili še na umetni plezalni 
steni Gorniškega centra v Tolminu 
in na kratki osvežitvi ob Soči in se 
dobre volje vrnili domov, polni idej 
in pričakovanj za naslednji planinski 
tabor. nn

Evropsko prvenstvo
Prvenstvo evropskih atletskih veteranov v Ljubljani je največji športni 
dogodek v Sloveniji v letošnjem letu. Prvenstva EVACS, ki jih organizi
ra Evropska zveza atletskih veteranov, potekajo od leta 1978. Letos se 
je prvenstva udeležilo kar 3616 veteranov in veterank iz 41 evropskih 
držav. Tega tekmovanja se je udeležila tudi ena predstavnica iz naših 
krajev, članica Tekaškega društva Burja, Vipavka Valentina Cufer.

T Tponedeljek, 28.julija seje pome-
V rila na pet kilometrski razdalji v 

hitri hoji na stezi in z novim držav
nim rekordom zasedla peto mesto.

V četrtek.31.julija pa seje udeležila 
še 10 kilometrske cestne preizkušnje 
in tudi tuje z novim državnim rekor
dom osvojila lepo peto mesto.

Valentina

Dachstein - posladek
Letošnje poletje je šestčlanska skupina hribovcev s Podnanosa in 
Lozic opravila zanimiv vzpon preko 600 metrov visokega južne
ga ostenja Dachsteina v Avstriji.

T Tzpon je potekal preko Johannove smeri. Po opravljeni Johanovi smeri je 
V plezalne poti, ki sodi med drznej- sledil še krajši ledeniški vzpon in laž- 

še in fizično zahtevnejše tovrstne poti v ja ferata na sam vrh Dachsteina (2996 
Alpah. Za razred celo prekaša zloglas- m), slednji prvenstveno ni bil cilj od- 
ne dolomitske ferate, od koder namreč prave, je bil pa namesto sladice, 
izvirajo »z železjem nabite« plezalne Marko Nabergoj



koledar
KOLEDAR PRIREDITEV 
ZA SEPTEMBER 2008:

RAZSTAVE:
PILONOVA GALERIJA AJDOVŠČINA 
Na ogled razstava IGNACA MEDENA do 26. 
septembra.
Vabljeni tudi na ogled stalne zbirke Pilonovih 
likovnih del in fotografij. Ogledi: od torka do 
petka med 10.00 in 17.00 uro, ob nedeljah 
med 15.00 in 18.00, ob ponedeljkih, sobotah 
in praznikih zaprto. Info: 05/368 91 77, 
pilonova.galerija@siol.net, vvvvvv.venopilon. 
com
MUZEJ V AJDOVŠČINI
Zbirka fosilov Staneta Bačarja in razstava
Fluvio Frigido - Castra - Flovius - Ajdovščina,
s poudarkom na rimskodobni Ajdovščini,
avtorice arheologinje Beatriče Zbona
Trkman.
Vitrina meseca: VSAKA PED ZEMLJE JE 
PREŽETA S PRETEKLOSTJO
Na ogled razstava arheoloških najdb, ki so 
bile odkrite lani jeseni, ob izkopavanjih dveh 
ajdovskih ulic. Avtorica - arheologinja Vesna 
Tratnik.
Odprto: vsako soboto in nedeljo od 13.00 do
18.00 ure, organizirane skupine tudi izven 
omenjenega termina, po predhodni najavi na 
TIC Ajdovščina, 05/36 59 140.
UČNA HIŠA AJDOVŠČINA 
Sobota, 20. september ob 19.00 
Praznovanje 5. rojstnega dne Lične hiše: 
Odprtje prodajne razstave keramike avtorja 
Riccarda Biavatija iz Ferrare, ob odprtju 
boste prisluhnili glasbi dueta Mojce Križnič 
(violina) in Dejana Vidoviča (harmonika) iz 
Tolmina. Razstava bo odprta do 18. oktobra. 
Lična hiša vabi k vpisu na tečaje in delavnice 
v novem šolskem letu. Nekaj mest je še prostih 
na otroških delavnicah in pa na delavnici 
risanja in slikanja.
V Lični hiši so naprodaj umetniški izdelki, 
grafike, nakit, keramika. Dobrodošli!
Odprto: vsak dan med 10.00 in 13.00 ter med
16.00 in 19.00, sobota med 9.00 in 12.00
Info: 05/368 19 29, 040 839 729,
info@licnahisa.com, www.licnahisa.com 
SIMON GREGORČIČ IN BREJCI 
Razstava ohranjenih predmetov in 
dokumentov brejskih sorodnikov Gregorčiča 
- v hiši Brje 62, ki spominjajo na čas, ko je 
Gregorčič obiskoval Brje. Avtor razstave je 
kustos Goriškega muzeja, mag. Borut Koloini. 
Razstava je odprta vsako nedeljo med 14.00 
in 16.00 ali po dogovoru na gsm: 031 468 462 
(Majda) ali 041 666 544 (Kazimir)
KOVAŠKI MUZEJ MIHAELA KUSSA
Muzej je odprt vsako soboto in nedeljo med 
8.00 in 17^00 ali po predhodni najavi pri 
Stanislavu Černigoju na tel: 05/ 36 42 015 na 
naslovu Lokavec 45, Ajdovščina. 
ETNOLOŠKA ZBIRKA DUŠANA BIZJAKA 
Zbirka obsega vojaške predmete iz 1. in 2. 
sv. vojne, gospodinjske pripomočke naših 
dedkov in babic, na ogled je spominska 
Laskarjeva soba ter največja zbirka starih 
smuči v Sloveniji.
Zbirko si lahko ogledate na naslovu 
Predmeja 148 po predhodni najavi 
na tel: 05/ 36 49 303, 041 561 226.

PRIREDITVE:
KULTURNA DOŽIVETJA NA GRAJSKEM 
DVORIŠČU V VIPAVSKEM KRIŽU
Gledališka predstava Butalci 
Sobota, 13. september ob 20.00 
Kulturno društvo Vrbje, vstopnina: 5 eur 
Koncert Dusty Blues Band 
Petek, 19. september ob 20.00 
Vstopnina: 5 eur
V primeru slabega vremena rireditve 
odpadejo.
Info: Turistično društvo Vipavski Križ, 031 481 
187 (Iva)
PRIMORSKI GLASBENI FESTIVAL 
AJDOVŠČINA 2008 
SLOVENSKI OKTET
Petek, 19. september ob 20.00 - Dvorišče 
cerkve sv. Jurija v Sturjah.
V primeru slabega vremena bo koncert v 
cerkvi sv. Jurija v Sturjah.
Info: www.figaro.si,www.slovenski-oktet.si/
94. BOLJŠJA TRŽNICA
Sobota, 20. september, dopoldan - Trg 1.
slovenske vlade Ajdovščina
Dobrodošli prodajalci, nakupovalci, slučajno
mimoidoči. Stojnice so pripravljene, najem
posamezne - 5 eur. Info: Društvo zbiralcev
Ajdovščina - Nova Gorica 040 188 305
(Vladimir)
STRUDLFEST 2008
Od četrtka, 25. do nedelje, 28. sept., Dvorana 
in Trg prve slovenske vlade Ajdovščina 
ČETRTEK- ob 19.00 poulično gledališče 
Štefka in Poldka - Gremo na morje, ob 20.00 
otvoritvena slovesnost Prvi zmenek, sledi 
slovenska premiera filmske produkcije Irene 
Gatej - Piknik
PETEK - dopoldne: Dan športa, ob 10.00 
lutkovna predstava za otroke v izvedbi SŠ 
Veno Pilon Ajdovščina, ob 19.00 poulično 
gledališče: Milena Zupančič v tej predstavi 
ne igra, ob 20.00 Parallele, pravljica v barvi 
glasbe, obrisu filma in jeziku plesa v izvedbi 
glasbene zasedbe MART.
SOBOTA - ob 9.00 cirkuška delavnica v 
Dvorani prve slovenske vlade (do 15 let), ob
10.00 kiparska delavnica v Lični hiši, ob 11.00 
gledališka delavnica za mladostnike v Domu 
krajanov (od 12 let), ob 17.00 klepet ob kavi 
z znanimi igralci - Gojmir Lešnjak, ob 18.00 
Matilda - predstava OŠ Ajdovščina Šturje, ob
19.00 poulično gledališče: Legenda 2008,
ob 20.00 gostujoča predstava, ob 22.00
Tango večer: ŠtrudlMilonga
NEDELJA - ob 11.00 poulično gledališče, ob
17.00 klepet ob kavi z znanimi igralci, ob
18.00 gledališka predstava Martin Krpan, ob
19.00 poulično gledališče, ob 20.00 gledališka 
predstava Vse zastonj, po predstavi zaključek 
štiridnevnega dogajanja na Štrudlfestu 2008

Info: www.strudlfest.com, 040 576 279 (Peter 
Avbar)
KRAJEVNI PRAZNIK V KAMNJAH
Sobota,27.september,Kamnje-ŠPORTNIDAN:
-tekna60m,prekomogočnegakamnitegamostu
- strelsko tekmovanje z zračno puško

MTB kolesarjenje, start dirke na 
najnižji točki Kamenj - pri železniški 
postaji Kamnje (pred Brjami)
- odbojka na igrišču pred stavbo bivše šole 
Športni dan je namenjen predvsem 
domačinom, vabljeni in dobrodošli pa 
so tudi vsi ostali ljubitelji rekreacije! 
Info: Viktor Čermelj, 05/368 80 01 
Nedelja, 28. september - TRADICIONALNA 
KAMENJSKA ŠAGRA:
ob 10.30 - slovesna sv. maša v cerkvi 
Popoldanski dogodki se bodo pričeli s 
koncertom orkestra, sledijo dogajanja na 
igrišču: met kamenja, žaganje drv, zabavne 
igre; ZABAVA Z ANSAMBLOM KREDIT 
Vabita vas KS Kamnje - Potoče ter naj nevladna 
organizacija občine Ajdovščina - ŠKTD Kamnje
- Potoče!

ŠPORT:
KOŠARKARKA TEKMA MED KK 
AJDOVŠČINA IN KK JANČE 
Sreda, 10. september ob 20.00 - nova 
dvorana v Šturjah
Vabljeni na prvo tekmovanje v pokalu Spar. 
Info: www.kosarkaski-klub-ajdovscina.si
2. POHOD »PO DOLU GOR IN DOL«
Nedelja, 14. september med 8.00 in 9.00 - 
Zborno mesto na Rupi vTihi dolini na Predmeji 
Startnina znaša 3 evre. Vanjo sta 
vključena topel obrok in ena pijača. 
Pohod bo potekal po planoti, po osrednjem 
delu tematske poti »Pot po Dolu gor in dol«. 
Hoje bo za približno štiri ure. Po pohodu bo 
druženje ob glasbeni spremljavi. Pohod bo 
ob vsakem vremenu. Info: Planinska sekcija 
Društva GORA, Dušan Brus 041 617 607 ali
05 3649 016
PLANINSKO DRUŠTVO AJDOVŠČINA
Sobota, 20. september - Obir, 2142 m, 
Avstrija, nezahtevna pot, vodi: GRS skupina 
Ajdovščina
Info: (041 759 773 Dušan - PD Ajdovščina), 
ČLANARINO LAHKO PORAVNATE V TIC 
AJDOVŠČINA, Lokarjev drevored 8.
KARATE KLUB AJDOVŠČINA 
Karate klub je klub, kjer treniramo plemenito 
borilno veščino KARATE, s katero razvijamo 
telo in duha, ne glede na starost in spol. 
Treniramo lahko za samoobrambo ali kot 
tekmovalni šport. Nove člane vpisujemo vsak 
torek in četrtek ob 18.30 v Športni dvorani v 
Lokavcu.
Informacije: 031 233 722, kksho.ajd@gmail. 
com, www.karateajd.si
WELLNESS CENTER PULSUS
Cesta 5. maja 14,5270 Ajdovščina, 070 855 335, 
dksport@gmail.com, info@vsezawellness.si 
Urnik: od pon. do pet. med 8.00 in 22.00, 
sobota in nedelja med 10.00 in 22.00 
HEALTHT LIFE FITNESS
Goriška cesta 29a, 5270 Ajdovščina, 
040 417 832
Urnik: od pon. do pet. med 9.00 in 12.00 ter
med 17.00 in 22.00, sobota med 9.00 in 12.00,
nedelja in prazniki zaprto
PLESNI VEČERI V VIPAVI
Vsako 2. in 4. soboto v mesecu ob 21.00 v
Kulturni dom v Vipavi.
Otvoritev nove plesne sezone v soboto, 27. 
septembra.
Info: 031 247 578 (Jurij Makovec)

OBVESTILA:
LAVRIČEVA KNJIŽNICA AJDOVŠČINA 
PRIREDITVE:
Predvidoma v torek, 30. septembra ob 19.00 
- Predstavitev pesniške zbirke Bojana Bizjaka: 
VETER SANJ.
Študijski krožki:
Torek, 16. september ob 9.00 - Knjižna 
srečanja ob kavici. Tema srečanja: Jubilejno 
leto Primoža Trubarja.
Sreda, 17. september ob 18.00 - Študijski 
krožek Čitalnica: Pogovarjali se bomo o 
knjigah, ki smo jih prebrali čez poletje. 
OBVESTILA:
Literarni natečaj z naslovom: ZGODBE IZ 
KNJIŽNICE: Knjižnica kot moj tretji prostor 
pripravljajo Slovenske splošne knjižnice. 
Uganko meseca lahko rešujete tudi preko 
spletne strani Lavričeve knjižnice.
Primorci beremo: Še je čas, da se vključite v 
projekt Primorci beremo 2008 in osvojite 
bralno značko za odrasle.
Letna čitalnica: V lepem vremenu še vedno 
lahko prebirate časopise, revije in knjige 
na našem letnem vrtu, najmlajši pa se lahko 
poigrajo na igralih.
Informacije o urniku in ostalem dogajanju 
dobite na: 05/3661 328, www.ajd.sik.si 
MEŠANI PEVSKI ZBOR PRIMORJE
MePZ Primorje vabi nove pevce, da se 
pridružijo zboru v novi sezoni 2007/2008. 
Vljudno vabljeni na vaje ob ponedeljkih ob 
20.00 v prostorih OŠ Dobravlje!
Info: 041 715 116 (Florjana)
LJUDSKA UNIVERZA AJDOVŠČINA
v šolskem letu 2008/09 vabljeni v programe: 
Osnovna šola za odrasle (brezplačno)
Srednje šole (trgovec, administrator, 
gastronomske in hotelske storitve, ekonomski 
tehnik, strojni tehnik, gastronomija in turizem, 
gastronomija)
PUM - projektno učenje za mlajše odrasle 
Tečaji: klasična ročna masaža, digitalna 
fotografija, izdelava spletnih strani, 
računalništvo, ecdl izpiti, knjigovodstvo, 
tuji jeziki, izpit iz slovenščine za tujce 
(organiziramo priprave na izpit) in drugo. 
Info: 05/ 36 64 750, 041 437 785, www. lu- 
ajdovscina.si, info@lu-ajdovscina.si 
KLUB AJDOVSKIH ŠTUDENTOV 
Info-točka v prostorih KAŠ-a v Ajdovščini (Hiša 
mladih. Vipavska 11/a, Ajdovščina) je odprta 
vsak delovnik med 11.00 in 16.00, ob petkih 
in sobotah med 14.00 in 22.00. Na voljo so 
3 računalniki z dostopom do interneta ter

brezžično dostopna točka. Omogočeno je tudi 
tiskanje in fotokopiranje. Dogajanje v klubu 
BAZA na http://baza.kas.si. Info: 05/368 11 
40, 051 654 002, www.kas.si 
CENTER MLADINSKIH DEJAVNOSTI 
AJDOVŠČINA
Od ponedeljka do petka med 10.00 in 18.00
- Hiša mladih na Ribniku
Aktivno preživljanje prostega časa mladih
- osnovnošolcev, predvsem iz višjih razredov 
OŠ, srednješolcev ter ostale mladine, 
(ustvarjalne delavnice, družabne in športne 
dejavnosti,...).
V septembru bomo po dogovoru z OŠ 
organiziraji predstavitev CMD - ja za višje 
razrede OŠ. Konec meseca septembra yabimo 
udeleženke programa MERI na podelitev 
zlatih priznanj v Ljubljani. Priznanja bo podelil 
princ Philip z ženo kraljico Elizabeto II.
Ostale dejavnosti: info točka z dostopom 
do računalnika in interneta-svetovanje pri 
vključitvi v program MEPI, svetovanje in 
pomoč v stiskah, učna pomoč in pomoč pri 
pisanju nalog, prostovoljno delo, izleti, poletni 
tabor,...
Info: 05/368 93 83 in 041 945 392, cmd. 
ajdovscina@yahoo.com, www.cmd.si 
MEDOBČINSKO DRUŠTVO PRIJATELJEV 
MLADINE AJDOVŠČINA 
Sobota, 20. september - ustvarjalna delavnica 
z naslovom Živahne figurice in pravljične hiške 
(poslikava kamnov)
Sobota, 27. september - ustvarjalna delavnica 
Pospravimo pisalno mizo (izdelava mape 
iz valovite lepenke in okrasitev lončkov za 
shranjevanje pisal)
Delavnici bosta potekali na sedežu MDPM 
Ajdovščina, Goriška 17 (park Šturje) od 10.00
- 13.00.
Info: 05 /368 91 40, 041 490 360, www. 
mdpm-ajdovscina.si, uradne ure pon-pet 9.00 
do 15.00.
OBVESTILA OO ZZB NOB Ajdovščina
- Vipava
Nedelja, 14. september ob 20.00, Koper
- Državna slovesnost ob obletnici vrnitve 
Primorske k matični domovini.
Prijave z vplačili in vse informacije o odhodih 
avtobusov dobite na sedežu zveze. Info: OO 
ZZB NOB Ajdovščina, Goriška cesta 17, tel: 
05/36 61 071, uradne ure ob ponedeljkih 
in sredah od 9.00 do 12.00.
OBVESTILA DRUŠTVA UPOKOJENCEV 
AJDOVŠČINA
Sobota, 13. september - Popoldansko 
kopanje v Izoli
Sobota, 13. september - Srečanje upokojencev 
Primorske v Postojni
Sobota, 20. september ob 18.00, Dvorana 
prve slovenske vlade Ajdovščina - Revija 
pevskih zborov društev upokojencev S in J 
Primorske
MERJENJE KRVNEGA PRITISKA, SLADKORJA, 
MAŠČOB IN HOLESTEROLA 
Izjemoma v petek, 12. septembra ob 9.00 v 
prostorih DU Ajdovščina.
MERJENJE KRVNEGA PRITISKA vsako zadnjo 
sredo v mesecu med 16.00 in 17.00 v prostorih 
KS Planina.
MERJENJE KRVNEGA PRITISKA IN 
SLADKORJA v Batujah vsak prvi ponedeljek v 
mesecu ob 8.00.
Tisti, ki bi si želel priključiti skupini igranja 
namiznega tenisa, vljudno vabljeni 16. septembra 
ob 15.30 v novi telovadnici OŠ Šturje.
Če bi prostovoljno želeli pomagati starejšim, 
pokličite na sedež DU Ajdovščina, ki obratuje 
ob pon., sre. in pet. med 9.00 in 11.00, na Cesti 
IX. Korpusa 1, tel.: 05/ 36 61 383. 
ZDRAVSTVENI DOM AJDOVŠČINA 
SLUŽBA ZDRAVSTVENE VZGOJE 
Četrtek, 11. september med 18.00 in 19.00, 
spodnje parkirišče Mercator centra v 
Ajdovščini - ZAČETEK NORDIJSKE VADBE
- predstavitev; vadba bo potekala v dveh 
skupinah: rekreativni in fitness nivo 
Sobota, 13. september od 9.00 do 12.00, 
Vojaški stadion Vipava - TEST HOJE NA 2 KM 
Vsak petek ob 17.00 - učilnica zdravstvene 
vzgoje - TEČAJ NORDIJSKE HOJE 
(obvezna prijava: 05/ 36 93 123, 051 415 
731, tamara.kofol@zd-ajdovscina.si) 
DELAVNICE ZA ZDRAVO ŽIVLJENJE - učilnica 
zdravstvene vzgoje
Delavnice bodo potekale v dveh delih: 
v dopoldanskem času s pričetkom ob 8.00 -
29. in 30. sept.
v popoldanskem času s pričetkom ob 18.00 -
30. sept. in 2. okt.
Info: ZD Ajdovščina; Služba zdravstvene 
vzgoje 05/ 369 31 23, 051 415 731, http:// 
www.zd-ajdovscina.si/
OBMOČNO ZDRUŽENJE RDEČEGA KRIŽA

Zveza kulturnih društev Ajdovščina

Jesenske serenade
Pred nami je mini glasbeni paket za mesec september, takole za pokušino in 
uvod v glasbeni abonma za sezono 2008/2009. Jesenske serenade, v skraj

šani obliki. Koncerti z živo spremno besedo bodo ob sredah.

Sreda. 17. september, ob 20.00. Dvorec Zemono 
Večer ljudske pesmi 

Volk Falk
Nina Volk, dinamična harmonika plonarca, oprekelj brana 

Gregor Volk, violina škant, okarina 
Romeo Volk, konrabas, okarina

Sreda. 24. septembra, ob 20.00. Dvorec Zemono 
Poklon Trubarju

Komorni ženski pevski zbor Mens sonora 
Zborovodkinja: Marta Močnik Pirc

Vstopnice so v predprodaji v Turistično informacijskem centru (TIC) Ajdovščina 
in TRG-u (Turistično informacijskem centru) Vipava.

Cena posameznega koncerta bo 7 eurov, za lanske abonente pa 5 eurov.

AJDOVŠČINA
Pisarna: Gregorčičeva 20 (stavba stare 
občine), Ajdovščina, odprto vsak dan od 7.00-
15.00, sreda do 16.00
Skladišče: Stritarjeva 1 a, Ajdovščina - prevzem 
in oddaja oblačil, obutve in drugih podarjenih 
dobrin vsak prvi četrtek v mesecu od 9.00-
12.00.

Darovanje krvi - vsak torek od 8.00-12.00 
in 14.00-16.00 ter vsak petek od 8.00-12.00 
na oddelku za transfuziologijo v Bolnišnici 
Šempeter.
Info: (05) 366 49 30, ajdovscina.ozrk@rks.si 
KARITAS
Karitas Vipavske dekanije
Vipavska cesta 11, tel. in fax.: 05/ 36 62 372,
karitas.vip.dek@siol.net
Uradne ure: pon. od 9.00 do 11.00, tor. in čet.
od 16.30 do 18.30, ostale dni po dogovoru.
Srečanje prostovoljcev: prvi pon. v mesecu ob
20.00
Info: jozica.licen@rkc.si ali 041 429 713 
Center za pomoč odvisnikom in njihovim 
svojcem
Goriška cesta 17, Rizzatova vila - sre od 9.00 
do 15.00, čet od 15.00 do 19.00, od 19.00 do 
21.00 - srečanja skupine, info: Tanja Kaligarič 
041 760 067, Oče Franc Prelc 041 795 051 
Dom karitas na Cesti
Cesta 98, tel.: 05/ 36 47 964, karitas. 
cesta@siol.net
Materinski dom, info: Katarina Deotto, 041 
331 639
Popoldan na Cesti, program za otroke, sre. in 
čet. od 15.00 do 17.00, info: Klementina Bajec, 
041 762 029
Popoldan na Cesti, ILO, terapevtska delavnica,
sobota od 15.00 do 18.00
Zavod karitas Samarijan
Solkan, Skalniška 1, 05/ 33 00 234, karitas.
samarijan@siol.net
Materinski dom in Varna hiša
Stalne prodajne razstave - Občina Ajdovščina,
Nova KBM, Ajdovščina, Kapucinski samostan
Vipavski Križ, Karitas vipavske dekanije
DELAVNICE MOLITVE IN ŽIVLJENJA
Uvodni srečanji:
Torek, 30. september ob 19.30, Marijin 
dom v Šturjah (info: 031 893 457)
Torek, 30. september po večerni sv. maši, 
župnijski dom v Vipavi (info: 031 668 060) 
Potekalo bol 5 srečanj enkrat tedensko po 
dve uri. Info: Združenje delavnic molitve in 
življenja, www.dmz.rkc.si 
KLUB KRŠČANSKIH IZOBRAŽENCEV 
Srečanja kluba Krščanskih izobražencev za 
področje celotne vipavske dekanije so vsak 
drugi torek v mesecu ob 20.00 v učilnici 
ajdovske župnijske cerkve. Vabljeni novi 
člani.
Informacije: 031 600 770 

Informacije za rubriko Koledar zbiramo do 
24. v mesecu.

INFO: 05/ 36 59 140, tic.ajdovscina@siol. 
net, www.tic-ajdovscina.si, TIC Ajdovščina, 

Lokarjev drevored 8.

KULTURNI DOM 
NOVA GORICA

FOTOGRAFIJA IN MOBILNA TELEFONIJA

Mobitel Mobitel

j*
Pri nas lahko uredite 

VSAK DAN

(rft

EXPRES
•sklepanje novih naročnin« 

•podaljšanje naročnin-
•največja izbira GSM telefonov*

AJDOVŠČINA-MERCATOR CENTER
Medija Ajdovščina d.o.o., Vipavska cesta 6, Ajdovščina, tel: 3681580

Bevkov trg 4 
5000 Nova Gorica 
T +386 5 335 40 13 
F+ 386 5 335 40 19 
W www.kulturnidom-ng.si

September v Kulturnem domu Nova 
Gorica je poln zanimivih glasbenih 
dogodkov.

Privoščite si glasbeni večer in nas pridite 
obiskat. Vabljeni!

Mladinski pihalni orkester 
Knabenmusik Meersburg
(Nentžiia)
Četrtek, 4. september 2008, ob 20.15 
Bevkov trg. Nova Gorica 
Vstopnine ni!

Festival Dvorna glasba 2008 
Posvečeno skladateljici iz 18. 
stoletja - Anni Bon 
Ansambel Oberon (Italija)
Silvia Moroni, prečna flavta 
Srefano Rocco, teorba 
Miranda Aureli, čembalo 
Petek, 19. september 2008. ob 20. uri 
Grad Kromberk, Nova Gorica 
Vstopnine ni!

MESTNA GALERIJA 
NOVA GORICA

Mestna galerija Nova Gorica ponovno 
odpira svoja vrata ljubiteljem vizualne 
umetnosti.
Ne prezrite septembrske razstave!

kontra.punkte., graška
fotoscena (Avstrija)
Otvoritev razstave
v petek, 26. septembra 2008, ob 19, uri 
26. september - 23. oktober 2008
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Uspešno končano odprto EP Flying junior
Prvenstvo je za nami in prav je, da na koncu potegnemo črto in analiziramo prvi poskus majhnega društva Wada, v spopadu s takim projektom kot je organi
zacija odprtega Evropsko prvenstvo jadrnic razreda Flying junior. Na prvenstvu so poleg Slovenije sodelovale še posadke Nemčije, Belgije, Luksemburga, Italije, 
Nizozemske, ZDA in Japonske.

TV'' ako uspešni smo bili v organi- 
J^zacijskem, pa tudi v tekmoval
nem delu, potrjujejo izjave tekmoval
cev in funkcionarjev mednarodnega 
FJ razreda.

EUR DP E AM CHAMPIDM5HIP

ANKARAN - SLOVELA
Norbert Riffeler, sekretar IFJO 

tVorld:
»Naj v par besedah izrečem zahvalo 

Flying junior Sloveniji za veličastno 
organizacijo Evropskega prvenstva. 
Vsakdo med nami je več kot zado
voljen z delom, ki ste ga opravili, 
vključno z vašimi osmimi posadka
mi v tekmovanju. Še večji delež so 
prireditvi dajala družabna srečanja

in prijateljsko druženje. Posebej mo
ram poudariti in pohvaliti obroke po 
tekmah in večerna vzdušja ob pijačah 
in klepetu. Družabnost, ki je vsako 
naslednje tekmovalno jutro naredila 
sproščeno in lahkotno. Organizacijski 
odbor z Bojanom Galetom je opravil 
odlično delo, prav tako tudi tekmo
valna žirija«.

Guliano Rinaldi, predsednik 
FJ Class Italija -organizator 
Svetovnega prvenstva 2009 

Opazovali smo vas in kot radi v 
prispodobi rečemo imeli smo »veli
ke oči in velika ušesa«. Prireditev je 
bila enkratna. Prostovoljci, ki so vam 
pomagali, so bili prijazni in ustrež
ljivi do nas. Nič mam ni manjkalo. 
Pred nami, organizatorji Svetovnega 
prvenstva 2009 je velika odgovor
nost ponoviti podobno prireditev. 
Veselimo se vaše pomoči naslednje 
leto. Dobrodošli v letu SP 2009 na 
jezeru Iseo. Hvala!

Enrico Riffeler-jadralec 
Nikdar nisem doživel boljšega pr

venstva kot je bilo to. Izredna orga
nizacija, prijazni ljudje.

Moja želja je, da se vsi bodoči orga
nizatorji zgledujejo po vas.

STANOVANJSKI KOMPLEKS C2

URNIK: 
pon. - pet.:
9 -12 in
13-18
sob.:
9-12
ned.:
zaprto

' PREGLED VIDA IN OČESNEGA OZADJA 

PRODAJA KOREKCIJSKIH LEC IN OČAL 

UGODNE CENE

Goriška cesta 25,5270 Ajdovščina,
tel.: 05/ 36 63 337, e-mail: optika.ibis.doo@siol.net

Riffeler Mathias-jadralec
Doživel sem lepe dni z veliko son

ca in vetra. Otvoritvena slovesnost 
je bila veličastna. V naprej gledamo 
z željo, da se podobne prireditve po
novijo spet in spet. Hvala organizacij
skem timu.

V štirih tekmovalnih dnevih se je 
ob ugodnih vetrovnih razmerah na 
vrhu dogajalo marsikaj. Za naslov 
evropskega prvaka se je izmenjavalo 
kar nekaj posadk. Posadki Thorsten 
Willemsen-Dennis Tschemeck-u sta 
ves čas dihala za ovratnik posadki 
Heiko in Claudia Riffeler ter drugi 
nemški posadki Matthias in Enrico 
Riffeler. Na koncu se je le vse izšlo 
v prid posadki Thorsten Wilemsen - 
Dennis Tschemeck iz Nemčije.

V odprtem delu prvenstva pa sta 
krepko izstopala simpatična Japonca 
Goshi Ueki in Takumi Ohkanuka, 
študenta visoke šole iz Tokia, ki sta 
s svojim znanjem pokazala vsem kaj 
pomeni jadrati do popolnosti. V enaj
stih plovih sta nanizala štiri zmage in 
pet drugih mest.

Kaj pa mi? Osem posadk je zastopa
lo barve Slovenije. Uvrstitve v zadnjo 
tretjino so bile pričakovane. Jadralci 
namreč nimajo dovolj izkušenj z 
nastopanjem na tako velikih tekmo
vanjih. Na startnih linijah s petimi 
ducati jadrnic ni mačji kašelj nasto

piti neobremenjeno. Potrebno je pre
cej korajže, predvsem pa izkušenj, ob 
iskanju primernega startnega položa
ja, ki pa je tudi največkrat odločujoč. 
Zaostanek na startu je kasneje težko 
nadoknaditi. Slovenske posadke kot 
že rečeno niso kaj preveč blestele. 
Volk-Nemec (33); Žižek-Štrancar 
(34); Sašel-Kosi (37); Štrancar-Žižek 
(38);Humar-Jerkič (39); Nemec- 
Fleschman (40); Batagelj-Kastrin

(41); Čuk-Čuk (42)...
Z nečem pa se lahko tudi pohva

limo. Nastopili smo z najmlajšo in 
najstarejšo posadko v Flying junior 
razredu.

Kar pa najbolj šteje je to! V sklep
nem delu pozdravnega nagovora 
zbranim tekmovalcem je predsednik 
društva Gregor Humar vizionarsko 
dejal:..na koncu pa nekaj mojih želja. 
Želim, da v Sloveniji preživite nepo
zaben teden, naj na regatnem polju 
prevlada pošten športni duh, duh fair- 
playa. Naj se v veliki družini Flaying 
junior-ja sklene še mnogo novih pri
jateljskih vezi.

In prav vse to smo na morju pred 
Ankaranom uresničili.

Marjan Batagelj
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Citroen dodaja

• novi modeli Nemo, Berlingo in C5
• popusti na osebna vozila do 6.000 €
• popusti na tovorna vozila do 4.500 €

• brezobrestno financiranje*
• dodatni popusti za podetja
• vse servisne storitve in karoserijska popravila
• prodaja rezervnih delov in dodatne opreme

http://www.citroen.si/slejko-potoce/

CITROEN priporoča TOTAU

Poraba goriva predstavljenega modela: 5,9 1/100 km 
Emisije C02 predstavljenega modela: 147 g/km. 
Ponudba velja do 30.09.2008.

* pod pogoji Citroen Slovenija d.o.o.

AVTO SLEJKO d.o.o. 
Potoče 2 

5263 Dobravlje

Tel: 05 36 44 100 avto.slejko@siol.net

CITROEN 0
NITI PREDSTAVLJATE Sl NE, KAJ VSE LAHKO CITROEN STORI ZA VAS



lesnina

|lesnina Lesnina Nova Gorica, Rožna Dolina in Kromberk
(poleg Mercatorja).

Delovni čas: pon.- pet. 900 - 2000, sobota 900 - 1700
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